
ΑΦΙΕΡΩΜΑ ΣΤΟΝ ΑΓΓΛΟ ΦΙΛΕΛΛΗΝΑ ΑΠΟ ΤΟ ΙΔΡΥΜΑ

ΕΛΛΗΝΙΚΟΥ ΠΟΛΙΤΙΣΜΟΥ ΚΑΙ ΤΟ ΚΕΝΤΡΟ ΕΛΛΗΝΙΚΩΝ

ΣΠΟΥΔΩΝ ΤΟΥ ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟΥ KINGS ΤΟΥ ΛΟΝΔΙΝΟΥ

Εκδήλωση μνήμης για τα 200 χρόνια από
τον θάνατο του Λόρδου Βύρωνα – 

«Από το Λονδίνο στο Μεσολόγγι και πίσω»
n ΚΥΡΙΟΣ ΟΜΙΛΗΤΗΣ Ο ΚΑΘΗΓΗΤΗΣ R. BEATON,

ΧΑΙΡΕΤΙΣΜΟΣ ΑΠΟ ΤΟΝ ΛΟΡΔΟ ΒΥΡΩΝΑ (τον 16ο)

n Γράφει η Μαριλίνα Νταουντάκη
ΣΕΛΙΔΑ 12

ΕΝΤΟΝΗ ΑΝΤΙΔΡΑΣΗ ΠΣΕΚΑ ΓΙΑ ΤΑ F-16 ΣΤΗΝ ΤΟΥΡΚΙΑ

ΜΠΑΪΝΤΕΝ (ως γερουσιαστής): «Ούτε ένα
αεροπλάνο στην Τουρκία μέχρι να 

αποσύρει τον στρατό της από την Κύπρο»
ΣΕΛΙΔΑ 7

ΒΡΕΤΑΝΙΑ: «Πέταξαν» 9,9 δισ.
λίρες για αγορά άχρηστου υλικού

ΣΕΛΙΔΑ 2

ΑΡΙΘΜΟΣ ΦΥΛΛΟΥ 1192   ΠΕΜΠΤΗ 1η ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2024 ΤΙΜΗ: £1,00

Α Ν Ε Ξ Α Ρ Τ Η Τ Η
Ε Β Δ Ο Μ Α Δ Ι Α Ι Α

Ε Λ Λ Η Ν Ι Κ Η
Ε Φ Η Μ Ε Ρ Ι Δ Α

Τ Ο Υ Λ Ο Ν Δ Ι Ν Ο Υ

1 5 2 - 1 5 4  C O L E S G R E E N
R D ,  N W 2  7 H D ,  L o n d o n
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AlexanderLawsonJacobs
CHARTERED ACCOUNTANTS
CORPORATE RECOVERY
& INSOLVENCY SPECIALISTS

1 Kings Avenue, Winchmore Hill, London N21 3NA
Tel: +44 (0) 20 8370 7250
Fax: +44 (0) 208370 7251
DX: 36953 Winchmore Hill

e-mail: enquiries@alexanderlawsonjacobs.com
www.alexanderlawsonjacobs.com

    
     

  

 
 

      

            

              

       

    
      

   

 
   

    
   
      

      
     

      
        

      

      
        
     

 
 

   

         
   

    
  

     
   

    
    

    
    

    
   

    

    
 

      
     

     
   

   
 

    
    

      
    

      
      

  
   
     

       
     

   

    
    
    

      

           

  

Προδιαγεγραμμένο αδιέξοδο 
και πολιτική παράνοια

ΡΙΠΕΣ: Τα μέτρα υπέρ των Τ/κ, 
τα κορόϊδα οι Ελληνοκύπριοι και

εθνικός μαζοχισμός!
ΣΕΛΙΔΑ 4

PROPERTIES URGENTLY REQUIRED
from studios to three bedroom houses

Α Π Ο Ψ Η

Η ΠΡΩΤΗ ΕΠΙΣΚΕΨΗ ΣΤΗΝ ΑΓΓΛΙΑ ΤΗΣ ΑΘΗΝΑΣ ΜΙΧΑΗΛΙΔΟΥ

Η Υπουργός Παιδείας της Κύπρ-
ου στο σχολείο Μάνορ Χιλλ

n ΠΑΡΑΚΟΛΟΥΘΗΣΕ ΤΗΝ ΕΟΡΤΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΙΚΩΝ ΓΡΑΜΜΑΤΩΝ ΚΑΙ
ΕΠΕΔΩΣΕ ΤΑ ΠΙΣΤΟΠΟΙΗΤΙΚΑ A. LEVEL ΚΑΙ GCSE στους ΕΠΙΤΥΧΟΝΤΕΣ

ΣΕΛΙΔΑ 13
n ΣΥΝΕΣΤΙΑΣΗ ΜΕ ΤΙΣ ΕΠΙΤΡΟΠΕΣ ΜΑΝΟΡ ΧΙΛΛ ΚΑΙ ΦΙΝΣΛΕΫ 

n ΑΛΛΕΣ ΕΠΑΦΕΣ ΚΑΙ ΣΥΝΑΝΤΗΣΕΙΣ ΤΗΣ ΥΠΟΥΡΓΟΥ ΣΤΟ ΛΟΝΔΙΝΟ

ΣΕΛΙΔΕΣ 10-11

ΣΤΗΝ ΚΥΠΡΟ Η ΠΡΟΣΩΠΙΚΗ ΑΠΕΣΤΑΛΜΈΝΗ ΤΟΥ ΓΓ ΤΟΥ 

ΟΗΕ ΓΙΑ ΤΙΣ ΠΡΟΟΠΤΙΚΕΣ ΝΕΩΝ ΔΙΑΠΡΑΓΜΑΤΕΥΣΕΩΝ

Έκλεισε και σφράγισε
την πόρτα ο Τ/κ Τατάρ

n ΑΠΑΙΤΗΣΕ ΣΥΝΟΜΙΛΙΕΣ «ΚΑΛΗΣ ΓΕΙΤΟΝΙΑΣ
ΜΕΤΑΞΥ ΔΥΟ ΚΡΑΤΩΝ» ΚΑΙ ΥΠΕΡΑΣΠΙΣΤΗΚΕ
ΤΑ ΣΥΜΦΕΡΟΝΤΑ ΤΗΣ ΤΟΥΡΚΙΑΣ 
ΣΤΗΝ ΚΥΠΡΙΑΚΗ ΑΟΖ

n ΜΟΝΟΤΕΡΜΑ ΠΗΡΕ ΤΗΝ ΟΛΓΚΙΝ ΚΟΥΕΓΙΑΡ ΚΑΤΑ
ΤΗ ΣΥΝΑΝΤΗΣΗ ΤΟΥΣ ΑΡΑΔΙΑΖΟΝΤΑΣ ΤΑ
ΤΟΥΡΚΙΚΑ ΠΑΡΑΜΥΘΙΑ ΓΙΑ ΤΟ 1963 ΚΑΙ ΤΟ 1974

n ΟΜΟΦΩΝΑ ΕΓΚΡΙΘΗΚΕ ΤΟ ΨΗΦΙΣΜΑ ΓΙΑ ΤΗΝ
ΟΥΝΦΙΚΥΠ ΜΕ ΑΙΧΜΕΣ ΚΑΤΑ ΤΩΝ ΤΟΥΡΚΙΚΩΝ
ΠΑΡΑΒΙΑΣΕΩΝ ΣΤΗ ΝΕΚΡΗ ΖΩΝΗ ΚΑΙ ΣΤΗΝ ΠΥΛΑ

ΣΕΛΙΔΑ 5

ΒΛΕΠΟΥΝ ΠΡΟΣΠΑΘΕΙΑ «ΑΝΑΤΡΟΠΗΣ» ΤΟΥ ΣΟΥΝΑΚ ΠΡΙΝ ΑΠΟ ΤΙΣ

ΕΚΛΟΓΕΣ ΑΠΟ «ΑΝΩΝΥΜΟΥΣ ΧΡΗΜΑΤΟΔΟΤΕΣ»

Καταγγελία Συντηρητικών για 
«κατασκευασμένες δημοσκοπήσεις»

n ΤΟ ΔΙΚΑΙΩΜΑ ΨΗΦΟΥ ΣΕ ΕΠΙΠΛΕΟΝ 2,3 ΕΚΑΤΟΜΜΥΡΙΑ
ΑΠΟΔΗΜΟΥΣ ΒΡΕΤΑΝΟΥΣ ΠΙΘΑΝΟΝ ΘΑ ΚΟΣΤΙΣΕΙ ΣΤO

ΣΥΝΤΗΡΗΤΙΚΟ KOMMA ΛΟΓΩ BREXIT

ΣΕΛΙΔΑ 3



Η
βρετανική κυβέρνηση σπατάλησε

9,9 δισ. στερλίνες από την αξία του

εξοπλισμού ατομικής προστασίας που

αγόρασε για την αντιμετώπιση της παν-

δημίας.

Το βρετανικό Υπουργείο Υγείας δαπάνησε

σχεδόν 17,3 δισ. δολάρια (13,6 δισ. λίρες)

για Μέσα Ατομικής Προστασίας (ΜΑΠ) από

το 2020 έως το 2022. Μεγάλο μέρος αυτών

των προ-μηθειών είτε ήταν άχρηστα είτε έχουν

χάσει την αξία τους από την εποχή που αγο-

ράστηκαν, σύμφωνα με επίσημη έκθεση.

Ορισμένα ΜΑΠ δεν μπορούσαν να χρη-

σιμοποιηθούν επειδή ήταν ελαττωματικά ή

δεν πληρούσαν τα πρότυπα που απαιτούν

οι εποπτικές Αρχές Υγείας της χώρας. Κάποια

άλλα μπορούσαν να χρησιμοποιηθούν από

τεχνικής άποψης, αλλά παραλήφθηκαν πολύ

αργά ώστε δεν πρόλαβαν την ημερομηνία

λήξης τους.

Περίπου 256 εκατ. δολάρια (202 εκατ. στερ-

λίνες) χάθηκαν λόγω απάτης, αλλά οι έρευ-

νες για την εγκληματική δραστηριότητα

συνεχίζονται. Οι Βρετανοί αξιωματούχοι εξα-

κολουθούν να εργάζονται για την ανάκτηση

χρημάτων που δαπανήθηκαν για παραγ-

γελίες που δεν παραδόθηκαν.

Πανικός και πελατειακές 

σχέσεις

Η κυβέρνηση της Βρετανίας υπό την ηγεσία

των Συντηρητικών έχει αντιμετωπίσει πολ-

λές επικρίσεις για τους χειρισμούς της σχε-

τικά με τα ΜΑΠ κατά τη διάρκεια της παν-

δημίας.

Το α’ εξάμηνο του 2020, η παγκόσμια ζήτη-

ση για ΜΑΠ εκτοξεύτηκε, ενώ η παραγωγή

στην Κίνα --τον μεγαλύτερο παραγωγό τέτοι-

ου εξοπλισμού -- κατέρρευσε, καθώς η έξα-

ρση της Covid-19 είχε πάρει διαστάσεις και

τα lockdown είχαν επιστρατευθεί για αντι-

μετώπιση της διασποράς του ιού.

Η κινεζική κυβέρνηση προχώρησε στην

επίταξη εργοστασίων που κατασκεύαζαν

μάσκες και αναπνευστήρες για εγχώρια χρήση,

συρρικνώνοντας περαιτέρω την παγκόσμια

προσφορά.

Τα κράτη μπήκαν σε έναν ανταγωνισμό

για να αποκτήσουν τον απαραίτητο εξοπλι-

σμό για την προστασία του ιατρικού προ-

σωπικού και την πρόληψη της εξάπλωσης

του κορωνοϊού.

Η κυβέρνηση του Ηνωμένου Βασιλείου

δέχθηκε πυρά για την αποτυχία της να δημι-

ουργήσει απόθεμα Μέσων Ατομικής Προ-

στασίας προτού εξαπλωθεί η πανδημία.

Οι γιατροί ανέφεραν ότι οι παραδόσεις από

τους κυβερνητικούς φορείς έφταναν στα νοσο-

κομεία με νέες ημερομηνίες λήξης κολλημέ-

νες πάνω στη συσκευασία.

Ακόμη και όταν έφτανε νέος εξοπλισμός

στο Ηνωμένο Βασίλειο, οι διαταραχές στην

εφοδιαστική αλυσίδα δεν εξασφάλιζαν ότι

αυτός θα φτάσει οπωσδήποτε στις περιοχές

που τον είχαν μεγαλύτερη ανάγκη.

Τα νοσοκομεία προσπαθούσαν απεγνω-

σμένα να εξασφαλίσουν εξοπλισμό προ-

στασίας από καταστήματα ή εταιρείες, καθώς

οι κανονικές διαδρομές εφοδιασμού αντι-

μετώπιζαν εμπόδια.

Οι αρμόδιες κυβερνητικές υπηρεσίες έσπευ-

σαν να εξασφαλίσουν απόθεμα, παρακάμ-

πτοντας τους συνήθεις κανόνες και παρα-

ποιώντας τη γραμμή εφοδιασμού, αφού ορι-

σμένες συμβάσεις δόθηκαν σε εταιρείες με

διασυνδέσεις με εν ενεργεία υπουργούς και

μέλη της Βουλής.

Η Εθνική Υπηρεσία Καταπολέμησης Εγκλή-

ματος της Μ. Βρετανίας δέσμευσε πρόσφα-

τα τα περιουσιακά στοιχεία της βαρόνης

Michelle Mone.

Η Mone και ο σύζυγός της, οι οποίοι συνδέον-

ται με μια εταιρεία που ανέλαβε την προ-

μήθεια εξοπλισμού κατά τη διάρκεια της παν-

δημίας, βρίσκονται υπό έλεγχο στο πλαίσιο

έρευνας για πιθανή διαφθορά που συνδέε-

ται με τα Μέσα Ατομικής Προστασίας.

Σπατάλες σε παραγγελίες

Καθώς η ζήτηση για ΜΑΠ μειώθηκε, πολ-

λές από τις παραγγελίες που είχαν κάνει οι

κυβερνητικοί αξιωματούχοι στο απόγειο του

πρώτου κύματος της Covid-19 έφτασαν…

κατόπιν εορτής.

Οι μεγάλοι χρόνοι παράδοσης για μεγά-

λο μέρος αυτού του εξοπλισμού είδαν χιλιά-

δες εμπορευματοκιβώτια γεμάτα με ΜΑΠ να

φτάνουν στα λιμάνια του Ηνωμένου Βασι-

λείου μήνες αφού είχε περάσει η αιχμή της

ζήτησης.

Η κυβέρνηση συνέχισε να πληρώνει το

κόστος για τα ΜΑΠ που παρέμεναν αποθη-

κευμένα στα λιμάνια και στο εξωτερικό για

τουλάχιστον δύο χρόνια.

«Ο Σούνακ πέταξε χρήματα

σαν κομφετί»

Ο σκιώδης υπουργός Υγείας Wes Streeting

των Εργατικών επέκρινε τον νυν πρωθυ-

πουργό Rishi Sunak για την εποπτεία του

σχετικά με τα ΜΑΠ. Ο Sunak ήταν υπουργός

Οικονομικών από τον Φεβρουάριο του 2020

έως τον Ιούλιο του 2022.

«Ως υπουργός, ο Sunak πέταξε τα χρή-

ματα των φορολογουμένων σαν να ήταν κομ-

φετί και απέτυχε να τα πάρει πίσω. Η απρο-

σεξία του Sunak κόστισε ακριβά στη χώρα

μας», δήλωσε ο Streeting.

Ο Streeting, με φόντο τις εκλογές, δεσμεύθη-

κε ότι το κόμμα του θα διορίσει Επίτροπο Έ-

ρευνας για τη Διαφθορά κατά την πανδημία,

αλλά και αρμόδιο γραφείο που θα αξιολογεί

αν δαπανώνται σωστά τα δημόσια κονδύλια.

Η Daisy Cooper, βουλευτής και εκπρό-

σωπος για θέματα υγείας των Φιλελεύθε-

ρων Δημοκρατών – του τέταρτου μεγαλύτε-

ρου κόμματος της Βρετανίας – δήλωσε ότι

τα νέα στοιχεία αποκαλύπτουν «ένα αρρω-

στημένο επίπεδο σπατάλης».

«Δισεκατομμύρια λίρες από τα χρήματα

των φορολογουμένων πετάχτηκαν στον υπό-

νομο εξαιτίας της ανικανότητας αυτής της

κυβέρνησης», ανέφερε σε δήλωση της μέσω

e-mail. «Kάποια από αυτά τα χρήματα σπα-

ταλήθηκαν σε ύποπτες συμβάσεις, με “κολ-

λητούς” των Συντηρητικών, το συντριπτικό

μέρος των οποίων δεν έχει ανακτηθεί ακόμη».

Η Cooper κάλεσε την υπουργό Υγείας της

χώρας, Victoria Atkins, να «εξηγήσει πώς

κατασπαταλήθηκαν τόσα πολλά χρήματα των

φορολογουμένων και τι γίνεται για να επι-

στραφούν».

Eκπρόσωπος του Sunak δήλωσε ότι είναι

«σημαντικό να μην ξεχνάμε τις συνθήκες»

στις οποίες βρέθηκε το Ηνωμένο Βασίλειο,

«και οι χώρες παγκοσμίως κατά τη διάρκεια

της πανδημίας, όταν σε παγκόσμιο επίπεδο

τα διαθέσιμα ΜΑΠ ήταν πολύ λίγα».

«Ως εκ τούτου, το κόστος αυξήθηκε σημαν-

τικά και η κυβέρνηση πήρε την απόφαση με

μεγάλη διαφάνεια να κάνει ό,τι ήταν δυνατόν

για να εξασφαλίσει εξοπλισμό προστασίας

για τους εργαζόμενους στην πρώτη γραμμή

της υγείας και της περίθαλψης. Αυτό ήταν το

σωστό». 

Απόδοση – επιμέλεια: 

Μιχάλης Παπαντωνόπουλος

2 ● ΕΛΕΥΘΕΡΙΑ Πέμπτη 1η Φεβρουαρίου 2024BρετανικήEπικαιρότητα

ΦΟΒΕΡΟ ΣΚΑΝΔΑΛΟ ΚΑΚΟΔΙΑΧΕΙΡΙΣΗΣ ΚΑΙ ΣΠΑΤΑΛΗΣ ΣΕ ΜΕΣΑ ΑΤΟΜΙΚΗΣ ΠΡΟΣΤΑΣΙΑΣ ΤΗΝ ΠΕΡΙΟΔΟ ΤΟΥ COVID 19

«Πέταξαν» 9,9 δισ. λίρες 
για αγορά άχρηστου υλικού!
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Πήρε εξιτήριο από το
νοσοκομείο και 

«αναρρώνει καλά» 
στο σπίτι της 

η Κέιτ Μίντλετον
ΕΞΙΤΗΡΙΟ ΚΑΙ ΓΙΑ ΤΟΝ ΚΑΡΟΛΟ

Η Κέιτ Μίντλετον, η πρι-

γκίπισσα της Ουαλίας, επέ-

στρεψε σπίτι από το νοσοκο-

μείο υπό άκρα μυστικότητα,

μετά την επέμβαση στην οποία

υποβλήθηκε στην κοιλιακή

χώρα στις 17 Ιανουαρίου, ανα-

φέρει σε ανακοίνωσή του το

Παλάτι του Κένσινγκτον τη

Δευτέρα, προσθέτοντας ότι η

υγεία της γαλαζοαίματης

σημειώνει «πρόοδο».

Η Κέιτ Μίντλετον εισήχθη σε ιδιωτική κλινική του Λονδίνου στις

16 Ιανουαρίου. Το Παλάτι του Κένσινγκτον μοιράστηκε την είδηση

το επόμενο πρωί και πρόσθεσε ότι η πριγκίπισσα της Ουαλίας δεν

αναμένεται να «επιστρέψει στα δημόσια καθήκοντά της παρά μετά

το Πάσχα».

Το Παλάτι επανέλαβε ότι το πρόβλημα υγείας που αντιμετωπίζει

δεν είναι καρκίνος.

Μετά την περιπέτεια με την υγεία της, ο πρίγκιπας Γουίλιαμ έχει

ακυρώσει τα δημόσια καθήκοντά του για να σταθεί στο πλευρό της.

Η ανάρρωση της Κέιτ Μίντλετον θα συνεχιστεί πλέον σπίτι της.

Η επιστροφή της Κέιτ Μίντλετον στα καθήκοντά της θα εξαρτη-

θεί από τις ιατρικές συμβουλές, ενώ και ο Γουίλιαμ θα επιστρέψει

στα δημόσια καθήκοντά του μόλις σταθεροποιηθεί η κατάστασή

της.

Με μήνυμά τους, «ο πρίγκιπας και η πριγκίπισσα επιθυμούν να

πουν ένα τεράστιο ευχαριστώ σε όλη την ομάδα της κλινικής του

Λονδίνου, ιδιαίτερα στο αφοσιωμένο νοσηλευτικό προσωπικό, για

τη φροντίδα που παρείχαν. Η οικογένεια συνεχίζει να είναι ευγνώμων

για τις ευχές που έχουν λάβει από όλο τον κόσμο», σημείωσε χαρ-

ακτηριστικά σε ανακοίνωσή του το Παλάτι.

Και ο Κάρολος πήρε εξιτήριο

Την ίδια μέρα και υπό τα φώτα της δημοσιότητας, πήρε εξιτήριο

και ο Βασιλιάς Κάρολος από το ίδιο νοσοκομείο, αφού υποβλήθηκε

σε θεραπεία για διογκωμένο προστάτη. 

Ο Κάρολος, συνοδευόμενος από τη Βασίλισσα Καμίλα, χαμογέ-

λασε και χαιρέτησε το κοινό καθώς έβγαινε από την ιδιωτική κλινι-

κή του Λονδίνου. Η Καμίλα τον επισκεπτόταν κάθε μέρα στο νοσο-

κομείο.

Το Παλάτι του Μπάκιγχαμ ανέφερε σε ανακοίνωση ότι ο Κάρο-

λος έχει «αναβάλει τις προσεχείς δημόσιες υποχρεώσεις του για να

εξασφαλίσει μια περίοδο ιδιωτικής ανάρρωσης».

Δεν θα πραγματοποιήσει βασιλικές υποχρεώσεις για διάστημα

έως και ενός μήνα, καθώς θα αναρρώνει από την επέμβαση, σύμ-

φωνα με το Sky News.
Το Παλάτι πρόσθεσε ότι ο βασιλιάς ευχαρίστησε όλους όσους

συμμετείχαν στην επίσκεψη και τη θεραπεία του στο νοσοκομείο

και ότι «είναι ευγνώμων για όλα τα ευγενικά μηνύματα που έλαβε

τις τελευταίες ημέρες», αλλά και για την αφύπνιση της κοινής γνώμης

στο θέμα της διόγκωσης του προστάτη που πλήττει την πλειονό-

τητα των ανδρών μεγαλύτερων ηλικιών. 

ΚΑΙ ΕΚΑΤΟΝΤΑΔΕΣ ΕΚΑΤΟΜΜΥΡΙΑ «ΧΑΘΗΚΑΝ» ΛΟΓΩ ΑΠΑΤΗΣ



Σ
ε ανοικτή καταγγελία προς τις

Βρετανικές Εποπτικές Αρχές

προβαίνουν στελέχη του Συντηρη-

τικού Κόμματος μιλώντας για «πολ-

λαπλασιαμό αμφισβητούμενων

δημοσκοπήσεων», με στόχο τον

εξαναγκασμό σε παραίτηση ΠΡΙΝ

από τις γενικές εκλογές του Βρε-

τανού πρωθυπουργού Ρίσι

Σούνακ.

Ο λόρδος (και πρώην βουλευτής)

Robert Hayward με επιστολή του

στον πρόεδρο της Εκλογικής Επι-

τροπής (Electoral Commission) John

Pullinger, τον καλεί να δράσει, ώστε

να υπάρξει διαφάνεια σχετικά με τους

ανώνυμους χρηματοδότες δημοσ-

κοπήσεων.

Η επιστολή εστάλη μετά από τη

μεγάλη δημοσκόπηση που δημο-

σιεύθηκε στην «Telegraph» την πε-

ρασμένη εβδομάδα, που προέβλε-

πε  ήττα τύπου 1997 για τους Συντηρη-

τικούς, η οποία εγκρίθηκε από τον

πρώην διαπραγματευτή του Brexit

Λόρδο Φροστ και πληρώθηκε από

μια ομάδα ανώνυμων δωρητών που

ονομάζεται «Συντηρητική Βρετανι-

κή Συμμαχία».

Στην επιστολή του προς την Εκλο-

γική Επιτροπή, η οποία εστάλη επίσης

στον πρόεδρο της Στατιστικής Αρχής

του Ηνωμένου Βασιλείου, ο Λόρδος

Hayward προειδοποίησε ότι υπήρχε

έλλειψη διαφάνειας και ρύθμισης

γύρω από τις δημοσκοπήσεις και

ζήτησε από την εποπτική Αρχή να

εξετάσει εάν ήταν «σωστό» μια δημο-

σκόπηση να «διεξάγεται χωρίς αξι-

όπιστο και  αναγνωρίσιμο "πραγ-

ματικό δικαιούχο"».

«Παρά τον πολλαπλασιασμό των

δημοσκοπήσεων, η βιομηχανία αυτή

τα τελευταία χρόνια έχει αφεθεί κάπως

στην τύχη της και απλώς θεωρείται

μέρος της πολιτικής σκηνής (του πολι-

τικού παιχνιδιού). Μεμονωμένες είναι

οι δημοσκοπήσεις που λαμβάνονται

τοις μετρητοίς» (είναι αξιόπιστες),

είπε.

Παράλληλα με την εξέταση της

ανώνυμης χρηματοδότησης για

δημοσκοπήσεις, ο Λόρδος Χέι-

γουορντ ζήτησε από την Εποπτική

Αρχή να εξετάσει εάν το Ηνωμένο

Βασίλειο «προστατεύεται επαρκώς

από εξωτερική χρηματοδότηση

[και] επιρροή» και εάν οι εταιρείες

δημοσκοπήσεων θα πρέπει να έχουν

τη δυνατότητα να διασφαλίζουν ότι

τα δεδομένα τους αναφέρονται σωστά.

Πολλές προσωπικότητες των Συν-

τηρητικών έχουν καταδικάσει τη μυστι-

κότητα πίσω από αυτή τις δημοσκο-

πήσεις, με τον πρώην υπουργό Οικο-

νομικών  Τζορτζ Όσμπορν να τους

προτρέπει να δημοσιοποιήσουν τα

ονόματά τους.

ΕΠΙΠΛΕΟΝ 2,3 ΕΚ. ΝΕΟΙ

ΨΗΦΟΦΟΡΟΙ ΣΤΟΥΣ

ΑΠΟΔΗΜΟΥΣ ΒΡΕΤΑΝΟΥΣ

Το δικαίωμα ψήφου, για πρώτη

φορά, σε επιπλέον 2,3 εκατομ-

μύρια απόδημους Βρετανούς, που

ζουν μόνιμα στο εξωτερικό και για

πάνω από 15 χρόνια, πολύ πιθ-

ανόν να επιφέρει ισχυρό πλήγμα στο

Συντηρητικό Κόμμα λόγω του Brexit.

Σύμφωνα με εκτιμήσεις έγκυρων

αναλυτών και με στοιχεία που υπάρ-

χουν, οι Βρετανοί απόδημοι θα τιμωρή-

σουν τους Συντηρητικούς λόγω της

απόσχισης από την Ευρωπαϊκή

Ένωση. Οι περισσότεροι από αυτούς

διαμένουν μόνιμα σε χώρες της ΕΕ

και εξακολουθούν να βιώνουν τις

συνέπειες του Brexit.

Ο καθηγητής Sir John Curtice

του Πανεπιστημίου  Strathclyde δήλω-

σε: «Όποιο και αν είναι το όφελος

που θα μπορούσαν να έχουν απο-

κομίσει οι Συντηρητικοί στο παρελ-

θόν από την εκχώρηση πολιτικών

δικαιωμάτων στους υπερπόν-

τιους Βρετανούς πολίτες, σήμε-

ρα πρέπει να υπάρχουν ερωτη-

ματικά σχετικά με το πόση υπο-

στήριξη μπορεί να ελπίζει να συ-

γκεντρώσει το κόμμα από τους

ομογενείς που ζουν στην Ευρω-

παϊκή Ένωση, πολλοί από τους

οποίους θα μπορούσαν κάλλιστα

να αισθάνονται ότι η ζωή τους έχει

γίνει πιο δύσκολη από το Brexit».

Μελέτη της καθηγήτριας Suzan

Collard του Πανεπιστημίου του  Essex

διαπίστωσε ότι το μερίδιο των Τόρις

στις ψήφους στο εξωτερικό μειώθη-

κε κατά τα δύο τρίτα μεταξύ των

γενικών εκλογών το 2015 και το

2019. Το συνδυασμένο ποσοστό

ψήφων για τους Εργατικούς και τους

Φιλελεύθερους Δημοκράτες αυξήθη-

κε από 56% το 2015 σε 85% το

2019, έδειξε επίσης.

Στις 16 Ιανουαρίου 2024 τέθηκαν

σε ισχύ νέοι κανόνες που έδωσαν

στους Βρετανούς πολίτες που ζουν

στο εξωτερικό το δικαίωμα να «ψηφί-

ζουν εφ' όρου ζωής».

Καταργήθηκε ο προηγούμενος

νόμος, που προέβλεπε  ότι κάποι-

ος μπορούσε να εγγραφεί για να

ψηφίσει στις γενικές εκλογές μόνο

για 15 χρόνια μετά την αποχώρησή

του από το Ηνωμένο Βασίλειο.

Αυτό σημαίνει ότι, ενόψει των επό-

μενων γενικών εκλογών που ανα-

μένονται φέτος, κάθε Βρετανός πολίτης

που ζει στο εξωτερικό μπορεί να

εγγραφεί για να ψηφίσει ως υπερ-

πόντιος ψηφοφόρος είτε έχει προη-

γουμένως εγγραφεί είτε ήταν προη-

γουμένως κάτοικος του Ηνωμένου

Βασιλείου πριν μετακομίσει στο εξω-

τερικό.

Οι υπερπόντιοι ψηφοφόροι πρέ-

πει να υποβάλουν αίτηση εγγρα-

φής στην τοπική Αρχή της τελευταίας

διεύθυνσης όπου ήταν εγγεγραμ-

μένοι για να ψηφίσουν ή ήταν κάτοι-

κοι.

Η βρετανική κυβέρνηση έχει υπο-

λογίσει ότι 2,3 εκατομμύρια Βρετα-

νοί πολίτες που ζουν στο εξωτερικό

θα αποκτήσουν νέα δικαιώματα και

θα μπορέσουν να συμμετάσχουν

στις γενικές εκλογές.

Πέμπτη 1η Φεβρουαρίου 2024 ΕΛΕΥΘΕΡΙΑ ● 3Eπικαιρότητα
ΒΛΕΠΟΥΝ ΠΡΟΣΠΑΘΕΙΑ «ΑΝΑΤΡΟΠΗΣ» ΤΟΥ ΣΟΥΝΑΚ ΠΡΙΝ ΑΠΟ ΤΙΣ ΕΚΛΟΓΕΣ ΑΠΟ «ΑΝΩΝΥΜΟΥΣ ΧΡΗΜΑΤΟΔΟΤΕΣ»

Καταγγελία Συντηρητικών για 
«κατασκευασμένες δημοσκοπήσεις»

Προσωρινή απομάκρυνση από το
Εργατικό Κόμμα της βουλευτού του

Έντμοντον Osamor επειδή μίλησε για
«γενοκτονία στη Γάζα»

Η βουλευτής των Εργατικών Kate

Osamor απομακρύνθηκε προσωρι-

νά από τα καθήκοντά της στο κόμμα,

καθώς γίνεται έρευνα εναντίον της

επειδή κατά την Ημέρα Μνήμης του

Ολοκαυτώματος 6 εκατομμυρίων 

Εβραίων είπε ότι και η Γάζα θα πρέ-

πει να μνημονεύεται ως γενοκτονία.

Η βουλευτής Osamor ζήτησε αργό-

τερα συγγνώμη για το μήνυμα που

έστειλε στα μέλη του κόμματος, γρά-

φοντας στο Twitter: «Η Ημέρα Μνή-

μης του Ολοκαυτώματος είναι μια ημέρα μνήμης για τα 6 εκατομμύρια

Εβραίους που σκοτώθηκαν στο Ολοκαύτωμα και τις γενοκτονίες που

έχουν συμβεί από τότε. Ζητώ συγγνώμη για κάθε προσβολή που προ-

κλήθηκε από την αναφορά μου στη συνεχιζόμενη ανθρωπιστική κατα-

στροφή στη Γάζα ως μέρος αυτής της περιόδου μνήμης».

Ο Τζόναθαν Ρέινολντς, σκιώδης υπουργός Επιχειρήσεων, δήλω-

σε ότι η Οσαμόρ (πρώην σκιώδης υπουργός του Τζέρεμι Κόρμπιν),

συναντήθηκε με τον επικεφαλής της Πειθαρχίας του κόμματος για να

συζητήσει τα σχόλιά της και επρόκειτο να συναντηθεί ξανά με αξιωμα-

τούχους αυτή την εβδομάδα. «Καταλαβαίνω ότι η Κέιτ ζήτησε συγγνώμη.

Θα υπάρξουν περαιτέρω συνομιλίες την επόμενη εβδομάδα, αλλά παίρ-

νουμε εξαιρετικά σοβαρά οτιδήποτε λέγεται σε αυτό το θέμα», δήλωσε.

Ο αρχηγός των Εργατικών Κίαρ Στάρμερ έχει υποστηρίξει το «δικαίω-

μα του Ισραήλ να υπερασπιστεί τον εαυτό του» στη Γάζα εναντίον της

Χαμάς, αλλά πιο πρόσφατα ζήτησε μια βιώσιμη κατάπαυση του πυρός

και επέκρινε τις «απαράδεκτες» απώλειες.

Η θέση του έχει προκαλέσει εντάσεις στο εσωτερικό των Εργατικών.

Πολλοί στο κόμμα τον έχουν πιέσει να είναι πιο επικριτικός για τη στρα-

τιωτική δράση του Ισραήλ, η οποία έχει προκαλέσει περίπου 24.000

θανάτους.

Ο
Βρετανός πρωθυπουργός Ρίσι Σούνακ θα ανα-

κοίνωσε σχέδια για την κατάργηση της πώλησης

των ηλεκτρονικών τσιγάρων μιας χρήσης, ώστε να

αποφευχθεί η χρήση τους από παιδιά και επανέλα-

βε την πρόθεση της κυβέρνησης να θεσπίσει νόμο

που θα αποτρέπει τις νεότερες γενιές από την αγορά

καπνού.

Με βάση το σχέδιο αυτό, θα υπάρξουν περιορισμοί

ως προς τις γεύσεις του καπνού, θα υπάρξει η υποχρέω-

ση για απλή συσκευασία καπνού και αλλαγές ως προς

τον τρόπο που το ηλεκτρονικό τσιγάρο παρουσιάζεται,

ώστε να είναι λιγότερο ελκυστικό προς τα παιδιά.

«Μαζί με τη δέσμευσή μας να σταματήσουν τα παιδιά

που φέτος γίνονται 15 ή είναι ακόμη και μικρότερα από

το να αγοράζουν νόμιμα τσιγάρα, οι αλλαγές αυτές θα

αφήσουν ένα κληροδότημα με διάρκεια με το να προ-

στατεύουν την υγεία των παιδιών μας μακροπρόθεσμα»,

αναφέρει σε ανακοίνωσή του ο Σούνακ.

Το κάπνισμα είναι ο μεγαλύτερος αποτρέψιμος «δολο-

φόνος» της υγείας, καθώς προκαλεί έναν στους τέσσε-

ρις θανάτους συνδεόμενους με καρκίνο ή αλλιώς περί-

που 80.000 θανάτους ετησίως, λέει η κυβέρνηση.

«Είναι υποχρέωσή μου να κάνω αυτό που νομίζω ότι

είναι σωστό για τη χώρα μου μακροπρόθεσμα. Αυτός

είναι και ο λόγος που λαμβάνω τολμηρά μέτρα για την

απαγόρευση των ηλεκτρονικών τσιγάρων μιας χρήσης,

που έχουν οδηγήσει στην αύξηση καπνίσματος ηλε-

κτρονικού τσιγάρου στους νέους...» δήλωσε ο Σούνακ.

Η κυβέρνηση υποστηρίζει ότι μαζί με τα οφέλη για την

υγεία η απαγόρευση των ηλεκτρονικών τσιγάρων μιας

χρήσης θα βοηθήσει και το περιβάλλον, καθώς πέντε

εκατομ. από αυτά απορρίπτονται σε εβδομαδιαία βάση.

Παρότι τα ηλεκτρονικά τσιγάρα θεωρούνται σημαν-

τικό μέσο στο πλευρό όσων θέλουν να κόψουν το κάπνι-

σμα, υπάρχει ανησυχία ότι ενδεχομένως να προωθούν

τον εθισμό στην νικοτίνη ανάμεσα στους νέους καθώς

9% ανήλικων ηλικίας 11-15 ετών κάνει σήμερα χρήση,

ανακοίνωσε η κυβέρνηση.

Ο Παγκόσμιος Οργανισμός Υγείας (ΠΟΥ) ανακοίνω-

σε τον Δεκέμβριο ότι θα πρέπει να απαγορευτούν όλα

τα ηλεκτρονικά τσιγάρα με γεύση.

Ωστόσο, οργανώσεις της βιομηχανίας και η Ένωση

της Βιομηχανίας Ηλεκτρονικού Τσιγάρου του Ηνωμένου

Βασιλείου υποστηρίζουν ότι τα ηλεκτρονικά τσιγάρα είναι

πολύ πιο ακίνδυνα για την ανθρώπινη υγεία σε σχέση

με τα συμβατικά τσιγάρα και ότι οι γεύσεις αποσκοπούν

στο να πείσουν τους καπνιστές να τα δοκιμάσουν ως

μέσο για την οριστική διακοπή του καπνίσματος.

ΑΠΑΓΟΡΕΥΣΗ ΕΦ’ ΟΡΟΥ ΖΩΗΣ ΑΓΟΡΑΣ

ΚΑΠΝΟΥ ΣΕ ΟΣΟΥΣ ΕΧΟΥΝ ΓΕΝΝΗΘΕΙ 

ΑΠΟ ΤΟ 2009 ΚΑΙ ΜΕΤΑ

Τον Οκτώβριο ο Σούνακ ανακοίνωσε τα σχέδιά του

για την θέσπιση νόμου, που θα προβλέπει ότι όποιος

έχει γεννηθεί από την 1η Ιανουαρίου του 2009 και

έπειτα, δεν θα μπορεί ποτέ να αγοράσει καπνό στη

ζωή του.

Τα μέτρα αυτά είναι παρόμοια με εκείνα που εισήχθη-

σαν στη Νέα Ζηλανδία τον περασμένο Δεκέμβριο. 

Στη χώρα αυτή θα αυξάνεται σταδιακά η ηλικία από

την οποία θα μπορεί να αγοράζει κανείς προϊόντα κα-

πνού, έτσι που στο τέλος δεν θα πωλούνται πλέον σε

όσους γεννήθηκαν μετά την 1η Ιανουαρίου 2009.

ΓΙΑ ΝΑ ΑΠΟΦΕΥΧΘΕΙ Η ΧΡΗΣΗ ΤΟΥΣ ΑΠΟ ΠΑΙΔΙΑ

Απαγόρευση στη Βρετανία πώλησης
ηλεκτρονικών τσιγάρων μίας χρήσης
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Τα μέτρα υπέρ των Τ/κ, τα κορόιδα οι
Ελληνοκύπριοι και εθνικός μαζοχισμός!

Γιατί εμείς οι Ελληνοκύπριοι πρέπει να πληρώνουμε συνεχώς τους καλοβολε-
μένους Τουρκοκύπριους;

Από το 1974 και εντεύθεν, ως ημικατεχόμενη Κυπριακή Δημοκρατία, εμείς οι
Ελληνοκύπριοι που βεβαίως έχουμε υποστεί εισβολή, κατοχή, πλήρη εθνοκάθαρ-
ση, μαζικό εποικισμό, ίδρυση ψευδοκράτους και μόνιμη απώλεια των εδαφών μας,
προσπαθούμε εναγωνίως να προσφέρουμε τα πάντα στους Τουρκοκύπριους για
να τους πείσουμε ότι είμαστε… «αδέλφια» τους!

Αυτοί από την άλλη δημιούργησαν την Τουρκανταρσία το 1963, έφυγαν από την
νόμιμη Κυπριακή Δημοκρατία, οχυρώθηκαν μέσα σε συμπαγείς θύλακες, ίδρυσαν
την «ανεξάρτητη» Τουρκοκυπριακή «Διοίκηση», και το 1974 όταν έγινε η Τουρκι-
κή εισβολή ήταν αυτοί βεβαίως που πολέμησαν δίπλα από τους Αττίλες εναντίον
της Εθνικής Φρουράς για να καταλάβουν το 37% της Κυπριακής Δημοκρατίας. 

Μετά την εισβολή, όλοι αυτοί καλοβολεύτηκαν δωρεάν στις δικές μας Ελληνι-
κές περιουσίες και απαιτούν θρασύτατα την λεγόμενη άρση της «απομόνωσης»
τους από τους «εθνικιστές» Ελληνοκύπριους ότι, δήθεν, τους κρατούμε «όμηρους»
στην Βόρεια Κύπρο απομονωμένους από τον υπόλοιπο κόσμο.

Με το άνοιγμα των οδοφραγμάτων από τον Ντενκτάς τον Απρ. 2003, εμείς τους
δώσαμε και ταυτότητες της Κυπριακής Δημοκρατίας, να λαμβάνουν Κοινωνικές
Ασφαλίσεις, δωρεάν ιατροφαρμακευτική περίθαλψη, να εργάζονται στις ελεύθε-
ρες περιοχές της Δημοκρατίας και πολλά άλλα ωφελήματα, τα οποία βεβαίως
πληρώνουμε εμείς οι Ελληνοκύπριοι, που ζούμε κάτω από τις συνέπειες της Τουρ-
κικής εισβολής και κατοχής εδώ και 50 χρόνια. 

Εννοείται ότι τέτοιος εθνικός μαζοχισμός δεν υπάρχει πουθενά αλλού στον πλα-
νήτη. Είμαστε το μόνο κράτος στον κόσμο που έχουμε υποστεί εισβολή και κατοχή,
και εδώ και 50 χρόνια πληρώνουμε τους κατακτητές μας και τους ομοεθνείς τους,
που αποκαλούμε «τα αδέλφια μας», για να μας κατέχουν και να απολαμβάνουν
δωρεάν τις περιουσίες μας στην κατεχόμενη γη μας, την οποία δεν δικαιούμαστε
ούτε καν να πάμε και να κατοικήσουμε! 

Το γελοίο επιχείρημα ότι δήθεν «χαρίζουμε»
τη μισή Κύπρο στην Τουρκία

Από το 1974, ο Αττίλας κατέχει παράνομα το 37% της Κυπριακής Δημοκρατίας,
κράτους μέλους των ΗΕ+ΕΕ.

Με την ανωτέρω παράνομη κατοχή, έγινε πλήρης εθνοκάθαρση του Ελληνικού
στοιχείου, συνεχής μαζική μεταφορά μέχρι τώρα 500,000 Τούρκων εποίκων από
την Ανατολία και η δημιουργία της λεγόμενης "ΤΔΒΚ".

Από το 1974 συζητούμε να βρούμε "λύση" μέσω της ΔΔΟ. Το Σχέδιο Ανάν αλλά
και το νυν Πακέτο Γκουτέρες είναι πανομοιότυπα.

Προβλέπουν την διάλυση της διεθνούς Κυπριακής Δημοκρατίας, την δημιουργία
δύο νέων ισότιμων εθνοτικών Συνιστώντων κρατών, και μέσω αυτών με παρθενο-
γένεση την δημιουργία από πάνω ενός νέου συνεταιρικού Ομοσπονδιακού μορ-
φώματος.

Με την «λύση» ΔΔΟ με πολιτική ισότητα, η "ΤΔΒΚ" θα νομιμοποιηθεί σε αυτό-
νομο και ισότιμο Τουρκικό Συνιστών Κράτος με δικές του Τουρκικές κρατικές εξου-
σίες και δικό του Τουρκικό κυρίαρχο έδαφος, δηλ. το νυν κλεμμένο Ελληνικό έδα-
φος από τον Αττίλα. 

Συνεπώς, ποιά μισή Κύπρο θα πάρουμε πίσω; Η νυν παράνομα κατεχόμενη μισή
Κύπρος θα νομιμοποιηθεί σε αυτόνομο και ισότιμο Τουρκικό Συνιστών κράτος και
εμείς ως Ελληνοκύπριοι δεν θα έχουμε καμία εξουσία πάνω σε αυτό.

Και το χειρότερο: Μέσω αυτού του αυτόνομου και ισότιμου Τουρκικού Συνι-
στώντος Κράτους, η Τουρκία θα διοικεί από το παρασκήνιο το νέο συνεταιρικό Ομο-
σπονδιακό μόρφωμα διότι πολύ απλά ο ισότιμος Τουρκοκύπριος συμπρόεδρος θα
έχει το απόλυτο βέτο πάνω σε όλες τις κεντρικές Ομοσπονδιακές αποφάσεις.

Χωρίς ιδιαίτερη διανόηση, κάποιος μπορεί να δει ξεκάθαρα ότι η ΔΔΟ με πολι-
τική ισότητα όχι μόνο δεν απελευθερώνει την Κύπρο αλλά την καταδικάζει με μαθη-
ματική ακρίβεια σε σίγουρη Τουρκοποίηση!

Οι παράνομες αναπτύξεις
σε Τρίκωμο και Καζιβερά

Υπάρχουν αυτοί που χρησιμοποιούν τις ανωτέρω παράνομες αναπτύξεις και
προβάλλουν συνεχώς το επιχείρημα ότι θα πρέπει άμεσα να υπογράψουμε την
ΔΔΟ με πολιτική ισότητα.

Mε βάση τις λεγόμενες "Συγκλίσεις" στις Δικοινοτικές Τεχνικές Επιτροπές, κάποι-
οι δέχτηκαν ότι την πρώτη προτεραιότητα στις σημερινές κατεχόμενες Ελληνικές
μας περιουσίες στο μελλοντικό νομιμοποιηθέν Τουρκικό Συνιστών Κράτος θα την
έχει ο παράνομος σημερινός χρήστης, δηλ. ο Τούρκος έποικος από την Ανατολία. 

Και ερωτώ: Συνεπώς τι θα πάρουν ως αποζημίωση οι Ελληνοκύπριοι πρόσφυ-
γες και οι νόμιμοι κληρονόμοι τους; Κρατικά ομόλογα του νέου συνεταιρικού Ομό-
σπονδου μορφώματος; Δηλαδή και αυτά θα τα πληρώσουμε πάλι εμείς!

Όλες οι ηγεσίες των κομμάτων που υποστηρίζουν την ΔΔΟ με πολιτική ισότητα
– πλην ΕΔΕΚ+ΕΛΑΜ – αποφεύγουν εντελώς να αποκαλύψουν και να παραδεκτούν
τα ανωτέρω απαράδεκτα στον Κυπριακό Ελληνισμό.

ΓΡΑΙΚΟΣ
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Ε
χουμε γράψει και αναλύσει πολλές φορές

γιατί δεν υπάρχει προοπτική να επαναρχίσουν

συνομιλίες στο Κυπριακό. Από τη στιγμή που ο

πρόεδρος Χριστοδουλίδης και η Ε/κ πλευρά δεν

δέχονται να δηλώσουν αποδοχή της διχοτόμη-

σης με τουρκικές εγγυήσεις και διασφάλιση των

«δικαιωμάτων» της Τουρκίας στην κυπριακή

ΑΟΖ, συνομιλίες δεν αρχίζουν. Όσους προσω-

πικούς, ειδικούς ή με άλλη ιδιότητα απεστα-

λμένους κι αν στείλει ο ΟΗΕ, οι Τούρκοι δεν με-

τακινούνται. Τώρα μάλιστα, που η Τουρκία κα-

τάφερε «διάρρηξη» του Κογκρέσου και παίρ-

νει τα F-16 (πέτυχε ο εκβιασμός με τη Σουηδία)

και την ίδια στιγμή έχει τις «πλάτες» του Πούτιν

και η Ευρώπη δείχνει … αδυναμία και ανέχεται

τους ερντογανικούς εμπτυσμούς, ποιος, στ’ αλή-

θεια, θα νουθετήσει την Τουρκία στο Κυπριακό;

Για πίεση ασφαλώς ουδείς λόγος.

Ε
ίμαστε, λοιπόν, στο ίδιο σκηνικό του 2017.

Κάναμε ένα σωρό μονομερείς  υποχωρήσεις

στο Κραν Μοντανά (αυτές είναι οι λεγόμενες

συγκλίσεις που κάποιοι στην Κύπρο θεωρούν

αφελώς ως… κεκτημένο, ως… προίκα!), δηλώσα-

με ετοιμότητα να συνεργαστούμε άμεσα για μια

επώδυνη, έστω, λύση αλλά η Τουρκία μάς ήθε-

λα σε διαπραγματεύσεις υποταγής, παράδοσης

με… τουρκικές εγγυήσεις. Ο πρόεδρος Αναστα-

σιάδης, η Ελλάδα και η πλειοψηφία της πολιτι-

κής ηγεσίας απέρριψαν τη διχοτόμηση της Κύ-

πρου. Όπως απέρριψε και ο λαός το 2004 στο

δημοψήφισμα τη συγκεκαλυμμένη συνομο-

σπονδία δύο κρατών.

Τ
ώρα βρίσκεται στην Κύπρο η νέα προσωπι-

κή απεσταλμένη του ΓΓ του ΟΗΕ για να διε-

ρευνήσει το έδαφος προκειμένου να επανα-

ρχίσουν οι διαπραγματεύσεις. Αλλά «έδαφος»

δεν υπάρχει. Ο Τατάρ κατέστησε σαφές ότι δεν

συζητά τίποτε άλλο παρά σχέσεις καλής γει-

τονίας, ένα πλαίσιο συμφωνίας συνεργασίας

«δύο κρατών», που θα αφορά, κυρίως, τα «δι-

καιώματα της Τουρκίας στον πλούσιο θαλάσ-

σιο χώρο της Ανατολικής Μεσογείου. Διότι,

ισχυρίζεται ο Τατάρ, η Τουρκία απέχει μόνο 60

μίλια από την περιοχή και η Ελλάδα… χίλια (πρ-

οφανώς δεν αναγνωρίζει ότι τα ελληνικά νησιά

είναι Ελλάδα). Η Ευρωπαϊκή Ένωση, λέει είναι

ακόμα μακρύτερα (δεν αναγνωρίζει, δηλαδή,

ότι η Κύπρος και η Ελλάδα είναι Ευρωπαϊκή Ένω-

ση).

Ξ
εκάθαρα, λοιπόν, ακόμα και για τους αφε-

λείς, τους αδαείς και γενικώς τους άσχε-

τους, με μια τέτοια ακραία, αδιάλλακτη στάση

ΟΥΔΕΙΣ διάλογος μπορεί να αρχίσει.

Κ
αι ενώ τα πράγματα βοούν από μόνα τους,

υπάρχουν, δυστυχώς, Ελληνοκύπριοι πολι-

τικοί που δεν αντιλαμβάνονται τα αυτονόητα,

την ωμή πραγματικότητα και με δηλώσεις και

συμπεριφορές «δικαιολογούν» έμμεσα την 

τουρκική στάση και αφήνουν αιχμές ότι εμείς,

με τις «θολές» θέσεις  μας φταίμε που δεν

αρχίζουν συνομιλίες. Μπορεί να ρίχνουν – για

τα μάτια του κόσμου – και κανένα βέλος στην

Τουρκία, όμως, καθαρός στόχος είναι ο Πρόε-

δρος Χριστοδουλίδης, ο οποίος νομίμως εκ-

προσωπεί την ε/κ κοινότητα.

Δ
εν αναφερόμαστε, φυσικά, σε περιθωρια-

κούς πολιτικάντηδες (πρόσφατα ίδρυσαν

και ξενόγλωσσο κόμμα) ούτε σε κινήσεις που

έχουν αποδεχθεί ήδη την τουρκική κατοχή και

εκστασιάζονται, αγάλλονται, με την προοπτική

να γίνει κανονικότητα. Αυτοί απλώς θέλουν

συνομιλίες για να συζητηθεί η παραχώρηση…

διευκολύνσεων στους Ελληνοκύπριους.

Μ
ιλούμε για την επιστολή της προέδρου του

ΔΗΣΥ και προέδρου της Βουλής Αννίτας

Δημητρίου στο Πρόεδρο Χριστοδουλίδη, με την

οποία τον καλεί να προβεί και σε άλλες υποχωρή-

σεις μήπως και… δεήσουν οι Τούρκοι να μας κά-

νουν το χατίρι και να προσέλθουν σε συνομιλίες.

Να μας… λυπηθούν, δηλαδή.

Κ
ατ’ αρχάς, η Αννίτα Δημητρίου ως πρόε-

δρος της Βουλής των Αντιπροσώπων, αντι-

προσωπεύει αμεσότερα το λαό και θα έπρεπε

να ήταν η πρώτη υπέρμαχος της λαϊκής ετυ-

μηγορίας επί του θέματος του βέτο των Τ/κ. Αυτό

και όσα άλλα αναφέρει στην επιστολή της εκ-

τέθηκαν πριν τις προεδρικές εκλογές ένα μόλις

χρόνο πριν και οι πολίτες αποφάσισαν. Με ποιο

δικαίωμα έρχεται τώρα και ζητά να πεταχτεί

στον κάλαθο των αχρήστων η απόφαση του λα-

ού;  

Η
κυρία πρόεδρος της Βουλής καλεί τον 

Πρόεδρο Χριστοδουλίδη, με προκάλυμμα

την λεγόμενη πολιτική ισότητα, να δεχτεί χωρίς

συζήτηση το τουρκικό βέτο επί παντός θέματος

στο νέο κράτος! Θέση της πλευράς μας ανέκαθεν

ήταν, από το 1995, ότι αποδεχόμαστε την πολι-

τική ισότητα αλλά όχι την αριθμητική. Από τη

στιγμή που αποδέχεσαι ότι για όλες τις απο-

φάσεις του κράτους θα πρέπει να συναινούν

και οι Τ/κ, αμέσως καταργείται η δημοκρατία

και η μειοψηφία επιβάλλεται στην πλειοψηφία.

Ο [πρόεδρος Νίκος Αναστασιάδης, μάλιστα,

ήταν και είναι υπέρμαχος της απόρριψης του

γενικού τουρκικού  βέτο. Μόνο σε θέματα που

αφορούν αποκλειστικά τους Τ/κ να έχουν λό-

γο, είναι η θέση Αναστασιάδη. Τώρα η κυρία

Δημητρίου “αδειάζει” την επίσημη θέση της ε/κ

πλευράς, αδειάζει τον λαό αλλά και τον ίδιο τον

πολύπειρο  Νίκο Αναστασιάδη, ο οποίος της τα

εξήγησε πολλές φορές αλλά, φαίνεται, η γνώμη

Αβέρωφ (και Τορναρίτη) υπερισχύει.

Σ
το θέμα των «δικαιωμάτων» της Τουρκίας

στην κυπριακή ΑΟΖ και την εισήγηση της

κυρίας Αννίτας Δημητρίου για «ενεργειακή συ-

νεργασία που θα διασφαλίζει και τα συμφέ-

ροντα της Τουρκίας», δεν υπάρχει πιο… αυτο-

κτονική θέση, οδηγεί κατ’ ευθείαν στην αυτο-

κατάργηση της Κυπριακής Δημοκρατίας. Είναι

η πρόταση Αβέρωφ που τέθηκε προεκλογικά

για… δόλωμα (άκουσον άκουσον) προς την Το-

υρκία (έναν τυρούιν, είπε, για να πιάσουμε πον-

τικόν). Βεβαίως, αυτή την πρόταση περί συνεκ-

μετάλλευσης την πρόβαλε και σε συνεδρία η

κυρία Δημητρίου και της απάντησε καταλλήλως

ο Νίκος Αναστασιάδης. Φαίνεται, όμως, ότι δεν

το… κατάλαβε, ή δεν είναι σε θέση να το αντιλη-

φθεί.

Ε
ίναι απογοητευτικό, αντί  σ’ αυτή τη συγκυρία

σύσσωμη η πολιτική ηγεσία, οι αρθρογρά-

φοι, οι αναλυτές να στρέφουν την κριτική τους

προς την πραγματική αιτία του αδιεξόδου στο

Κυπριακό, αντί να κατακεραυνώνουν την το-

υρκική διχοτομική στάση και να απαντούν στα

τουρκικά ψέματα για το 1963, έρχονται και υπο-

σκάπτουν τον εκπρόσωπο της ε/κ κοινότητας,

τον Πρόεδρο του κράτους Νίκο Χριστοδουλίδη.

Άλλοι ζητώντας περίπου αποδοχή των τουρ-

κικών όρων υποταγής και άλλοι προβάλλοντας

ακραιφνείς «πατριωτικές θέσεις», οι οποίες,

όμως, καταλήγουν στο ίδιο αποτέλεσμα. Τη

διχοτόμηση. Πρόκειται περί πολιτικής παρά-

νοιας… άνευ «διπλώματος»!

“Ε”

ΣΧΟΛΙΑ

m
Με αφορμή τον γάμο ομοφυλοφίλων στην

Ελλάδα, δύο παρατηρήσεις: Η θέση του ΚΚΕ

εναντίον είναι πλήρως αιτιολογημένη, εκμηδενίζει

τα επιχειρήματα των υπέρμαχων τού γάμου. Αξίζει

να διαβαστεί ολόκληρη η ανακοίνωση του ΚΚΕ

επί του θέματος. Δεύτερον, προβλήθηκε ως λόγος

του γάμου η ρύθμιση από το κράτος υπαρκτών

σχέσεων, ύπαρξης παιδιών κλπ. Δηλαδή το κρά-

τος θα ρυθμίζει κάθε υπαρκτή κατάσταση ή σχέση;

Πολλοί ζωόφιλοι στην Ελλάδα και στην Κύπρο

περισσότεροι υποστηρίζουν ότι το κατοικίδιό τους

είναι… μέλος της οικογένειάς τους. Στην Κίνα

(συνέβη και αλλού) μια ηλικιωμένη γυναίκα άφησε

στη διαθήκη της ως κληρονόμο 2.8 εκατομμυρίων

δολαρίων τις γάτες και τα σκυλιά της, όχι στα παι-

διά της. Μήπως το κράτος θα έλθει να αλλάξει

και το Κληρονομικό Δίκαιο ως μια υπαρκτή κατά-

σταση που πρέπει να ρυθμιστεί;

m
Ποινικό αδίκημα στην Κύπρο θα καταστεί

η καταστροφή δημόσιων πινακίδων. Από

τη Λεμεσό μέχρι τη Λευκωσία και ανάποδα, δεν

υπάρχει πινακίδα που να μην είναι βεβηλωμένη

από οπαδούς ομάδων. Έχουμε και τουρίστες.

Πολιτισμός μηδέν.

m
Ο τρόπος που έγιναν οι διορισμοί στους

ημικρατικούς οργανισμούς στην Κύπρο,

που θεωρούνται βραχίονας της κυβερνητικής

πολιτικής, δεν άρεσε σίγουρα στα κόμματα διότι

δεν έγινε από κομματική λίστα αλλά από επιλο-

γή ενός σώματος με πρόεδρο έναν αδέκαστο

πρώην δικαστή. Τα κόμματα έχουν λόγο να παρα-

πονιούνται. Οι δημοσιογράφοι γιατί; Δεν διόρι-

σε τους ίδιους ή κανένα δικό τους;

m
Ο Ανδρέας Λοβέρδος (έντιμος κατά τα άλλα

πολιτικός) μετά τη φυγή του από το ΠΑΣΟΚ

περίμενε εναγωνίως από τον Μητσοτάκη να τον

καλέσει στη ΝΔ και να τον εντάξει στα ευρωψη-

φοδέλτιά της. Ο πρωθυπουργός δεν το έκανε.

Έτσι ο Λοβέρδος πάει να κάνει μόνος του προ-

σωπικό κόμμα για να κατέλθει στις εκλογές. Ε,

δεν θα πάρει ένα 0,5%!!!

“Ε”

Προδιαγεγραμμένο αδιέξοδο 

και πολιτική παράνοια



ΟΤ/κ κατοχικός ηγέτης Ερσίν Τατάρ,

στην πρώτη του συνάντηση με την

προσωπική απεσταλμένη του ΓΓ του

ΟΗΕ, Μαρία Άνχελα Ολγκίν Κουεγιάρ,

φρόντισε να κλείσει με κρότο και να σφρα-

γίσει ερμητικά την πόρτα νέων συνομι-

λιών στο Κυπριακό. Απαίτησε ότι για να

προσέλθει σε νέες συνομιλίες θα πρέπει

πρώτα «να γίνει αποδεκτή η κυριαρχική

ισότητα των Τ/κ» (δηλαδή αναγνώριση

του ψευδοκράτους), επαναλαμβάνοντας

την πρότασή του για «ίσο διεθνές καθε-

στώς», όπως υποστηρίζει και η Τουρκία,

επεσήμανε ο Τατάρ.

Στη δίωρη συνάντηση με την κα Κουε-

γιάρ, ο Τατάρ, όπως ο ίδιος ομολόγησε,

πήρε… μονότερμα τη συζήτηση αραδιά-

ζοντας τα γνωστά ψέματα για το 1963 και το

1974. «Περισσότερο μιλούσα εγώ και η κ.

Ολγκίν άκουγε…» ανέφερε ο Τ/κ ηγέτης,

επαναλαμβάνοντας τη θέση του ότι «στην
Κύπρο υπάρχουν δύο κράτη» και «είναι
σημαντικό να γίνει αποδεκτή η κυριαρ-
χική ισότητα των Τ/κ».  

«Οι Τ/κ», είπε, «βίωσαν μεγάλα βάσανα

και επιθέσεις το 1963». «Κοιτάμε το μέλλον.

Η πραγματική ειρήνη ήρθε σε αυτό το νησί

στις 20 Ιουλίου. Το μεταφέραμε αυτό και στην

κ. Ολγκίν», ανέφερε. Της εξήγησε, όπως είπε,

τι έγινε από το 1963 μέχρι το 1974 αλλά και

στις 15 Ιουλίου του 1974. Υποστήριξε ότι οι

Ε/κ θέλανε πάντοτε να επεκτείνουν την ελληνι-

κή κυριαρχία στην ανατολική Μεσόγειο.

Ο  αγώνας του τ/κ «λαού», πρόσθεσε,

συνεχίζεται παρά τα «εμπάργκο» που διαρ-

κούν εδώ και 60 χρόνια, όπως είπε. «Είμα-
στε ακόμη υπό καθεστώς βίαιων εμπάρ-
γκο. Κανείς δεν μπορεί να αρνηθεί την
ύπαρξη του τουρκικού λαού», ανέφερε.

Σύμφωνα με τον κ. Τατάρ, οι προσπάθει-

ες για λύση σε ομοσπονδιακή βάση είναι

μάταιες. «Εάν δεν γίνει αποδεκτή η κυρίαρ-

χη ισότητα και το ισότιμο διεθνές μας καθε-

στώς, δεν είναι δυνατόν να καθίσουμε στο

τραπέζι των διαπραγματεύσεων», επεσή-

μανε.

ΤΑ ΣΥΜΦΕΡΟΝΤΑ ΤΗΣ ΤΟΥΡΚΙΑΣ

ΠΑΝΩ ΑΠ’ ΟΛΑ

Οι προσπάθειες, είπε ο Τατάρ, για ανα-

ζήτηση ομοσπονδιακής λύσης  έπεσαν στο

κενό επειδή η «απέναντι πλευρά» δεν δέχε-

ται να μοιραστεί με τους Τ/κ την εξουσία και

τον πλούτο.

Καθήκον της κ. Ολγκίν, δήλωσε, είναι να

διαπιστώσει εάν υπάρχει κοινό έδαφος ή όχι

στην Κύπρο και σημείωσε ότι για να υπάρ-

ξει κοινό έδαφος «πρέπει να αναγνωριστεί

η κυριαρχική ισότητα και το ίσο διεθνές καθ-

εστώς των Τ/κ».

«Φυσικά και η Δημοκρατία της Τουρκίας

θέλει μια συμφωνία. Γιατί τελικά η Ανατολική

Μεσόγειος είναι μια από τις σημαντικότερες

περιοχές του κόσμου. Υπάρχει φυσικός

πλούτος εδώ, υπάρχει φυσικό αέριο, υπάρχει

πετρέλαιο, υπάρχουν θέματα ασφάλειας.

Ζούμε σε μια σημαντική περιοχή και η Τουρκία

απέχει από εδώ μόλις 60 χλμ, ενώ η Ελλά-

δα είναι 1000 χλμ μακριά και η ΕΕ χιλιάδες

χιλιόμετρα μακριά», ανέφερε.

ΑΡΝΕΙΤΑΙ ΤΡΙΜΕΡΗ ΣΥΝΑΝΤΗΣΗ

ΜΕ ΧΡΙΣΤΟΔΟΥΛΙΔΗ

Κληθείς να σχολιάσει το ενδεχόμενο μιας

τριμερούς συνάντησης στο πλαίσιο των επα-

φών της κ. Ολγκίν στο νησί, ο κ. Τατάρ είπε

ότι δεν αποδέχθηκε κάτι τέτοιο γιατί θα δημι-

ουργούσε την εντύπωση ότι παρακάθεται

στο ίδιο τραπέζι με τον Πρόεδρο Χριστο-

δουλίδη και οι συνομιλίες θα συνεχίσουν

από εκεί που σταμάτησαν στο Κραν Μον-

τανά. «Μια εντύπωση την οποία συνεχώς

προσπαθεί να δημιουργήσει ο κ. Χριστο-

δουλίδης. Εγώ είπα ότι αυτή είναι μια συνάν-

τηση στην οποία δεν μπορώ να παραστώ»,

επεσήμανε. «Η θέση του τουρκοκυπριακού

λαού είναι ξεκάθαρη και απλή. Όπως είπα

και στην ίδια, ο τ/κ λαός, εμείς είμαστε οι πραγ-

ματικοί όμηροι εδώ, φίλοι μου», πρόσθεσε

απευθυνόμενος στους δημοσιογράφους.

Εξήγησε επίσης, ανέφερε, στην κ. Ολγκίν

το θέμα της Πύλας και υποστήριξε πως είναι

ένα ανθρωπιστικό ζήτημα η κατασκευή του

δρόμου γιατί υπάρχουν άνθρωποι που περι-

μένουν «ώρες στην ουρά» για να περάσουν

και πρέπει να τους λυτρώσουν από αυτό το

μαρτύριο.

Υποστήριξε ότι οι Ε/κ προέβησαν σε παρα-

βίαση της νεκρής ζώνης στην περιοχή με την

κατασκευή δρόμου και πανεπιστημίου.

Η ΣΥΝΑΝΤΗΣΗ ΚΟΥΕΓΙΑΡ 

ΜΕ ΧΡΙΣΤΟΔΟΥΛΙΔΗ

Η συνάντηση στο Προεδρικό διήρκησε

γύρω στη μία ώρα, ενώ ακολούθησε και

συνάντηση τετ-α-τετ διάρκειας περίπου 20

λεπτών μεταξύ της κας. Ολγκίν και του Προέ-

δρου Χριστοδουλίδη.

Ο Κυβερνητικός Εκπρόσωπος, Κων-

σταντίνος Λετυμπιώτης, δήλωσε ότι «κατά

τη συνάντηση ο Πρόεδρος της Δημοκρατίας

επανέλαβε για ακόμη μια φορά την ετοιμότη-

τά μας για επανέναρξη των συνομιλιών από

το σημείο που έχουν διακοπεί, σύμφωνα και

με τα ψηφίσματα του Συμβουλίου Ασφαλείας,

στη βάση διζωνικής δικοινοτικής ομοσπον-

δίας». Πρόσθεσε ακόμα πως «έχουμε επα-

ναλάβει την προσήλωση μας να προσέλθο-

υμε σε αυτή τη νέα περίοδο που ανοίγεται

μπροστά μας με τον διορισμό της προσωπι-

κής απεσταλμένης, με ειλικρινή πολιτική

βούληση, να συνεχίσουμε να συμβάλλουμε

ωφέλιμα, ώστε να δημιουργηθούν οι προϋ-

ποθέσεις για επανέναρξη των συνομιλιών».

Σε δηλώσεις του αργότερα ο Πρόεδρος

Χριστοδουλίδης είπε: «Είχα την ευκαιρία

να συναντηθώ με την προσωπική απεστα-

λμένη του ΓΓ των ΗΕ, είχαμε μια πάρα πολύ

εποικοδομητική συζήτηση. Θεωρώ ότι, ναι,

μπορεί να μας βοηθήσει στην προσπάθεια

για επανέναρξη των συνομιλιών και είμαστε

εδώ να εργαστούμε μαζί έτσι ώστε να πετύχου-

με τον συγκεκριμένο στόχο».

Την ετοιμότητά της να συμβάλει στην επα-

νέναρξη της διαδικασίας για το Κυπριακό και

στην εξεύρεση κοινού εδάφους μεταξύ των

δύο πλευρών, εξέφρασε η  Ολγκίν Κουεγιάρ,

σε δηλώσεις της μετά της πρώτη συνάντησή

της με τον Πρόεδρο της Δημοκρατίας Νίκο

Χριστοδουλίδη.

Σε δηλώσεις της μετά τη συνάντηση η κα

Ολγκίν δήλωσε ενθουσιασμένη για την απο-

στολή της και σημείωσε ότι προέρχεται από

μια χώρα στην οποία μια σύγκρουση 50 ετών

κατέληξε τελικά σε συμφωνία ειρήνης και ότι

η ίδια ήταν μέρος της ομάδας που πέτυχε τη

συμφωνία. Ο κ. Ολγκίν εξέφρασε ικανο-

ποίηση για τις προσπάθειες που γίνονται

εδώ και δεκαετίες για το Κυπριακό και είπε

ότι θα προσπαθήσει να δώσει εκ νέου ώθηση

στη διαδικασία και να κάνει ό,τι καλύτερο

μπορεί.

Η ΣΤΑΣΗ ΤΗΣ ΚΟΥΕΓΙΑΡ 

ΑΠΟ ΤΙΣ ΠΡΩΤΕΣ ΕΠΑΦΕΣ

Από την πρώτη επαφή, η Μαρία Άνχελα

Ολγκίν Κουεγιάρ αντιλήφθηκε πως το τοπίο

του Κυπριακού είναι ιδιαίτερα πολύπλοκο.

Η προσωπική απεσταλμένη αφιέρωσε τον

χρόνο που είχε στη διάθεση της με τους δύο

ηγέτες, στο να ακούσει τις ανάγκες και τα

θέλω τους για «ανάσταση» της διαπραγμα-

τευτικής διαδικασίας.

Από τον Πρόεδρο Χριστοδουλίδη άκου-

σε ότι είναι έτοιμος για επανέναρξη των συνο-

μιλιών από το σημείο που έχουν διακοπεί

στο Κραν Μοντανά, με επιδιωκόμενο στόχο

την επίτευξη λύσης Διζωνικής Δικοινοτικής

Ομοσπονδίας όπως περιγράφεται στα

ψηφίσματα του Συμβουλίου Ασφαλείας. Σε

αυτή την προσέγγιση έδειξε κατανόηση, αντι-

λαμβανόμενη πως πρόκειται για το συμφω-

νημένο πλαίσιο και το δρόμο που δείχνει ο

εντολέας (Συμβούλιο Ασφαλείας) του εντο-

λέως της (Γενικός Γραμματέας).

Από τον Τουρκοκύπριο ηγέτη άκουσε ένα

βουνό από παράπονα για «απομόνωση»

και «αδικίες» σε βάρος των Τουρκοκυπρίων.

Ο Ερσίν Τατάρ κατέληξε στη γνωστή θέση

περί αναγνώρισης της κυριαρχικής ισότητας

και του ισότιμου διεθνούς στάτους, ώστε να

είναι σε θέση να επιστρέψει στο τραπέζι των

συνομιλιών. Σε αντίθετη περίπτωση δεν πρό-

κειται να επανεκκινήσει η διαδικασία, όπως

υπέδειξε ο ίδιος στην προσωπική απεσταλ-

μένη του ΓΓ του ΟΗΕ.

Για τον λόγο αυτό, ο Ερσίν Τατάρ αρνήθη-

κε να δώσει τη συγκατάθεση του για τη

διεξαγωγή μιας κοινής συνάντησης των

ηγετών με τον Ολγκίν. «Αν συμφωνούσα

για τριμερή, θα στέλναμε το μήνυμα πως η

διαδικασία συνεχίζει από εκεί που έμεινε στο

Κραν Μοντανά», δήλωσε.

Η επόμενη μέρα βρίσκει την προσωπική

απεσταλμένη να επεξεργάζεται όσα άκου-

σε από τους δύο ηγέτες. Δεδομένα τα οποία

έδειξε να γνωρίζει καλά, σύμφωνα με πηγές

από την Κυβέρνηση. Παράλληλα θα συνεχίσει

τις επαφές της στην Κύπρο μέχρι το τέλος

της εβδομάδας. Ενδιαφέρθηκε να δει μέλη

της κοινωνίας των πολιτών και οργανωμέ-

να σύνολα.  

Η Ολγκίν Κουεγιάρ θα επισκεφθεί στη

συνέχεια τις πρωτεύουσες των τριών εγγυη-

τριών δυνάμεων και τις Βρυξέλλες. Έπειτα

θα ενημερώσει τον Γενικό Γραμματέα του

ΟΗΕ για τα αποτελέσματα των επαφών της

και από κοινού θα αποφασίσουν τα επόμε-

να βήματα της διαδικασίας. Η επιστροφή της

στο νησί τοποθετείται χρονικά εντός Μαρτίου.

Τότε θα κοινοποιήσει στους δύο ηγέτες για

τις σκέψεις της για τη συνέχιση της διαδικα-

σίας.

Πίσω στην Κύπρο θα αφήσει έναν εκ των

στενών συνεργατών της, που θα εδρεύει στο

νησί για όσο κρατήσει η διαδικασία. Η ίδια

προτίθεται να επισκέπτεται κάθε τόσο το

νησί, τουλάχιστον μία φορά τον μήνα. Κάθε

επίσκεψη της θα διαρκεί 7-10 μέρες, ώστε

να έχει το χρόνο να πραγματοποιεί σειρά

επαφών.

ΤΟ ΨΗΦΙΣΜΑ ΓΙΑ ΤΗΝ ΟΥΝΦΙΚΥΠ

ΚΑΙ ΟΙ ΑΙΧΜΕΣ

Το Συμβούλιο Ασφαλείας των Ηνωμένων

Εθνών υιοθέτησε στη Νέα Υόρκη το ψήφι-

σμα για ανανέωση της θητείας της ειρηνευ-

τικής δύναμης των Ηνωμένων Εθνών στην

Κύπρο (ΟΥΝΦΙΚΥΠ) έναν ακόμη χρόνο. Ως

εκ τούτου, η θητεία της δύναμης παρα-

τείνεται μέχρι τις 31 Ιανουαρίου 2025.

Το υπ’ αριθμόν 2623 (2024) ψήφισμα υιο-

θετήθηκε ομόφωνα, και από τα 15 δηλαδή

μέλη του Συμβουλίου Ασφαλείας.

Το Κυπριακό Υπουργείο Εξωτερικών καλω-

σορίζει την ομόφωνη υιοθέτηση του ψηφίσμα-

τος διότι με το ψήφισμά του, το Συμβούλιο

Ασφαλείας επαναβεβαιώνει όλα τα σχετικά

με την Κύπρο ψηφίσματα και υπενθυμίζει τη

σημασία εξεύρεσης μιας βιώσιμης, περιεκ-

τικής και δίκαιης λύσης στη βάση μιας δικοι-

νοτικής, διζωνικής ομοσπονδίας με πολιτι-

κή ισότητα, ως καθορίζεται από τα σχετικά

ψηφίσματα. Σ’ αυτό το πλαίσιο, επαναλαμ-

βάνει την πλήρη στήριξή του στη διαρκή

δέσμευση του Γενικού Γραμματέα (ΓΓ) στην

προσπάθεια επίτευξης μιας αμοιβαία απο-

δέκτης λύσης υπό την αιγίδα των ΗΕ και

καλωσορίζει τον διορισμό Προσωπικής Απε-

σταλμένης, η οποία θα αναλάβει εκ μέρους

του Αποστολή Καλών Υπηρεσιών. 

Το Συμβούλιο Ασφαλείας επαναλαμβάνει

επίσης τη θέση του για το καθεστώς της

περίκλειστης περιοχής των Βαρωσίων, όπως

διατυπώνεται στα σχετικά ψηφίσματα και τη

Δήλωση του Προέδρου του Συμβουλίου Ασφ-

αλείας (A/PRST/2021/13), και την έκκλησή

του για άμεση ανάκληση όλων των ενε-

ργειών οι οποίες δεν συνάδουν με τα εν

λόγω ψηφίσματα. Επαναλαμβάνει επίσης

την έκκλησή του προς τις τουρκικές δυνά-

μεις να αποκαταστήσουν το καθεστώς

στην περιοχή των Στροβιλιών ως ήταν

πριν τον Ιούνιο του 2000.

Το Συμβούλιο Ασφαλείας εκφράζει ιδιαίτε-

ρη ανησυχία για την επαναλαμβανόμενη

τάση παραβιάσεων της βόρειας γραμμής

καταπαύσεως του πυρός και της αμφι-

σβήτησης του καθεστώτος της νεκρής

ζώνης από τις τουρκικές δυνάμεις. Επα-

ναλαμβάνει επίσης την καταδίκη των επιθ-

έσεων του περασμένου Αυγούστου στην

Πύλα, κατά των ειρηνευτών, και καλεί για

υλοποίηση της Συναντίληψης που επιτεύχθηκε

για την Πύλα ως ένα σημαντικό μέτρο οικοδό-

μησης εμπιστοσύνης.

Ο Πρόεδρος Χριστοδουλίδης σε δήλωσή

του χαιρέτησε το Ψήφισμα λέγοντας: «Επι-

σημαίνω ειδικότερα την αναφορά στη μορφή

λύσης του Κυπριακού, που επαναβεβαιώνει

όλα τα σχετικά ψηφίσματα. Να επισημάνω

την αναφορά στο θέμα της περίκλειστης πε-

ριοχής των Βαρωσίων και το αίτημα για ανά-

κληση όλων των ενεργειών που ξεφεύγουν

του πλαισίου των σχετικών ψηφισμάτων,

όπως και την ξεκάθαρη αναφορά στις ενέρ-

γειες των τουρκικών κατοχικών δυνάμεων

στην Πύλα».

ΟΡΓΗ ΨΕΥΔΟΚΡΑΤΟΥΣ 

ΓΙΑ ΤΟ ΨΗΦΙΣΜΑ

«Η Ειρηνευτική Δύναμη δεν έχει κατα-
φέρει να εκπληρώσει τα βασικά της καθ-
ήκοντα, όπως η ισότιμη μεταχείριση των
δύο πλευρών και η εξεύρεση δίκαιης λύσης
στις διαφορές. Επιπλέον, έχει γίνει ο θεμα-
τοφύλακας του status quo», ισχυρίζεται το

«ΥΠΕΞ» του ψευδοκράτους, το οποίο προ-

σθέτει ότι «ο κύριος λόγος για τον οποίο
η Ειρηνευτική Δύναμη συνέχισε να δρα-
στηριοποιείται εντός της ‘ΤΔΒΚ’ είναι η
καλόπιστη συνεργασία των αρχών».

Υποστηρίζει, επίσης, ότι «η επιβολή ενός

μοντέλου που είναι απαράδεκτο για τον τουρ-

κοκυπριακό λαό συνιστά μεγάλη ασέβεια. Θα

θέλαμε να υπενθυμίσουμε ότι έχουμε εξου-

σιοδοτήσει τον διορισμό Προσωπικού Αντι-

προσώπου για έξι μήνες για να διαπιστωθεί

εάν υπάρχει κοινό έδαφος για νέες διαπρ-

αγματεύσεις. Η μόνη ρεαλιστική λύση στο

νησί σήμερα είναι τα δύο υφιστάμενα κράτη

να αναπτύξουν σχέσεις καλής γειτονίας στη

βάση της κυριαρχικής τους ισότητας και του

ισότιμου διεθνούς καθεστώτος τους».

Το «ΥΠΕΞ» αναφέρει σε σχέση με το ζήτη-

μα της Πύλας, ότι «η τουρκοκυπριακή πλευ-

ρά απαιτεί την εφαρμογή της συμφωνίας που

επιτεύχθηκε με την Ειρηνευτική Δύναμη και

την ολοκλήρωση της κατασκευής του δρό-

μου το συντομότερο δυνατό».

Πέμπτη 1η Φεβρουαρίου 2024 ΕΛΕΥΘΕΡΙΑ ● 5KυπριακήΕπικαιρότητα

ΣΤΗΝ ΚΥΠΡΟ Η ΠΡΟΣΩΠΙΚΗ ΑΠΕΣΤΑΛΜΈΝΗ ΤΟΥ ΓΓ ΤΟΥ ΟΗΕ 

ΓΙΑ ΤΙΣ ΠΡΟΟΠΤΙΚΕΣ ΝΕΩΝ ΔΙΑΠΡΑΓΜΑΤΕΥΣΕΩΝ

Έκλεισε και σφράγισε 
την πόρτα ο Τ/κ Τατάρ



Θ
έματα αμυντικής και στρατιωτικής συνερ-

γασίας και οι προκλητικές ενέργειες της Το-

υρκίας στη νεκρή ζώνη συζητήθηκαν, μεταξύ άλ-

λων, κατά τη συνάντηση που είχε τη Δευτέρα

στην Αθήνα, ο νέος Υπουργός Άμυνας Βασίλης

Πάλμας, με τον Έλληνα ομόλογό του, Νίκο Δέν-

δια.

«Βασική συνιστώσα της αμυντικής πολιτικής της

Κυπριακής Δημοκρατίας αποτελεί η ειλικρινής, στε-

νή και διαρκής συνεργασία Κύπρου και Ελλάδας. Σε

αυτήν εδράζεται κάθε προσπάθειά μας για επίλυση

του κυπριακού προβλήματος», τόνισε ο κ. Πάλμας.

Όπως σημείωσε, ενημέρωσε τον Έλληνα ομό-

λογό του για την «κατάσταση ασφάλειας στο έδα-

φος της Κυπριακής Δημοκρατίας, με ιδιαίτερη ανα-

φορά τις προκλητικές ενέργειες της Τουρκίας στη νε-

κρή ζώνη».

Παράλληλα, συζητήθηκαν ζητήματα που αφο-

ρούν τη διμερή αμυντική και στρατιωτική συνεργασία,

τις τριμερείς συνεργασίες με Ισραήλ, Αίγυπτο και Ιορ-

δανία, καθώς και την τετραμερή με Γαλλία και Ιταλία.

Ακόμα, οι δύο Υπουργοί αντάλλαξαν απόψεις και για

την αμυντική συνεργασία των δύο χωρών με τις ΗΠΑ.

Από την πλευρά του, ο Έλληνας Υπουργός Άμυνας

ευχαρίστησε τον Κύπριο ομόλογό του για την ενη-

μέρωση που του παρείχε σε σχέση με το Κυπριακό,

το οποίο, όπως διαβεβαίωσε, αποτελεί ύψιστη προ-

τεραιότητα της ελληνικής Πολιτείας.

«Η Ελλάδα υποστηρίζει σταθερά τις προσπάθει-

ες της Κυπριακής Δημοκρατίας για μία δίκαιη και

βιώσιμη λύση στο Κυπριακό, δηλαδή μια λύση δι-

ζωνικής δικοινοτικής ομοσπονδίας, στη βάση των

αποφάσεων του Συμβουλίου Ασφαλείας των Ηνω-

μένων Εθνών και βεβαίως στη βάση του ευρωπαϊ-

κού κεκτημένου», τόνισε ο κ. Δένδιας.

«Ένα τέτοιο μέλλον δεν μπορεί να έχει κα-

τοχικά στρατεύματα, δεν μπορεί να έχει εγγυή-

σεις», υπογράμμισε, χαιρετίζοντας τον διορισμό από

τον Γενικό Γραμματέα του ΟΗΕ απεσταλμένης για

την Κύπρο.

«Ελπίζω οι επαφές που θα έχει με την τουρκοκ-

υπριακή πλευρά να μας δώσουν ένα παράθυρο αι-

σιοδοξίας. Ούτως ή άλλως εμείς είμαστε σταθεροί

και αφοσιωμένοι στο πλευρό των Κύπριων αδελφών

μας», τόνισε.

Παράλληλα, καταδίκασε τον αναθεωρητισμό από

όπου κι αν προέρχεται, τονίζοντας ότι τόσο η Ελλά-

δα, όσο και η Κύπρος υπερασπίζονται το διεθνές

δίκαιο, το Δίκαιο της Θάλασσας, τις αρχές και τις αξίες

του Καταστατικού Χάρτη των Ηνωμένων Εθνών.

Ακόμα, ο Έλληνας Υπουργός Εθνικής Άμυνας εν-

ημέρωσε τον Κύπριο ομόλογό του για την παραλα-

βή από το Γενικό Επιτελείο Ναυτικού σχετικής επι-

στολής του Ναυτικού των ΗΠΑ, σχετικά με την κα-

ταρχήν αποδοχή της εκδήλωσης ενδιαφέροντος της

Ελλάδας για τον σχεδιασμό και τη συμπαραγωγή

στα ελληνικά ναυπηγεία έως 7 νέων φρεγατών κλά-

σης Constellation.

Επίσης, ενημέρωσε τον κ. Πάλμα για την ατζέν-

τα «Ένοπλες Δυνάμεις 2030» και προσκάλεσε την

Κυπριακή Δημοκρατία να συμμετάσχει στο υπό δημι-

ουργία ελληνικό οικοσύστημα αμυντικής καινοτομίας.

Ενημέρωση υπήρξε και για τις εξελίξεις στις ελ-

ληνοτουρκικές σχέσεις.

Τέλος, ο κ. Δένδιας ενημέρωσε τον Κύπριο ομό-

λογό του και για την επιστολή του Αμερικανού ΥΠΕΞ

Άντονι Μπλίνκεν για τη συμμετοχή της Ελλάδας

στο πρόγραμμα των F-35.

Στην συνάντηση παρευρέθησαν ο Αρχηγός ΓΕΕΘΑ

Στρατηγός Δημήτριος Χούπης, ο Γενικός Γραμμα-

τέας του Υπουργείου Εθνικής Άμυνας Αντώνιος Οι-

κονόμου, ο Αρχηγός ΓΕΣ Αντιστράτηγος Γεώργιος

Κωστίδης, ο Αρχηγός ΓΕΝ Αντιναύαρχος Δημή-

τριος – Ελευθέριος Κατάρας ΠΝ και ο Αρχηγός

ΓΕΑ Αντιπτέραρχος (Ι) Δημοσθένης Γρηγοριάδης.

6 ● ΕΛΕΥΘΕΡΙΑ Πέμπτη 1η Φεβρουαρίου 2024

ΣΥΝΑΝΤΗΣΗ ΣΤΗΝ ΑΘΗΝΑ ΤΩΝ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΑΜΥΝΗΣ ΕΛΛΑΔΟΣ ΚΑΙ ΚΥΠΡΟΥ

Στενή αμυντική συνεργασία Ελλάδας Κύπρου

Κυπριακή Επικαιρότητα

ΑΝΑΚΟΙΝΩΘΗΚΑΝ ΤΑ 6 ΟΝΟΜΑΤΑ ΤΩΝ ΥΠΟΨΗΦΙΩΝ

Η Άννα Θεολόγου στο ευρωψηφοδέλτιο του ΑΚΕΛ
Όπως αναφέρει ανακοίνωση του κόμματος, η

Κεντρική Επιτροπή αποφάσισε το ψηφοδέλτιο του

ΑΚΕΛ για τις εκλογές ανάδειξης των 6 ευρωβου-

λευτών της Κύπρου.

Ανάμεσα στα ονόματα των υποψηφίων είναι και η

Άννα Θεολόγου, πρώην βουλευτής του κόμματος του

Γ. Λιλλήκα, η οποία σε κάποιο στάδιο είχε ανεξαρτο-

ποιηθεί.

«Το ΑΚΕΛ μπαίνει στη μάχη των ευρωεκλογών με

θέσεις και προτάσεις για όλα τα μικρά και μεγάλα ευρ-

ωπαϊκά ζητήματα και με ένα ισχυρό ψηφοδέλτιο με έξι

υποψήφιους έτοιμους να εργαστούν και να αγωνιστούν

για τα οράματα, τις αξίες και τις πολιτικές που έχει ο ανάγ-

κη ο λαός της Κύπρου αλλά και οι λαοί της Ευρώπης»

τονίζεται στην ανακοίνωση. 

Σημειώνεται πως το ψηφοδέλτιο αποτελείται από 

τρεις άνδρες και τρεις γυναίκες και συνδυάζει πολιτικά

στελέχη του ΑΚΕΛ αλλά και προσωπικότητες του ευρύτε-

ρου προοδευτικού χώρου της Κύπρου, ανθρώπους με

γνώσεις και εμπειρίες, με διαδρομή στα δημόσια πράγ-

ματα και με τη δική τους σφραγίδα στην κοινωνική και

πολιτική ζωή της Κύπρου.

«Ταυτόχρονα, δίνουμε συνέχεια στο ιστορικό βήμα

που κάναμε το 2019 με τη συμπερίληψη Τουρκοκύπρ-

ιου στο ευρωψηφοδέλτιό μας, γιατί το ΑΚΕΛ είναι Κόμ-

μα όλων των Κυπρίων, η κατ’ εξοχή δύναμη της επα-

νένωσης και της επαναπροσέγγισης», αναφέρεται.

Εντύπωση προκαλεί, πάντως, η συμπε-

ρίληψη του Νιαζί Κιζίλγιουρεκ και πάλι στο

ψηφοδέλτιο. Η όλη δράση του στο Ευρω-

κοινοβούλιο ήταν αρνητική για την Κυπρια-

κή Δημοκρατία. Έφτασε, μάλιστα στο σημείο

ο κύριος Νιαζί να ζητήσει από την Ευρω-

παϊκή Ένωση καταδίκη της Κύπρου επειδή

δεν παραχωρεί διαβατήρια τού νόμιμου κρά-

τους σε …παιδιά παράνομων εποίκων!!!

Αναμένεται ότι η πλειοψηφία των αριστερών

ψηφοφόρων θα τον καταψηφίσουν.

Οι υποψήφιοι του ΑΚΕΛ είναι οι εξής (από πάνω αρ-

ιστερά προς τα δεξιά στη φωτό):

1. Γιώργος Γεωργίου, φιλόλογος, ευρωβουλευτής,

60 ετών

2. Άννα Θεολόγου, οικονομολόγος, πρώην βου-

λεύτρια, 38 ετών

3. Σταύρη Καλοψιδιώτη, νομικός- διεθνολόγος, επι-

κεφαλής Τομέα Ανθρωπίνων Δικαιωμάτων ΑΚΕΛ, 43

ετών

4. Άντρος Καραγιάννης, φιλόλογος αγγλικής και

γερμανικής γλώσσας, δήμαρχος Δερύνειας, 50 ετών

5. Νιαζί Κιζίλγιουρεκ, ακαδημαϊκός, ευρωβουλευ-

τής, 64 ετών

6. Μέλανη Στέλιου, ηθοποιός, τηλεοπτική παρα-

γωγός, παρουσιάστρια, 47 ετών

«ΦΡΙΚΤΕΣ» ΚΑΤΑΓΓΕΛΙΕΣ ΓΙΑ ΕΚΜΕΤΑΛΛΕΥΣΗ Τ/Κ ΠΕΡΙΟΥΣΙΩΝ

Δηλώνουν τ/κ γη ως βοσκότοπο χωρίς
να έχουν ζώα, αλλά εισπράττουν 
κρατικές χορηγίες ως… βοσκοί!!!

Τουρκοκυπριακή γη παραχωρήθηκε σε χρηματιστή, όπως ανέφερε ενώπιον της Κοινοβουλευτικής Επιτρο-

πής Προσφύγων εκ μέρους της ΠΕΠ ο κ. Μιχάλης Λύτρας. Διερωτήθηκε δε, αν γνωρίζει το συγκεκριμένο πρό-

σωπο από γεωργία.

Η αναφορά έγινε στο πλαίσιο συζήτησης θέματος το οποίο ενέγραψε ο βουλευτής Μιχάλης Γιακουμή, σχε-

τικά με την εκμετάλλευση τουρκοκυπριακών εκτάσεων από μη πρόσφυγες.

Όπως ανέφερε ενώπιον της Επιτροπής Προσφύγων ο κοινοτάρχης Χρυσοχούς κ. Ανδρέας Μιχαήλ, μη πρό-

σφυγες εκμεταλλεύονται παράνομα 12.000 σκάλες γης (16.000 δεκάρια) τουρκοκυπριακής γης και, μάλιστα,

λαμβάνουν και χορηγία από τον Κυπριακό Οργανισμό Αγροτικών Πληρωμών (ΚΟΑΠ).

Υπάρχουν δε περιπτώσεις, που όταν η γη που κατέχουν κριθεί ως μη καλλιεργήσιμη την δηλώνουν ως βο-

σκότοπο και εισπράττουν χορηγίες με το σκεπτικό ότι βόσκουν τα ζώα τους.

Τα πιο πάνω κατήγγειλε ο πρόεδρος του κοινοτικού συμβουλίου Χρυσοχούς (πλησίον της Πόλεως Χρυ-

σοχούς), ο οποίος πρόσθεσε, πως όταν αποβιώσει κάποιος, ο οποίος αξιοποιεί καλλιεργήσιμη γη επεμβαίνουν

άλλοι μη πρόσφυγες ενδιαφερόμενοι και καταλαμβάνουν τη γη. 

Ο κοινοτάρχης ανέφερε επίσης, πως υπάρχουν άτομα στα οποία έχουν παραχωρηθεί γεωργικές εκτάσεις οι

οποίες δεν γνωρίζουν καν που βρίσκονται αλλά τις νοικιάζουν σε άλλα πρόσωπα εισπράττοντας χρήματα τα

οποία δεν δηλώνουν καν. Δεν πληρώνουν καν τα τέλη στην κοινότητα μας, ανέφερε ο κοινοτάρχης.

Ο κοινοτάρχης ανέφερε επίσης, ότι παλαιότερος βοσκός της Χρυσοχούς, πληρώνει άτομα τα οποία κατέχουν

γεωργική γη απλώς και μόνο για να του επιτρέψουν να περάσει μέσα από την γη που κατέχουν.

Ελέχθη επίσης, πως λόγω της υπενοικίασης, άλλοι σπέρνουν και άλλοι εισπράττουν τις χορηγίες.

Εξάλλου, όπως κατήγγειλε ο πρόεδρος της Επιτροπής Προσφύγων, υπάρχει άτομο το οποίο υπέγραψε μεγά-

λο συμβόλαιο αξιοποίησης τουρκοκυπριακής γης και απουσιάζει στο εξωτερικό και αυτός που μπήκε αυθαίρε-

τα στη γη και την εκμεταλλεύεται, εισπράττει μάλιστα και χορηγίες από τον ΚΟΑΠ.



ΣΥΝΑΝΤΗΣΗ ΤΟΥ ΜΕ ΤΟΝ ΥΦΥΠΟΥΡΓΟ ΕΞΩΤΕΡΙΚΩΝ Γ. ΚΩΤΣΗΡΑ

Πέμπτη 1η Φεβρουαρίου 2024 ΕΛΕΥΘΕΡΙΑ ● 7Ομογένεια

Συνάντηση με τον Υφυπουργό Εξωτερικών κ. Γιώρ-

γο Κώτσηρα, είχε την Πέμπτη 1η Φεβρουαρίου 2024,

αμέσως μετά την εκλογή του στην Προεδρία της Ειδικής

Μόνιμης Επιτροπής Ελληνισμού της Διασποράς, ο βου-

λευτής Κυκλάδων της Νέας Δημοκρατίας κ. Φίλιππος

Φόρτωμας.

Κατά τη συνάντηση συζητήθηκαν θέματα σχετικά με

ζητήματα που απασχολούν τον Ελληνισμό της Διασπο-

ράς ενόψει της ανάληψης της Προεδρίας της Επιτροπής

Ελληνισμού της Διασποράς εκ μέρους του κ. Φόρτωμα.

Ο κ. Υφυπουργός και ο νέος Πρόεδρος της Επιτρο-

πής, κ. Φόρτωμας, συζήτησαν το πεδίο συνεργασίας

μεταξύ του Υπουργείου και της Επιτροπής στο πλαίσιο

των εκατέρωθεν αρμοδιοτήτων.

Ο κ. Φόρτωμας μετά τη συνάντηση δήλωσε: «Η συνερ-

γασία με την πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Εξωτερι-

κών στο πλαίσιο των καθηκόντων μου ως Προέδρου της

Επιτροπής Ελληνισμού της Διασποράς είναι αυτονόητη.

Αταλάντευτος σκοπός της Επιτροπής θα είναι η κατά τον

καλύτερο τρόπο επίτευξη των αρμοδιοτήτων της. Η συζήτη-

σή μας με τον κ. Υφυπουργό ήταν εξαιρετικά γόνιμη και

περιελάμβανε μεταξύ άλλων, ζητήματα σχετικά με τη δια-

τήρηση και προαγωγή των δεσμών μεταξύ της Βουλής

και του ελληνικού λαού με τον απανταχού Ελληνισμό

καθώς και τη μελέτη των προβλημάτων των απόδημων

Ελλήνων».

Νέος πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής 
Επιτροπής για τον Απόδημο Ελληνισμό 

ο βουλευτής της ΝΔ Φίλιππος Φόρτωμας
Η Παγκόσμια Συντονιστική

Επιτροπή Κυπριακού Αγώνα

(ΠΣΕΚΑ) καταδικάζει έντονα το

αίτημα της κυβέρνησης Μπάι-

ντεν προς το Κογκρέσο των ΗΠΑ

να δώσει μαχητικά αεροσκάφη F-

16 στην Τουρκία. 

Σε δήλωσή του ο πρόεδρος της

ΠΣΕΚΑ Φίλιπ Κρίστοφερ ανα-

φέρει:

«Καθώς πλησιάζουμε στην

50ή μαύρη επέτειο της παρά-

νομης και βάναυσης εισβολής

στην Κύπρο και της συνεχιζό-

μενης κατοχής της, δεν μπορ-

ούμε παρά να αναλογιστούμε

και να θυμηθούμε τις εγκλημα-

τικές ενέργειες της Τουρκίας τα

τελευταία 50 χρόνια. 

“Ούτε ένα σεντ, ούτε ένα δο-

λάριο, ούτε ένα τανκ, ούτε ένα

αεροπλάνο μέχρι να αποσυρ-

θούν τα τουρκικά στρατεύματα

από την Κύπρο’’. (Γερουσια-

στής Τζο Μπάιντεν) 

Δεν θα μείνουμε σιωπηλοί

βλέποντας τον Ερντογάν να

εκβιάζει την κυβέρνηση των

ΗΠΑ, για άλλη μια φορά. Καλού-

με το Κογκρέσο των Ηνωμένων

Πολιτειών να απορρίψει το

αίτημα».

ΕΝΤΟΝΗ ΑΝΤΙΔΡΑΣΗ ΠΣΕΚΑ ΓΙΑ ΤΑ F-16 ΣΤΗΝ ΤΟΥΡΚΙΑ

ΜΠΑΪΝΤΕΝ (ως γερουσιαστής): «Ούτε ένα 
αεροπλάνο στην Τουρκία μέχρι να αποσύρει 

τον στρατό της από την Κύπρο»



Λάβαμε το ακόλουθο Δελτίο Τύπου:

Ο
ανεξάρτητος υποψήφιος για τη θέση

του Δημάρχου Αμμοχώστου, Δρ Βασίλης

Μαύρου, παρουσίασε την επίσημη εξαγ-

γελία της υποψηφιότητάς του, ενόψει των

εκλογών της 9ης Ιουνίου 2024, κάτω από το

σύνθημα «Αγώνας για μια ελεύθερη Αμμόχω-

στο», καθώς και τη διακήρυξη αρχών και το

πρόγραμμα δράσης που εισηγείται προς

τους δημότες της Αμμοχώστου, διεκδικώντας

την ψήφο τους.

Η εκδήλωση οργανώθηκε στην κατάμεση αίθ-

ουσα της Κυπριακής Αδελφότητας, στο Ηνω-

μένο Βασίλειο. Οι παριστάμενοι, ανάμεσά τους

εκπρόσωποι μέσων ενημέρωσης, παράγοντες

της ομογένειας και σημαίνουσες προσωπικό-

τητες, καθώς και μεγάλος αριθμός Αμμοχω-

στιανών, είχαν την ευκαιρία να ακούσουν το

σχέδιο δράσης που προτείνει ο ανεξάρτητος

υποψήφιος Βασίλης Μαύρου, ο οποίος ακο-

λούθως απάντησε σε ερωτήσεις.

Κύριος ομιλητής στην εκδήλωση, ο οποίος

παρουσίασε τον υποψήφιο Βασίλη Μαύρου,

ήταν ο διεθνούς φήμης διακεκριμένος επιστή-

μονας, και καθηγητής ιατρικής, Δρ Κύπρος

Νικολαΐδης. Παρουσίασε τον υποψήφιο Δήμαρ-

χο Αμμοχώστου, προβάλλοντας το ακαδημαϊ-

κό του έργο και τα προσόντα του, την επιτ-

υχημένη επαγγελματική του πορεία, αλλά πρω-

τιστως την πολύτιμη για την Κύπρο, και ειδικά

για την Αμμόχωστο, εθελοντική και ακούραστη 

προσφορά του ως Προέδρου του Συνδέσμου

Αμμοχώστου στο Ηνωμένο Βασίλειο.

Όπως ενδεικτικά ανέφερε ο Δρ Κύπρος Νικο-

λαΐδης, «οι ακούραστες προσπάθειες του Βασίλη

Μαύρου μπορούν να έχουν ακόμα μεγαλύτερη

απήχηση, εάν εκλεγεί στη θέση του Δημάρχου

Αμμοχώστου». 

Ενώ ανέλυσε τη διακήρυξη αρχών που παρ-

ουσιάζει τονίζοντας ότι «η δυναμική των θέσεων

του ως υποψηφίου, είναι απτό παράδειγμα της

διεκδικητικής πολιτικής που πρεσβεύει και του

σχεδιασμού που έχει ετοιμάσει, στοχεύοντας

στην κινητοποίηση του συνόλου των δημοτών

της Αμμοχώστου, και στην ανάληψη μιας νέας

καμπάνιας διαφώτισης στο εξωτερικό, για τα

δίκαια της Κύπρου, πρωτίστως για την επιστρ-

οφή των προσφύγων Αμμοχωστιανών και όλων

των προσφύγων στα σπίτια και τις πε-ριουσίες

τους».

Παρουσίαση υποψηφιότητας

Τελετάρχης της εκδήλωσης ήταν ο δημοσιο-

γράφος του Ελληνικού Ραδιοσταθμού και της

Ελληνικής Τηλεόρασης Ηνωμένου Βασιλείου,

Βασίλης Παναγή, ο οποίος ανέπτυξε όσα έχει

προσφέρει ο υποψήφιος ως εθελοντής και ως

αγωνιστής για τα δίκαια της Αμμοχώστου. Ανα-

φέρθηκε στην εκστρατεία που ο Βασίλης Μαύ-

ρου είχε αναλάβει ως Πρόεδρος των Φοιτητικών

Συνδέσμων σε Πανεπιστήμια στα οποία φοίτησε,

και στο έργο του ως Προέδρου της Ένωσης

Κυπρίων Αγγλίας.

Όπως χαρακτηριστικά ανέφερε ο Βασίλης

Παναγή, το πρόσωπο που σήμερα διεκδικεί την

Δημαρχία της Αμμοχώστου «μεγαλούργησε ως

Πρόεδρος του Συνδέσμου Αμμοχώστου Μεγάλ-

ης Βρετανίας, προωθώντας δράσεις και

οργανώνοντας καμπάνιες με γνώμονα τα δίκαια

της Κύπρου και ειδικά της Αμμοχώστου». Ανα-

φέρθηκε, ιδιαίτερα, στις χιλιάδες επιστολές που

απέστειλε σε Βρετανούς βουλευτές, τις συναν-

τήσεις που είχε μαζί τους, την επιτυχή προώθη-

ση ψηφισμάτων για την Κύπρο και την Αμμόχω-

στο στο Βρετανικό Κοινοβούλιο, αλλά και στο

Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο και την Κοινοβουλευ-

τική Συνέλευση του Συμβουλίου της Ευρώπης.

Τόνισε, ακόμα, τη σημασία των προσωπικών

επαφών του με μέλη της κυβένησης της Βρε-

τανίας και μέλη της σκιώδους κυβέρνησης της

αντιπολίτευσης, αλλά και στις ειρηνικές διαμα-

ρτυρίες έξω από το Βρετανικό Κοινοβούλιο κα

την Πρωθυπουργική κατοικία.

Διακήρυξη αρχών Βασίλη Μαύρου

Το προτεινόμενο πρόγραμμα του υποψή-

φιου Βασίλη Μαύρου βασίζεται σε εισήγηση για

πλήρη αλλαγή πλεύσης στην πολιτική του Δήμου

Αμμοχώστου. Ως αφετηρία προτείνει 20 σημεία

με άξονα την ανάληψη νέας διεθνούς εκστρα-

τείας και την ενεργοποίηση της διπλωματίας,

ενώ ως πρώτιστο και σημαντικό βήμα, προ-

βάλλει την ενδυνάμωση της ενότητας αλλά και

της αγωνιστικότητας των δημοτών της Αμμοχώ-

στου. Η διακήρυξη περιλαμβάνει, επίσης, σημαν-

τικές εισηγήσεις για σύσταση και δραστηριο-

ποίηση επιτροπών του Δήμου Αμμοχώστου,

καθώς και διεκδίκηση των δικαιωμάτων των

προσφύγων.

Στην ομιλία του ανέφερε μεταξύ άλλων: 

«Έφτασε η ώρα να εργαστούμε όλοι ομαδι-

κά, δυναμικά, διεκδικητικά και αποτελεσματικά,

για την επίλυση του Κυπριακού, στη σωστή βάση

και διάσταση, χωρίς περαιτέρω υποχωρήσεις

και αυτοκτονικούς συμβιβασμούς….

Επιθυμώ να ξεκαθαρίσω πως δεν είμαι εξ

εκείνων που προκρίνουν τη λεγόμενη Αμμοχω-

στοποίηση του Κυπριακού. Είμαι αντίθετος με

μια συμβιβαστική πρόταση επιστροφής της

Αμμοχώστου και ταυτόχρονα απεμπόλησης των

άλλων κατεχόμενων εδαφών μας…

Κανένας Αμμοχωστιανός δεν θα πρέπει να

υποχρεωθεί να αποδεχθεί τα τετελεσμένα της

εισβολής, ούτε μπορεί κανείς να τον εμποδίσει

να διεκδικήσει την πόλη του…

Η απαίτησή μας είναι δεδομένη. Οι εταίροι της

Κύπρου στην Ευρωπαϊκή Ένωση δεν μπορούν

πλέον να κλείνουν τα μάτια στο εθνικό πρόβ-

λημα ενός κράτους μέλους της Ένωσης…

Και το Κυπριακό δεν είναι δικοινοτικό πρόβ-

λημα ή πρόβλημα έλλειψης εμπιστοσύνης μεταξύ

δύο κοινοτήτων, όπως πολλοί επιχειρούν να το

καταστήσουν εδώ και πέντε δεκαετίες...

Ο ένοχος είναι η Τουρκία, είναι ο παράνομος

κατακτητής που σκότωσε, άρπαξε και λεηλάτ-

ησε, κατέστησε χιλιάδες Ελληνοκύπριους πρό-

σφυγες στην ίδια τους την χώρα ή τους ανάγ-

κασε να μεταναστεύσουν...

Και είναι η Τουρκία που επιμένει στην ιμπερ-

ιαλιστική της πολιτική και προωθεί λύση δύο

κρατών, μη επιτρέποντας στο σύνολο του κυπρ-

ιακού λαού να ζήσει χωρίς σύνορα και διαχωρ-

ιστικές γραμμές…

Ως δημότες Αμμοχώστου θέλουμε να βρούμε

και άλλους τρόπους για προώθηση των στόχων

μας. Και μια τέτοια καλή ευκαιρία είναι η ανάλ-

ηψη της προεδρίας της Ευρωπαϊκής Ένωσης

από την Κύπρο, το 2026.

Ως Δήμος Αμμοχώστου θα πρέπει να αξιο-

ποιήσουμε στο έπακρο αυτή την ευκαιρία, και

σε συντονισμό με την κυβέρνηση, τη Βουλή και

τα οργανωμένα σύνολα των δημοτών μας, να

αναδείξουμε ακόμα μια φορά πως η διεθνής

κοινότητα δεν μπορεί πλέον να συνεχίσει να

κλείνει τα μάτια στην χρονίζουσα αδικία σε βάρος

της πόλης μας».
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Παρουσίαση και στο Λονδίνο της υποψηφιότητας
Βασίλη Μαύρου για τη δημαρχία Αμμοχώστου

Αγγελία Θανάτου
Απεβίωσε στη Χούλου της Πάφου, σε ηλικία 99 ετών, η Ελένη Ρουσή,

προσφιλής μητέρα του οδοντίατρου Μάκη Ρουσή, πρώην αντιδημάρχου

Πάφου, και του επιχειρηματία Φοίβου Ρουσή.

Η μακαριστή Ελένη μέχρι την τελευταία της πνοή είχε τρομερή διαύγεια

πνεύματος και διατηρούσε το έμφυτο χάρισμα του χιούμορ. Ζούσε, μετά

τον προ πολλών ετών θάνατο του συζύγου της Θουκυδίδη, στο σπίτι της

στη Χούλου, παρέα με οικιακή βοηθό και με καθημερινές σχεδόν επισκέ-

ψεις των γιών της.

Εκτός από τους δύο γιούς, εγκαταλείπει δύο εγγόνια και δισέγγονα. 

Η κηδεία τελέσθηκε προχθές Τρίτη από την εκκλησία της Παναγίας Παντάνασσας του χωριού, όπου και

ετάφη. 

Θερμά συλλυπητήρια στους οικείους της απευθύνουν από το Λονδίνο οι Μιχάλης Έλληνας και

Ανδρέας Ρουσής (αμφότεροι συγγενείς της θανούσης).
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Πραγματοποιήθηκε το περασμένο Σάβ-

βατο το απόγευμα (27 Ιανουαρίου) στο

ελληνικό σχολείο Φίνσλεϋ του βορείου Λον-

δίνου η καθιερωμένη γιορτή των τριών Ιερ-

αρχών και των Ελληνικών Γραμμάτων. 

Στη γιορτή παρέστη και μίλησε ο Βρετανός

βουλευτής του Enfield & Southgate, συμπα-

τριώτης μας Πάμπος Χαραλάμπους και δεκά-

δες γονείς. 

Μαθητές από τις μεγάλες τάξεις του σχολείου

μαζί με τη δασκάλα Ελένη Μαντατζή παρου-

σίασαν ένα σύντομο αφιέρωμα στου Τρεις

ιεράρχες και ακολούθως ο βουλευτής Π. Χαρα-

λάμπους επέδωσε τα Πιστοποιητικά A. Level

και GCSE σε μαθητές που πέρασαν πέρσι τις

αντίστοιχες εξετάσεις στην Ελληνική.

Ο κ. Χαραλάμπους σε χαιρετισμό του επαίνε-

σε τα παιδιά για τη φοίτησή τους στο σχολείο

και αναπόλησε στιγμές της παιδικής του ηλικίας

όταν και ο ίδιος φοιτούσε σε ελληνικό σχολείο.

Είναι σημαντικό, είπε, στην πολυπολιτισμική

κοινωνία που ζούμε να ξέρουμε την καταγω-

γή μας και να είμαστε περήφανοι για τις ρίζες

μας.

Για να τονιστεί το ξεχωριστό της Ημέρας των

Γραμμάτων, στο τέλος των μαθημάτων όλα τα

παιδιά έλαβαν Έλεγχο Προόδου για το πρώτο

πεντάμηνο του σχολικού έτους.

Η εορτή των Τριών Ιεραρχών στο
ελληνικό σχολείο Φίνσλεϋ

Ο βουλευτής Πάμπος Χαραλάμπους μιλά στους μαθητές, τους δασκάλους και τους γονείς

ΠΑΝΩ: Αναμνηστική φωτογραφία παιδιών που πέρασαν τις εξετάσεις
A. Level και GCSE με τον βουλευτή Πάμπο Χαραλάμπους, 

τον διευθυντή Μιχάλη Έλληνα, τον πρόεδρο της Σχολικής Επιτροπής
Ανδρέα Σάβα και τις καθηγήτριες Κατερίνα Παπακωνσταντίνου και

Βασιλική Σταυροπούλου

ΑΡΙΣΤΕΡΑ: Τα παιδιά που παρουσίασαν το αφιέρωμα για τους Τρεις
Ιεράρχες με την καθηγήτρια Ελένη Μαντατζή



Δ
είπνο προς τιμήν της Υπουργού Παιδείας της

Κυπριακής Δημοκρατίας Αθηνάς Μιχαηλίδου

παρέθεσαν το περασμένο Σάββατο το βράδυ (27

Ιανουαρίου) τα ελληνικά παροικιακά σχολεία Μάνορ

Χιλλ και Φίνσλεϋ.

Η Συνεστίαση έλαβε χώραν στο οίκημα της Αδελφό-

τητας και σ’ αυτή παρευρέθηκαν 30 μέλη των Επιτροπών

Γονέων και στελέχη των δύο σχολείων, καθώς και 10

εκπαιδευτικοί. Προσκληθέντες παρέστησαν ακόμα ο

πρόεδρος της Εθνικής Κυπριακής Ομοσπονδίας Χρή-

στος Καραολής και ο πρόεδρος του Συλλόγου Ελλή-

νων Γονέων Παναγιώτης Γιακουμή. 

Παρόντες και οι συνοδεύοντες την Υπουργό, ο προϊ-

στάμενος της Διεύθυνσης Ευρωπαϊκών & Διεθνών Υποθέ-

σεων του Υπουργείου Γιάννης Σαββίδης, η Επιθεω-

ρήτρια Δημοτικής Εκπαίδευσης αρμόδια για την ΚΕΑ

Γεωργία Πασιαρδή και η προϊσταμένη της ΚΕΑ Μαρία

Λοή.

Εκ μέρους των δύο Σχολείων την κυρία Υπουργό

καλωσόρισε ο διευθυντής Μιχάλης Έλληνας, ευχαρι-

στώντας την ίδια και την κυπριακή κυβέρνηση για τη

μεγάλη στήριξη προς τα παροικιακά σχολεία, άνευ της

οποίας θα είχαν πολλά προβλήματα στη λειτουργία τους.

Τόνισε τη σημασία της ύπαρξης ελληνικών σχολείων στη

Βρετανία όχι μόνο για εκπαιδευτικούς λόγους αλλά και

για εθνικούς. Εξήρε τη δουλειά των στελεχών των δύο

Σχολείων, δασκάλων και Σχολικών Επιτροπών και υπο-

γράμμισε την τεράστια εθελοντική προσφορά των γονιών.

Τόνισε ακόμα ότι ο Ελληνισμός στο εξωτερικό δρα είναι

ενιαία και αδιαίρετα στην κατεύθυνση της τιτάνιας προ-

σπάθειας για διατήρηση και καλλιέργεια της εθνικής και

πολιτιστικής ταυτότητας της Ομογένειας.

Η κυρία Αθηνά Μιχαηλίδου σε σύντομη ομιλία της

εξέφρασε χαρά και ικανοποίηση ευρισκόμενη μεταξύ

νέων ανθρώπων που μάχονται για την ελληνική παιδεία.

Το Υπουργείο Παιδείας, είπε, κάνει πράξη όσα υπόσχε-

ται, ώστε να είναι αρωγός στις προσπάθειες των γονιών

και των δασκάλων. Αναφέρθηκε στην έκδοση νέων βι-

βλίων με καινούργιο υλικό και στο σύγχρονο τρόπο εκμά-

θησης της Ελληνικής με αξιοποίηση και της τεχνολογίας.

Υπογράμμισε την ανάγκη συστηματικής διοργάνωσης

επιμορφωτικών σεμιναρίων για τους δασκάλους. 

Στόχος μας, είπε, είναι τα παιδιά να έρχονται με όρεξη

στο ελληνικό σχολείο. Έχουν ρίζες και πρέπει να γνωρίζουν

την ταυτότητά τους, να γίνονται ολοκληρωμένοι άνθρω-

ποι στην κοινωνία και χρηστοί πολίτες. 

Αναφερόμενη στα 50 χρόνια τουρκικής εισβολής και

κατοχής, πληροφόρησε ότι το Υπουργείο θα στείλει σχε-

τικό ενημερωτικό υλικό, ώστε τα παιδιά να μάθουν τι

συνέβη στον τόπο μας και να γίνουν τα ίδια και οι γονείς

τους κήρυκες του εθνικού αγώνα της Κύπρου.

Μετά την ομιλία της Υπουργού, γονείς και εκπαιδευ-

τικοί πήραν το λόγο καταθέτοντας απόψεις και εισηγή-

σεις για την παροικιακή παιδεία. Ιδίως τονίστηκε η ανάγ-

κη μακροχρόνιου σχεδιασμού για διατήρηση των ελληνικών

παροικιακών σχολείων.

Ακολούθησε μουσικό πρόγραμμα με ελληνικά ρε-μπέ-

τικα, λαϊκά και παραδοσιακά τραγούδια από ορχήστρα

αποτελούμενη κατά βάση από εκπαιδευτικούς των σχο-

λείων Μάνορ Χιλλ και Φίνσλεϋ.

Συνεστίαση προς τιμήν της Υπουργού 
Παιδείας της Κύπρου από τα σχολεία

Μάνορ Χιλλ και Φίνσλεϋ
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Η υπουργός Παιδείας της Κύπρου απευθύνει χαιρετισμό κατά τη Συνεστίαση

Στην κυρία Αθηνά Μιχαηλίδη εδόθη αναμνηστικό δώρο από την Μαρία Ερωτοκρίτου 
εκ μέρους των σχολείων Μάνορ Χιλλ και Φίνσλεϋ

Ο διευθυντής των Σχολείων Μιχάλης Έλληνας καλωσορίζει την Υπουργό

Η ορχήστρα με δασκάλους των Σχολείων (και ο Κώστας στο βιολί) εμπλούτισαν τη βραδιά με ωραία
ελληνικά τραγούδια.
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Η υπουργός Παιδείας της Κυπρ-

ιακής Δημοκρατίας Αθηνά Μιχα-

ηλίδου συναντήθηκε την περα-

σμένη Πέμπτη 25 Ιανουαρίου στα

γραφεία της ΚΕΑ με αντιπρο-

σώπους των οργανωμένων εκπαι-

δευτικών φορέων της Παροικίας.

Στη σύσκεψη συζητήθηκαν θέμα-

τα που άπτονται της ελληνικής εκπαί-

δευσης στη Βρετανία. Η κυρία Υπουρ-

γός ενημερώθηκε για τις συνθήκες

και τις παραμέτρους λειτουργίας των

παροικιακών σχολείων, για τις προ-

κλήσεις του παρόντος αναφορικά

με τη φοίτηση των μαθητών και τις

απαιτήσεις του μέλλοντος σε σχέση

με την απρόσκοπτη συνέχεια των

σχολείων και τη προσέλκυση μαθη-

τών. Τονίστηκε η χρησιμότητα επι-

μορφωτικών σεμιναρίων για τους

εκπαιδευτικούς σε χρόνο και τόπο

προσιτό για όλους καθώς και η ανά-

γκη για πιστή εφαρμογή του Ειδικού

Αναλυτικού Προγράμματος από όλα

τα παροικιακά σχολεία. Υπογραμ-

μίστηκε, επίσης, η δυνατότητα ενί-

σχυσης της ΚΕΑ με ικανό προσω-

πικό από την Κύπρο και η ανάγκη

ύπαρξης σαφών Κανονισμών εργα-

σίας για τους δασκάλους της ΚΕΑ.

Οι εκπρόσωποι των Φορέων διερ-

μήνευσαν την ικανοποίηση της Ομο-

γένειας για την καθοριστική συμβο-

λή της Κυπριακής Πολιτείας στη λει-

τουργία των παροικιακών σχολείων

και ευχαρίστησαν για την ποικιλό-

μορφη βοήθεια που προσφέρει το

Υπουργείο Παιδείας. Εξέφρασαν,

επίσης, την ευαρέσκειά τους για την

καλή συνεργασία με την προϊστα-

μένη της ΚΕΑ και τη Διεύθυνση Δημο-

τικής Εκπαίδευσης.

Η κυρία Υπουργός τόνισε την

αποφασιστικότητα της ιδίας και της

κυπριακής κυβέρνησης για συνέχι-

ση της στήριξης των παροικιακών

σχολείων. Θα υπάρξουν, είπε, άμε-

σες και παρεμβάσεις όπου χρειά-

ζεται, με στόχο το καλύτερο αποτέ-

λεσμα στην εκπαίδευση.

Από πλευράς Φορέων έλαβαν

μέρος στη σύσκεψη ο πρόεδρος του

Συλλόγου Ελλήνων Παναγιώτης

Γιακουμής και ο Σάββας Ευθυμίου,

από τα Ανεξάρτητα Σχολεία Μάνορ

Χιλλ και Φίνσλεϋ ο διευθυντής Μιχά-

λης Έλληνας και από τα Ανεξάρτη-

τα Σχολεία Αγγλίας ο πρόεδρος Μά-

ριος Αρτέμη.

Μαζί με την κυρία Υπουργό ενερ-

γά συμμετέχοντες στη σύσκεψη ήταν

η Επιθεωρήτρια Γεωργία Πασια-

ρδή, η Προϊσταμένη της ΚΕΑ Μαρία

Λοή, ο Προϊστάμενος της Διεύθυ-

νσης Ευρωπαϊκών & Διεθνών Υποθέ-

σεων του Υπουργείου Γιάννης Σαβ-

βίδης και η λειτουργός της ΚΕΑ

Ειρήνη Καρδάση.

Σύσκεψη Υπουργού Παιδείας Κύπρου 
με εκπαιδευτικούς Φορείς της Παροικίας

Με τα μέλη της Κυπριακής Εκπαι-

δευτικής Αποστολής στην Αγγλία

συναντήθηκε την περασμένη Πέμ-

πτη (25/1) το πρωί στα γραφεία της

ΚΕΑ η υπουργός Παιδείας της Κύ-

πρου Αθηνά Μιχαηλίδου. Μαζί της

ήταν και οι συνεργάτες της από την

Κύπρο, ο Γιάννης Σαββίδης και η

Γεωργία Πασιαρδή, καθώς και η

προϊσταμένη της ΚΕΑ Μαρία 

Λοή.

Οι δάσκαλοι της Αποστολής συζή-

τησαν με την κυρία Υπουργό θέμα-

τα που τους απασχολούν κατά την

εκτέλεση της εργασίας τους στα πα-

ροικιακά σχολεία και υπέβαλαν κάποια

αιτήματα, τα οποία η κυρία Μιχα-

ηλίδου θα εξετάσει.

Η Υπουργός τόνισε εμφαντικά τη

σημασία που δίνει στο λειτούργημα

των Κυπρίων δασκάλων, ειδικά στην

Αγγλία, υποδεικνύοντας ότι ως εκπαι-

δευτικοί του Δημοσίου στο εξωτερι-

κό είναι ταυτόχρονα και εκπρόσω-

ποι της Κυπριακής Πολιτείας, γεγονός

που τους προσδίδει ειδικό βάρος

ευθύνης και ευσυνείδητης επιτέλε-

σης των καθηκόντων τους. 

Συνάντηση Υπουργού Παιδείας
Κύπρου με τα μέλη της Κυπριακής

Εκπαιδευτικής Αποστολής

If you are looking for a retirement or a

vacation home in Cyprus, Loizena Estates

has the solution. Our 4 beautiful beach vil-

las in Larnaca offer all the amenities of mod-

ern living. They are designed with retire-

ment, elegance, and simplicity in mind.

– 3 Bedrooms, 3 Bathrooms, 2 Parking

– Energy Efficiency A and Air Conditioning

– Smart Home (KNX) provisions 

– BBQ Area

– Master bedroom on the ground floor

– 500m from the beach (6 min walk)

– 8 min drive from the town center

– 2 min walk to restaurants, cafes 

and hotels

– 15m drive from Larnaca airport

– Swimming pool

– Solar panels

–”Underfloor Heating”

Let us make 
your retirement and 

your vacation home dream 
a reality.

For inquiries, please visit 

www.loizena.com 

email: in fo@loizena.com 

or call us at +357 99 223588

Luxury Villas for Sale in Larnaca



Σ
το ελληνικό σχολείο Μάνορ Χιλλ του βο-

ρείου Λονδίνου βρέθηκε το περασμένο Σάββα

(27 Ιανουαρίου) η υπουργός Παιδείας της Κυ-

πριακής Δημοκρατίας Αθηνά Μιχαηλίδου, στο

πλαίσιο 4ήμερης επίσκεψής της στην Αγγλία,

όπου είχε σωρεία επαφών και συναντήσεων. 

Στο Μάνορ Χιλλ η κυρία Μιχαηλίδου παρακο-

λούθησε την Εορτή των Τριών Ιεραρχών και των

Ελληνικών Γραμμάτων, μίλησε στα παιδιά και τους

γονείς και συνομίλησε με δασκάλους και μέλη της

Σχολικής Επιτροπής.

Η κυρία Υπουργός συνοδευόταν από τους συνερ-

γάτες της εκ Κύπρου, τον Γιάννη Σαββίδη, προϊ-

στάμενο της Διεύθυνσης Ευρωπαϊκών και Διεθνών

Υποθέσεων του Υπουργείου, και την Γεωργία Πα-

σιαρδή, Επιθεωρήτρια Δημοτικής Εκπαίδευσης,

καθώς επίσης και από την προϊσταμένη της ΚΕΑ

Μαρία Λοή και τον Πολιτιστικό Ακόλουθο της Κυ-

ριακής Αρμοστείας Μάριο Θεοχάρους.

Η υποδοχή της κυρίας Υπουργού έγινε στη μεγάλη

αίθουσα τελετών του Σχολείου. Την καλωσόρισε η

μαθήτρια Άννα Ερωτοκρίτου, η οποία με μια σύντομη,

μεστή ομιλία την ευχαρίστησε για την παρουσία της

και για όσα προσφέρει η Κύπρος στα ελληνικά σχο-

λεία.

Ακολούθως, ο διευθυντής Μιχάλης Έλληνας ανα-

φέρθηκε στην πορεία και το έργο του Μάνορ Χιλλ

τονίζοντας ότι η υπόθεση της παροικιακής Παιδείας

δεν είναι «αγώνας 100 μέτρων αλλά μαραθώνιος

δρόμος», χρειάζονται αντοχές και αφοσίωση, οργά-

νωση, ξεκάθαροι στόχοι. 

Αναφέρθηκε στη φύση του παροικιακού σχολείου

και στους στόχους του, στις αντιξοότητες και στο

ρόλο των εκπαιδευτικών και των γονιών. Υπογράμμισε

ότι κέντρο της μάθησης είναι ο δάσκαλος, ο οποίος

καλείται να συνταιριάξει τη θεωρία με την πράξη και

να αντιμετωπίσει τις υποκειμενικές δυσκολίες «επί

του θρανίου».

Η κυρία Αθηνά Μιχαηλίδου στη σύντομη ομιλία

της εξέφρασε χαρά και τιμή που επισκέπτεται το

Σχολείο κατά τον Εορτασμό των τριών Ιεραρχών

λέγοντας ότι «εδώ νοιώθει ένας καλύτερα το νόημα

της Ημέρας των Ελληνικών Γραμμάτων». Έχει πολύ

μεγάλη σημασία, είπε, τα παιδιά να συνειδητοποι-

ούν την ταυτότητά τους. Επαίνεσε τους δασκάλους

για το έργο τους, το οποίο, τόνισε, δεν είναι μόνο

εκπαιδευτικό αλλά και εθνικό, πολιτισμικό, πολιτι-

στικό. Εξέφρασε ευχαριστίες προς τους γονείς αλλά

και σεβασμό γιατί οδηγούν τα παιδιά τους στο ελληνικό

σχολείο και συνδράμουν στην παροικιακή παιδεία.

«Χίλια μπράβο» απηύθυνε και στα παιδιά που αφιε-

ρώνουν ελεύθερο χρόνο για να φοιτούν στο σχο-

λείο. Τέλος, τόνισε ότι η κυπριακή κυβέρνηση δίνει

μεγάλη σημασία στην παροικιακή εκπαίδευση και

θα συνεχίζει να την στηρίζει με στοχευμένες ενέρ-

γειες.

Το αφιέρωμα στους Τρεις Ιεράρχες και τα Ελληνι-

κά Γράμματα παρουσίασαν οι καθηγήτριες Θεοφ-

ανώ Χαραλάμπους και Μαριλίνα Νταουντάκη,

με παιδιά των τάξεών τους, του A. Level και του

GCSE.

Στο πλαίσιο της γιορτής η κυρία Υπουργός επέ-

δωσε τα Πιστοποιητικά A. Level και GCSE στους

μαθητές που πέρασαν πέρσι τις αντίστοιχες εξετά-

σεις στην Ελληνική Γλώσσα. Η κυρία Μιχαηλίδου

συνεχάρη τους επιτυχόντες μαθητές για τα άριστα

και εξαιρετικά αποτελέσματά τους και στα δύο επίπε-

δα.

Ακολούθησε δεξίωση που παρέθεσε ο Σύνδε-

σμος Μητέρων.

Η ΠΡΩΤΗ ΕΠΙΣΚΕΨΗ ΣΤΗΝ ΑΓΓΛΙΑ ΤΗΣ ΑΘΗΝΑΣ ΜΙΧΑΗΛΙΔΟΥ

Η Υπουργός Παιδείας της
Κύπρου στο παροικιακό

σχολείο Μάνορ Χιλλ
Σ

τις 26 Ιανουαρίου το βράδυ έλαβε χώρα στο

Great Hall του Kings College του Πανεπι-

στημίου του Λονδίνου, μία πρωτότυπη εκδή-

λωση μνήμης για τα διακόσια χρόνια από το

θάνατο του Λόρδου Βύρωνα με τίτλο: «From

London to Messolonghi and back: Echoes of

Eternal Journeys» («Από το Λονδίνο στο Μεσολόγ-

γι και πίσω: Απόηχοι Αιώνιων Ταξιδιών»). 

Η εν λόγω εκδήλωση διοργανώθηκε από το

Ελληνικό Ιδρυμα Πολιτισμού Η.Β. σε συνεργασία

με το Κέντρο Ελληνικών Σπουδών (CHS) του Kings.

Κεντρικός ομιλητής της ήταν ο Roderick Beaton,

Ομότιμος Kαθηγητής της έδρας Κοραή στο Kings

και η ομιλία του οποίου είχε τον τίτλο: ‘From London

to Messolonghi – and back in a barrel of rum:

Byron’s life in Greece’. («Από το Λονδίνο στο

Μεσολόγγι – και πίσω σε ένα βαρέλι ρούμι: Η ζωή

του Βύρωνα στην Ελλάδα»). 

Συναρπαστικό στιγμιότυπο της εκδήλωσης ήταν

ο χαιρετισμός του Λόρδου Βύρωνα, όχι του 6ου,

αλλά του 13ου!

Η εκδήλωση ήταν στα αγγλικά και στα ελληνικά.

Ξεκίνησε με το ποίημα του Βύρωνα, «Τα νησιά της

Ελλάδας», μελοποιημένο από τον συνθέτη Στα-

μάτη Χατζηευσταθίου – ερμηνευμένο από την

Ανδριάνα Μπαμπάλη στο άλμπουμ «Έλληνες

Φιλέλληνες» και αποτελείτο από τρία μέρη: την

ομιλία Roderick Beaton, ένα ντοκιμαντέρ με τίτλο

«Από το Μεσολόγγι στο Λονδίνο: 200 χρόνια μετά»

και τέλος ένα παραστατικό έργο σε εξέλιξη για τον

«Manfred» του Βύρωνα με τίτλο «Manfred Echoes»,

που παρουσίασαν οι ηθοποιοί Κωνσταντίνος Δελη-

δημούδης και Βασιλεία Κενάνογλου και ο τσελίστας

Θοδωρής Παπαδημητρίου. 

Μετά το πέρας της εκδήλωσης ακολούθησε δεξίω-

ση με κρασί και κεράσματα. 

Την εκδήλωση διηύθυνε η ευρηματική Κυριακή

Μήτσου, εκπρόσωπος του Ελληνικού Ιδρύματος

Πολιτισμού Η.Β., με πρωτοβουλία της οποίας πραγ-

ματοποιήθηκε η εν λόγω εκδήλωση λόγω της κατα-

γωγής της από το Μεσολόγγι. 

Η διακεκριμένη Διδάκτωρ Gonda Van Steen

κάτοχος της Έδρας Κοραή στο King’s College και

Διευθύντρια του Centre for Hellenic Studies (CHS)

στο King’s College London απηύθυνε χαιρετισμό

και καλωσόρισε στο βήμα τον μοναδικό για όλους

τους Έλληνες καθηγητή, Roderick Beaton. 

Την εκδήλωση τίμησαν με την παρουσία τους ο

Έλληνας πρέσβης, Γιάννης Τσαούσης, ο Λόρδος

Βύρων (απόγονος) και η Συντονίστρια Εκπαίδευ-

σης της Ελληνικής Πρεσβείας Ειρήνη Βερώνη. 

Ήταν μία εξαιρετική προσπάθεια να τιμηθεί ο

Άγγλος Λόρδος Βύρων, ο οποίος όχι μόνο δεν…

υφάρπασε κάτι από την Ελλάδα, αλλά αντίθετα

έδωσε, υπήρξε μέγας συνδρομητής και συναγωνι-

στής των Ελλήνων στην Επανάσταση του 1821 και

στην Ελλάδα εν γένει, στην οποία άφησε μάλιστα

και την ίδια του την πνοή, στο Μεσολόγγι. Εξερευ-

νήσαμε την ζωή του Λόρδου Βύρωνα και συνδεθή-

καμε με την πόλη του Μεσολογγίου και τους αν-

θρώπους της μέσα από μία καλλιτεχνική προσέγ-

γιση και πρωτότυπη σκηνοθετική ματιά. 

ΤΟ ΕΛΛΗΝΙΚΟ ΙΔΡΥΜΑ ΠΟΛΙΤΙΣΜΟΥ

Το Ελληνικό Ίδρυμα Πολιτισμού είναι ένας ημι-

κρατικός φορέας που συστάθηκε στην Αθήνα το

1992 με απόφαση του Ελληνικού Κοινοβουλίου και

συμβάλλει αποτελεσματικά στη διάδοση της ελληνι-

κής γλώσσας και του ελληνικού πολιτισμού διεθνώς.

Μέσα από τα παραρτήματα του σε αρκετές χώρες,

συμπεριλαμβανομένου και του Ηνωμένου Βασι-

λείου, φιλοδοξεί να διαμορφώσει σχέσεις εποικο-

δομητικής συνεργασίας με σπουδαίους πολιτιστι-

κούς φορείς ανά την υφήλιο. Επιπροσθέτως, επιθ-

υμεί να αποτελέσει κέντρο διαλόγου και διάδοσης

των ελληνικών Τεχνών και Γραμμάτων αλλά και

όλων των πτυχών του ελληνικού πολιτισμού και των

οικουμενικών του αξιών που θα συμπεριλαμβάνει

Έλληνες και φιλέλληνες ανά τον κόσμο. Αξιοποιώντας

τις σύγχρονες τεχνολογικές δυνατότητες απευθύνεται

ευχερέστερα σε ένα ευρύτερο κοινό χωρίς γεωγρ-

αφικούς περιορισμούς. 

Το παράρτημα του Λονδίνου έχει προστεθεί δυνα-

μικά στο εκτενές δίκτυο των παραρτημάτων με έδρες

στην Αλεξάνδρεια, το Βελιγράδι, το Βερολίνο, το

Βουκουρέστι, τη Λευκωσία, τη Μόσχα, την Οδησσό,

το Παρίσι, το Σαράγιεβο, την Τεργέστη και τα Τίρα-

να. Το Ελληνικό Ίδρυμα Πολιτισμού του Λονδίνου

έχει σκοπό να αναδείξει τον ελληνικό πολιτισμό στο

Λονδίνο και το Ηνωμένο Βασίλειο, αλλά και να υπο-

γραμμίσει τις στενές διπλωματικές σχέσεις που

έχουν οι δύο χώρες. 

Το 'Ίδρυμα του HB με Εκπρόσωπο την κα Κυ-

ριακή Μήτσου και τη δυναμική ομάδα του, όπως ο

Γιώργος Σωτηρόπουλος και άλλοι, θα παρουσιά-

σει παραστάσεις, φεστιβάλ, διαγωνισμούς και άλλες

πολιτιστικές δράσεις που θα μας ταξιδέψουν και θα

μας ξεναγήσουν για μια ακόμη φορά στην μονα-

δικότητα της ελληνικής κουλτούρας.

Μαριλίνα Νταουντάκη

ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ:

KATERINA KAOGERAKI

ΑΦΙΕΡΩΜΑ ΣΤΟΝ ΑΓΓΛΟ ΦΙΛΕΛΛΗΝΑ ΑΠΟ ΤΟ ΙΔΡΥΜΑ ΕΛΛΗΝΙΚΟΥ ΠΟΛΙΤΙΣΜΟΥ ΚΑΙ 

ΤΟ ΚΕΝΤΡΟ ΕΛΛΗΝΙΚΩΝ ΣΠΟΥΔΩΝ ΤΟΥ ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟΥ KINGS ΤΟΥ ΛΟΝΔΙΝΟΥ

Εκδήλωση μνήμης για τα 200 χρόνια 
από τον θάνατο του Λόρδου Βύρωνα 
– «Από το Λονδίνο στο Μεσολόγγι και πίσω»

12 ● ΕΛΕΥΘΕΡΙΑ ΕΛΕΥΘΕΡΙΑ ● 13Ομογένεια

Ο διευθυντής του Μάνορ Χιλλ καλωσορίζει την Υπουργό Παιδείας

Το αφιέρωμα στους Τρεις Ιεράρχες και τα Ελληνικά Γράμματα

Μαθητές και μαθήτριες του A. Level που παρέστησαν για να παραλάβουν τα Πιστοποιητικά τους. Αναμνηστι-

κή φωτογραφία με την Υπουργό Παιδείας, τον διευθυντή, τον πρόεδρο της Σχολικής Επιτροπής και την

καθηγήτριά τους Θεοφανώ Χαραλάμπους

Η αίθουσα της γιορτής ήταν κατάμεστη από κόσμο

Παιδιά του GCSE που παρέλαβαν από την κυρία Μιχαηλίδου τα Πιστοποιητικά τους. Μαζί τους ο διευθυντής του Σχολείου, ο πρόεδρος της Σχολικής Επιτροπής και

οι καθηγήτριές τους Κατερίνα Παπακωνσταντίνου, Ειρήνη Αβραμίδου και Αμάντα Αγγελέτου

Η Μαριλίνα Νταουντάκη με τη Διευθύντρια των Ελληνικών Σπουδών στο Kings Gonda Van Steen (κέντρο)

και δεξιά η εκπρόσωπος του Ελληνικού Ιδρύματος Πολιτισμού στο ΗΒ Κυριακή Μήτσου

Ο Καθηγητής Beaton στο βήμα της εκδήλωσης

Ο Πρέσβης της Ελλάδας Γιάννης Τσαούσης (δεύτερος από αριστερά) με τους ομιλητές και διοργανωτές της

εκδήλωσης για τον Λόρδο Βύρωνα



Λάβαμε την ακόλουθη πληροφόρηση: 

Tην Κυριακή 28 Ιανουαρίου 2024 έλαβε χώρα στον

Ι.Ναό του Αγίου Νικολάου η εκδήλωση του ομώνυμου

παροικιακού σχολείου προς τιμήν των Εκκλησιαστικών

Πατέρων της Ορθοδοξίας και των Οικουμενικών Δασ-

κάλων.

Η γιορτή ξεκίνησε με τον σύντομο χαιρετισμό της διε-

υθύντριας του σχολείου κας Ελευθερίας Ξενοφώντος.

Στη συνέχεια τον λόγο έλαβε ο επίτιμος προσκεκλημέ-

νος κ.Σπύρος Μιλτιάδης, Αναπληρωτής Ύπατος Αρμο-

στής Κύπρου στο Λονδίνο. 

Μικροί και μεγάλες μαθητές του σχολείου συμμετείχαν

ενεργά απαγγέλλοντας ποιήματα για τους Τρεις Φωστή-

ρες της Εκκλησίας, μεταφέροντας αυτούσια τα σοφά

τους λόγια και η Χορωδία του σχολείου τραγούδησε το

τραγούδι «Μικρό μου αλφαβητάρι».

Η γιορτή έκλεισε με την απονομή των πιστοποιητικών

επιπέδου Gcse/ A level & Ελληνομάθειας στους αρι-

στούχους μαθητές του σχολείου μας από τον κ. Σπύρο

Μιλτιάδη,τον κ.Μάριο Θεοχάρους, Πολιτιστικό σύμβου-

λο της της Κύπρου και τον Αιδεσιμώτατο πατέρα Σταύρο.

Οι μαθητές επαινέθηκαν για τις άριστες επιδόσεις τους

και οι εκπαιδευτικοί για το υψηλό επίπεδο εκπαίδευσης

που παρέχουν.

Οι «Μέγιστοι φωστήρες της τρισηλίου θεότητος» πάντα

να καθοδηγούν το έργο τους.

Ιωάννα Μπακανδρέα 

Εκπαιδευτικός

Ο εορτασμός των Τριών Ιεραρχών στο
Ελληνικό Σχολείο Αγίου Νικολάου

14 ● ΕΛΕΥΘΕΡΙΑ Πέμπτη 1η Φεβρουαρίου 2024Ομογένεια





Του Ανταποκριτή μας

ΦΩΤΗ ΧΑΡΑΛΑΜΠΙΔΗ

Παρά τις σφοδρές αντιδράσεις που

εκδηλώνονται από πολλές πλευρές και

σε διάφορα επίπεδα, η ελληνική κυβέρνηση

δρομολογεί βάσει σχεδίου τη νομοθετική ρύθ-

μιση που θα παρέχει το δικαίωμα (δυνατότη-

τα) στα ομόφυλα ζευγάρια να συνάψουν γάμο.

Το ζήτημα θα τεθεί σε δημόσιο διάλογο τις

επόμενες μέρες, με την προοπτική η έγκρι-

ση του σχετικού νομοσχεδίου να γίνει, εκτός

απροόπτου, στις 12 Φεβρουαρίου.

Ωστόσο, η υπόθεση δεν πρόκειται να κλείσει

εκεί, καθώς οι αντιδράσεις από ορισμένες πλευ-

ρές θα συνεχιστούν για μεγάλο χρονικό διάστημα

και πιθανότατα θα φτάσουν έως την ημέρα των

Ευρωεκλογών. Αν και θεωρείται βέβαιο ότι η

νομοθετική ρύθμιση θα συγκεντρώσει τον απαι-

τούμενο αριθμό ψήφων, ο δρόμος πριν και μετά

δεν θα είναι σπαρμένος με ρόδα για τον Κυριά-

κο Μητσοτάκη και την κυβέρνηση. Απέναντί

τους θα βρουν τρία συμπαγή μπλόκα, που θα

επιχειρήσουν να θέσουν υπό αμφισβήτηση την

ισχύ της κυβέρνησης και την πολιτική κυριαρχία

της Νέας Δημοκρατίας.

Μπλόκο πρώτο, η κοινωνία: Μπορεί στις

τελευταίες δημοσκοπήσεις να ανεβαίνει το ποσο-

στό των πολιτών που τάσσονται υπέρ του γάμου

των ομόφυλων ζευγαριών, λόγω και της κλιμα-

κούμενης κυβερνητικής προπαγάνδας, ωστόσο

εκείνοι που διαφωνούν συνεχίζουν να είναι πολ-

λοί, το ποσοστό τους αγγίζει το 40%. Το ποσο-

στό είναι αρκετά υψηλότερο στις τάξεις των συντη-

ρητικών πολιτών, που δυσκολεύονται να παρα-

κολουθήσουν τις αλλαγές στο επίπεδο αυτό και

αυτό ακριβώς ενέχει σοβαρούς κινδύνους για

την κυβερνητική παράταξη. 

Ενδεικτικό του κλίματος που επικρατεί στα

ενδότερα της Νέας Δημοκρατίας, είναι και το

γεγονός ότι σχεδόν το 1/3 των βουλευτών της

διαφωνεί ή έχει αντιρρήσεις και επιφυλάξεις

ως προς την σχετική ρύθμιση. Και αυτό, ανε-

ξάρτητα από το πόσοι τελικά θα αντέξουν τις πιέ-

σεις και τον συναισθηματικό εκβιασμό εκ μέρο-

υς του Μεγάρου Μαξίμου και θα καταψηφίσουν

ή θα απέχουν από την ψηφοφορία. Στις κατ’ ιδίαν

συζητήσεις τους, υπουργοί και βουλευτές εκ-

φράζουν έντονες ανησυχίες όσον αφορά τις επι-

πτώσεις που μπορεί να έχει το ζήτημα και οι χει-

ρισμοί της κυβέρνησης στις επικείμενες Ευρω-

εκλογές. Περισσότερο ανήσυχοι είναι οι βου-

λευτές που εκλέγονται στην περιφέρεια, από

όπου τα μηνύματα είναι άκρως ανησυχητικά,

καθώς γίνονται αποδέκτες της δυσφορίας ή και

της οργής ψηφοφόρων της παράταξης, που απει-

λούν να «αλλάξουν κόμμα»!

Μπλόκο δεύτερο, η Εκκλησία: Μπορεί το

«Όχι» της Ιεράς Συνόδου να ήταν σε ήπιους τό-

νους συγκριτικά με αντίστοιχες περιπτώσεις στο

παρελθόν, ωστόσο το μήνυμα έφτασε ήδη μέχρι

το Μέγαρο Μαξίμου και, το κυριότερο, τις επό-

μενες ημέρες θα καταστεί κτήμα μεγάλης μερίδας

πολιτών. Οι άμβωνες όλων ανεξαιρέτως των

εκκλησιών στην επικράτεια, θα γίνουν το βήμα

για να τονιστεί η κατηγορηματική αντίθεση της

Εκκλησίας στη νομοθετική αυτή πρωτοβουλία

της κυβέρνησης. Χωρίς να μπορεί να αποκλείσει

κανείς το ενδεχόμενο να υπάρξουν και ακραίες

φωνές από ιερείς ή ακόμη και μητροπολίτες, που

σίγουρα δεν θα αφήσουν ανεπηρέαστους τους

βαθιά θρησκευόμενους πολίτες. Δεδομένου ότι

μεγάλο τμήμα αυτών τοποθετείται πολιτικά (ιδεο-

λογικά) στα δεξιά του πολιτικού σκηνικού της

Ελλάδας, ο κίνδυνος που εγκυμονεί για τη Νέα

Δημοκρατία είναι και ορατός και υπαρκτός.

Με ανοιχτό το ενδεχόμενο, μερίδα αυτών των

πολιτών στις Ευρωεκλογές του Ιουνίου να απο-

φασίσει να γυρίσει την πλάτη στον Κυριάκο Μητσο-

τάκη και να επιλέξει να ρίξει την ψήφο του σε

κάποιο από τα μικρότερα κόμματα στα δεξιά της

Νέας Δημοκρατίας. Οι τελευταίες δε έρευνες

κατέγραψαν αυτήν την τάση, ενώ ταυτόχρονα

διαμορφώνονται σταδιακά οι συνθήκες για τη

δημιουργία ενός νέου, καθαρόαιμου δεξιού κόμ-

ματος, που μπορεί να αλλάξει τις ισορροπίες στη

λεγόμενη «δεξιά πολυκατοικία». Το επόμενο διά-

στημα θα φανεί πόσο μεγάλος είναι αυτός ο

κίνδυνος. 

Μπλόκο τρίτο (για τον Κυριάκο Μητσο-

τάκη), ο Αντώνης Σαμαράς: Ο πρώην πρωθυ-

πουργός πρωτοστατεί όλο αυτό το διάστημα

υπέρ του «Όχι» στη νομοθέτηση του γάμου των

ομοφύλων ζευγαριών. Και το έπραξε αυτό με

αλλεπάλληλες δημόσιες παρεμβάσεις, που ήταν

σε έντονο ύφος και υψηλούς τόνους, ενώ ήταν

εμφανής η διάθεσή του ακόμη και να συγκρου-

στεί με τον Κυριάκο Μητσοτάκη. 

Ο Σαμαράς έχει καταστήσει σαφές ότι θα προ-

σέλθει στην Ελληνική Βουλή και θα καταψηφίσει

τη νομοθετική ρύθμιση, ενώ δεν πρέπει να αποκ-

λείσει κανείς το ενδεχόμενο να προβεί σε νέες

δηλώσεις πριν και μετά την ψήφισή της. Με τη

στάση του αυτή εκτιμάται ότι συμπαρασύρει και

αρκετούς γαλάζιους βουλευτές, που σύμφωνα

με ορισμένες εκτιμήσεις, μπορεί να υπερβούν και

τους δέκα, που λογίζονται ως «Σαμαρικοί». Και

αν στην ουσία η ελληνική κυβέρνηση μπορεί να

μην υποστεί μεγάλο πλήγμα, ωστόσο, σε επίπε-

δο εντυπώσεων, το κόστος θα είναι σοβαρό,

καθώς ο λόγος του Σαμαρά εξακολουθεί να βρίσει

ευήκοα ώτα σε μερίδα δεξιών ψηφοφόρων.

Οι έντονες αντιδράσεις για τον
γάμο ομοφυλοφίλων συνεχίζονται…

“Σαν βγεις στον πηγαιμό για την Ιθάκη,

να εύχεσαι να’ναι μακρύς ο δρόμος”
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ΦΩΤΗ ΧΑΡΑΛΑΜΠΙΔΗ

Αναζητείται δεύτερη ζωή για τα «ΞΕΝΙΑ»…

…που ανοίγουν και πάλι τις πύλες τους. Εγκαταλελειμμένα για χρόνια,

πολλά από τα αρχιτεκτονικά στολίδια των «Ξενία» κινδυνεύουν να κατα-

ρρεύσουν. Έπειτα από μερικές δεκαετίες αποτυχημένων προσπαθειών

για την αναβίωσή τους, το 2023 ξεκίνησε άλλη μία προσπάθεια από την

Εταιρεία Ακινήτων Δημοσίου να αξιοποιηθούν, μέσω διαγωνισμών, όσα

έχουν παραμείνει στον «πάγο». Τα «Ξενία» που πρόκειται να μισθωθούν

είναι τα εξής: Τσαγκαράδας, Κομοτηνής, Ξάνθης, Κοζάνης, Καλεντζίου

Αχαΐας, Καρτερού Ηρακλείου, Καστανιάς Κορινθίας και Πλαταμώνα Πιε-

ρίας. Ενδιαφέρον υπάρχει και για τα «Τουριστικά Περίπτερα». Από τα 24

που ανήκουν στην ΕΤΑΔ, τα 16 είναι μισθωμένα-παραχωρημένα με αντάλ-

λαγμα.

Σε βόμβα έτοιμη να εκραγεί…

…έχει εξελιχθεί το Δημογραφικό. Το 2040 στην Ελλάδα, ο αριθμός των

πολιτών άνω των 65 ετών θα είναι αυξημένος κατά 43% σε σχέση με το

2020. Την ίδια στιγμή, στην Ευρωπαϊκή Ένωση το αντίστοιχο ποσοστό

θα είναι αυξημένο κατά 38%. Τα παιδιά έως 15 ετών θα είναι λιγότερα κατά

11% στην Ελλάδα, όταν στην Ευρωπαϊκή Ένωση η μείωση θα είναι 9%.

Τα τελευταία χρόνια, ο πληθυσμός άνω των 80 ετών στην Ελλάδα αυξήθη-

κε κατά 132%, ενώ ο αριθμός των παιδιών κάτω των 10 ετών μειώθηκε

κατά 18%. 

Διαβολοβδομάδα Προέδρων

Οι υποχρεώσεις των Προέδρων των κομμάτων δεν είναι και λίγες,

μεταξύ αυτών και η παρουσία τους σε πολυπληθείς εκδηλώσεις. Έτσι, την

εβδομάδα που πέρασε αρρώστησε με κάποια γρίπη, εκτός από τον Κυρ-

ιάκο Μητσοτάκη, που γύρισε από το Νταβός, και ο Νίκος Ανδρουλάκης,

που επέστρεψε από περιοδεία στην Ηλεία. Και οι δύο γύρισαν γρήγορα

όμως στα καθήκοντά τους, με τον Πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ να μιλά στην Ολο-

μέλεια της Βουλής. Αυτή την εβδομάδα ήρθα και τα μαντάτα για τον τρα-

υματισμό του Αλέξη Τσίπρα, που είχε την αναποδιά, παίζοντας μπάσκετ.

Πέρυσι είχε τραυματιστεί παίζοντας μπάσκετ ο Νίκος Ανδρουλάκης, με

τον οποίο έχουν κοινή αγάπη για το μπάσκετ και τον Παναθηναϊκό. 

Η Ελλάδα δεν θα μπορεί να επιβιώσει, 

αν δεν είναι ισχυρή στη θάλασσα 

Κάποια στιγμή θα πρέπει να συνειδητοποιήσουμε ότι ένα αρχιπελα-

γικό κράτος, όπως η Ελλάδα, δεν θα μπορεί να επιβιώσει εάν δεν είναι

ισχυρό και στη θάλασσα. Η νέα πολιτική εξοπλισμών θα πρέπει να εκσυγχρ-

ονιστεί και να προσαρμοσθεί, όμως η λύση για όλα δεν είναι κάποια έξυπνα

όπλα και κάποια drones. Σε ό,τι αφορά το Πολεμικό Ναυτικό, θα πρέπει

να υπάρξει πλήρης συνεννόηση με την ηγεσία του, αλλά και με σημαίνον-

τες, απόστρατους πλέον, Αρχηγούς ΓΕΝ και ειδικούς για εξοπλιστικά,

ώστε να καταλήξουμε στην καλύτερη επιλογή, είτε αυτές θα είναι κορβέ-

τες, είτε οι αμερικανικές LCS, είτε η πρόσθετη FDI… Και η επιλογή να γίνει

με βάση τις ανάγκες του Πολεμικού Ναυτικού και τα δημοσιονομικά περ-

ιθώρια που υπάρχουν και όχι με την έμμεση… διαφήμιση ή προπαγάν-

δα των εταιρειών.

Πρώτη πτήση για τα υδροπλάνα

Μπήκαν τα υδροπλάνα στο νερό, επιτέλους. Έπειτα από πολλά χρό-

νια κωλυμάτων και εμποδίων, το καλοκαίρι θα ξεκινήσουν οι πτήσεις με

υδροπλάνα επίσημα στην Ελλάδα. Από το Λαύριο, με επιβάτες τον υπο-

υργό Υγείας Άδωνι Γεωργιάδη, την υφυπουργό Μεταφορών και Υπο-

δομών Χριστίνα Αλεξοπούλου, τον υφυπουργό Προστασίας του Πολίτη

Ανδρέα Νικολακόπουλο και τον υφυπουργό Ναυτιλίας και Νησιωτικής

Πολιτικής Ιωάννη Παππά, ή πρώτη πτήση έγινε. Γιατί, όμως, τόσα χρό-

νια καθυστέρηση; Όπως μαθαίνω, το έργο είχε μπλοκάρει ο Χρήστος

Σπίρτζης επί υπουργίας του. Κάπου είχε βραχυκυκλωθεί από διάφορα

συμφέροντα. 

Το κρίσιμο ραντεβού Γεραπετρίτη – Μπλίνκεν 

Στις 9 Φεβρουαρίου θα πραγματοποιηθεί στην Ουάσινγκτον η συνάν-

τηση των υπουργών Εξωτερικών Ελλάδας και ΗΠΑ, Γιώργου Γεραπε-

τρίτη και Άντονι Μπλίνκεν, στο πλαίσιο των ευρύτερων συζητήσεων που

συνδέονται με τον πέμπτο γύρο του στρατηγικού διαλόγου. Αν και υπάρχουν

ενδιαφέροντα θέματα, για τα οποία η Αθήνα αναμένει απαντήσεις από την

Ουάσινγκτον, όπως η επιστολή αποδοχής του αιτήματος που θα οδηγή-

σει σε διαπραγματεύσεις για την προμήθεια των αεροσκαφών πέμπτης

γενιάς F-35, η κατάσταση στην ευρύτερη περιοχή και οι εξελισσόμενες

διμερείς σχέσεις μεταξύ Ελλάδας και ΗΠΑ θα βρεθούν στο επίκεντρο των

επαφών. Άλλωστε, η Αθήνα διαδραματίζει αυξημένο ρόλο στις διεργασίες

που βρίσκονται σε εξέλιξη στη Μέση Ανατολή. Σε αυτό το πλαίσιο, η Ουά-

σινγκτον αναμένει την υλοποίηση της υπόσχεσης της Αθήνας για συμμε-

τοχή στην επιχείρηση «Φύλακας της Ευημερίας» στην Ερυθρά Θάλασ-

σα, με τη φρεγάτα «Ύδρα», κλάσης ΜΕΚΟ, ενώ σε παρασκηνιακό επίπε-

δο, η ελληνική πλευρά έχει αναλάβει να βοηθήσει στη διεύρυνση των

διαύλων διπλωματίας σε κρίσιμους παράγοντες της περιοχής. 

Φ. Χαρ.

Σ Χ Ο Λ Ι ΑΣ Χ Ο Λ Ι Α

Στη Νέα Δημοκρατία προσχώρησε η πρώην υφυπουργός και βου-

λευτής του ΠΑΣΟΚ Εύη Χριστοφιλοπούλου.

Όπως τόνισε ο Κυριάκος Μητσοτάκης σε δήλωσή του, «με χαρά υπο-

δέχομαι στη μεγάλη παράταξη της Νέας Δημοκρατίας, την Εύη Χριστοφιλο-

πούλου. Μια πολιτικό με την οποία, παρότι προερχόμασταν από διαφορετι-

κούς χώρους, συνεργαστήκαμε άψογα στο πα-ρελθόν στο υπουργείο Διοικη-

τικής Μεταρρύθμισης κι έχει δημόσια στηρίξει τις μεταρ-ρυθμίσεις που προω-

θήσαμε στη διάρκεια της σημερινής και της προηγούμενης κυβερνητικής μας

θητείας».

Η Εύη Χριστοφιλοπούλου ευχαρίστησε τον Κυριάκο Μητσοτάκη για την

εμπιστοσύνη του

Ακολούθως ο πρωθυπουργός τόνισε ότι «οι πόρτες της Νέας Δημοκρατίας

ήταν και παραμένουν ανοιχτές για εκείνους που συμμερίζονται το πολιτικό μας

όραμα και έχουν τη διάθεση να αγωνιστούν για την υλοποίησή του».

Από την πλευρά της η Εύης Χριστοφιλοπούλου τόνισε ότι εδώ και καιρό

έχει λάβει σαφής θέση υπέρ της κυβέρνησης.

«Εδώ και καιρό έχω λάβει δημοσίως σαφή θέση και έχω στηρίξει την Κυβέρ-

νηση που χειρίστηκε με επιτυχία πολλαπλές κρίσεις, προώθησε σημαντικές

μεταρρυθμίσεις και πέτυχε αξιοθαύμαστα αποτελέσματα για την οικονομική

ανάκαμψη της χώρας», ανέφερε χαρακτηριστικά.

Πρόσθεσε πως «σήμερα έχοντας συναίσθηση της ευθύνης μου, συστρα-

τεύομαι με τη Νέα Δημοκρατία και τον πρωθυπουργό Κυριάκο Μητσοτάκη, ο

οποίος έχει αποδείξει ότι διαθέτει ένα σαφές πολιτικό όραμα, με προοδευτικό

πρόσημο και απτό έργο που πηγαίνει την Ελλάδα μπροστά».

Παράλληλα η Εύη Χριστοφιλοπούλου ευχαρίστησε τον Κυριάκο Μητσο-

τάκη για την εμπιστοσύνη του και τον διαβεβαίωσε ότι θα τον τιμήσει «στηρίζον-

τας με όλες μου τις δυνάμεις το πολιτικό σχέδιο της κυβέρνησης και τις μετα-

ρρυθμίσεις που εκσυγχρονίζουν και αλλάζουν τη χώρα».

Καταληκτικά, η πρώην βουλευτής του ΠΑΣΟΚ τόνισε ότι «κοιτάμε μπρο-

στά και προχωράμε μπροστά κρατώντας την κοινωνία μας ενωμένη και την

Ελλάδα δυνατή στην Ευρώπη και τον κόσμο».

ΕΝΑ ΑΠΟ ΤΑ ΙΚΑΝΑ ΚΑΙ ΑΔΙΑΦΘΟΡΑ ΣΤΕΛΕΧΗ ΤΟΥ ΠΑΣΟΚ, ΠΡΩΗΝ ΥΦΥΠΟΥΡΓΟΣ, ΑΛΛΑΞΕ ΚΟΜΜΑ

Στη ΝΔ η Έφη Χριστοφιλοπούλου



Ποινική δίωξη σε βάρος 15 στελεχών της

ΕΡΓΟΣΕ για το δυστύχημα των Τεμπών

άσκησε την Τρίτη η Εισαγγελία Εφετών Λάρ-

ισας.

Πρόκειται για Διευθύνοντες Συμβούλους,

προέδρους Διοικητικού Συμβουλίου και μέλη του

Διοικητικού Συμβουλίου του οργανισμού την

περίοδο από το 2016 μέχρι τον χρόνο του δυστυχή-

ματος, τον Φεβρουάριο του 2023.

Και οι 15 κατηγορούνται για το κακούργημα

της διατάραξης ασφάλειας των συγκοινωνιών

που τελέστηκε με πράξεις, ενέργειες και παρα-

λείψεις και για τα πλημμελήματα της ανθρω-

ποκτονίας, της βαριάς σωματικής βλάβης και

ελαφράς σωματικής βλάβης από αμέλεια κατά

συρροή.

Η άσκηση των διώξεων ήρθε κατόπιν πρό-

τασης του Εφέτη ανακριτή που διερευνά την

υπόθεση του δυστυχήματος από τον περασμέ-

νο Μάρτιο,και αφορά τη σύμβαση για την απο-

κατάσταση του Συστήματος Σηματοδότησης –

Τηλεδιοίκησης του σιδηροδρομικού τμήματος

Αθήνα – Θεσσαλονίκη – Προμαχώνας, δηλαδή

την περιβόητη σύμβαση 717, και την μη υλο-

ποίηση της κατά τον χρόνο τέλεσης του αδική-

ματος.

Θυμίζουμε ότι η σύμβαση είχε υπογραφεί αρχι-

κά το 2014 με ορίζοντα υλοποίησης το 2016

όμως λόγω των πολλών παρατάσεων που δόθη-

καν, στις 28 Φεβρουαρίου του 2023 όταν συγκρ-

ούστηκαν οι δύο αμαξοστοιχίες δεν είχαν υλο-

ποιηθεί ακόμα στοιχεία που προβλεπόταν σ’

αυτή όπως η λειτουργία της τηλεδιοίκησης και

η φωτοσήμανση.

Την απουσία των συγκεκριμένων συστημά-

των το βράδυ της τραγωδίας επισημαίνει τόσο

το πόρισμα της Επιτροπής Εμπειρογνωμόνων

της κυβέρνησης όσο και το πόρισμα των πραγ-

ματογνωμόνων που όρισαν οι δικαστικές αρχές.

Τις επόμενες μέρες αναμένεται να καθοριστεί

και η σειρά με την οποία θα κληθούν να καταθ-

έσουν στον ανακριτή οι εμπλεκόμενοι,ανεβά-

ζοντας πλέον τον συνολικό αριθμό στους οποίο-

υς έχει ασκηθεί δίωξη για το δυστύχημα, στους

30.
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Ποινική δίωξη σε 15 στελέχη της
ΕΡΓΟΣΕ για το δυστύχημα στα Τέμπη

ΤΟ ΚΚΕ ΕΝΑΝΤΙΟΝ ΤΟΥ ΓΑΜΟΥ

ΤΩΝ ΟΜΟΦΥΛΩΝ ΖΕΥΓΑΡΙΩΝ

«Καταργείται η έννοια της μητρότητας-
πατρότητας, οδηγεί στην εμπορευμα-

τοποίηση της τεκνοποίησης»
Το ΚΚΕ με μια εκτενή και εμπεριστατωμένη ανακοίνωσή του

αναφέρει ότι θα καταψηφίσει το νομοσχέδιο της κυβέρνησης Μητσο-

τάκη για τα ομόφυλα ζευγάρια, τονίζοντας ότι «οδηγεί στην εμπο-

ρευματοποίηση της τεκνοποίησης και της τεκνοθεσίας».

Επιπλέον, επισημαίνει ότι «με τα άρθρα του νομοσχεδίου παρ-

ακάμπτεται το κοινωνικό δικαίωμα του παιδιού στη σχέση μητρ-

ότητας – πατρότητας, ως μια εξελισσόμενη βιοκοινωνική σχέση».

Βάση της θέσης του ΚΚΕ 
είναι τα δικαιώματα του παιδιού

«Το Κόμμα μας θεωρεί ότι η γονεϊκότητα είναι η σχέση του γονιού με

το παιδί, που σε ατομικό επίπεδο αντανακλά τις υφιστάμενες κοινωνι-

κές σχέσεις. Βάση της θέσης του ΚΚΕ είναι τα δικαιώματα του παιδιού,

δηλαδή η κοινωνική του ανάγκη να έχει δεσμούς με τη μητέρα – τον

πατέρα. Αυτή η ανάγκη έχει αντικειμενική βάση: Την αμφίπλευρη σχέση

μητρότητας – πατρότητας, που προκύπτει από τη συμπληρωματική

λειτουργία άνδρα – γυναίκας στη διαδικασία τεκνοποίησης. Οι νόμοι

που θεσπίζονται πρέπει να υποβοηθούν αυτό το δικαίωμα και όχι να το

ανατρέπουν», υπογραμμίζει.

Το σχέδιο νόμου δεν αφορά την κοινωνική αναγνώριση της δυνατότ-

ητας των ομόφυλων ζευγαριών να διαλέγουν μια μορφή συμβίωσης και

ο νόμος να ρυθμίζει κάποιες μεταξύ τους προσωπικές, οικονομικές και

κοινωνικές σχέσεις. Δεν αφορά στην ανάγκη να σπάσει η κοινωνική

προκατάληψη σε βάρος τους, που μπορεί να δυσκολεύει την επιλογή

τους στη συμβίωση, για παράδειγμα τις δυσκολίες να νοικιάσουν σπίτι,

να προσληφθούν σε δουλειά κ.λπ.

Με το άρθρο 10 νομιμοποιείται η εμπορευματοποίηση της τεκνο-

ποίησης και της τεκνοθεσίας για την παράκαμψη της σχέσης μητρότ-

ητας – πατρότητας. Το νομοσχέδιο θεσμοθετώντας την αναγνώριση της

εμπορευματοποιημένης χρησιμοποίησης της «παρένθετης μητρότητας»

από ομόφυλα ζευγάρια ανδρών σε άλλη χώρα, καθώς και την αναγ-

νώριση της εξωσωματικής γονιμοποίησης μέσω τράπεζας σπέρματος

για ομόφυλα ζευγάρια γυναικών, ουσιαστικά τροφοδοτεί παραπέρα την

εμπορευματοποίηση της διαδικασίας απόκτησης παιδιών.

Το ίδιο αφορά και στην τεκνοθεσία (υιοθεσία). Με δεδομένο ότι οι

αιτήσεις για υιοθεσία από ζευγάρια ή μεμονωμένα άτομα είναι πολ-

λαπλάσιες των παιδιών που είναι προς υιοθεσία σε δομές παιδικής

προστασίας, ανοίγει ο δρόμος ουσιαστικά για εμπορία παιδιών προ-

σφύγων, αλλά και από χώρες που λιμοκτονούν, που δεν υπάρχουν ή

δεν εφαρμόζονται μέτρα αντισύλληψης και γενικότερα η ανθρώπινη

ζωή, ειδικότερα η βρεφική, παιδική, είναι ευτελισμένη.

Επομένως, ο πρώτος βασικός λόγος άρνησης του ΚΚΕ στην επέκ-

ταση του πολιτικού γάμου σε ομόφυλα ζευγάρια, που κατοχυρώνει την

κοινή γονική μέριμνα, είναι η εμπορευματοποίηση της τεκνοποίησης

και της τεκνοθεσίας.

Εξίσου βασικός και αλληλένδετος, λόγος είναι ότι στην πράξη, με τα

άρθρα του νομοσχεδίου παρακάμπτεται το κοινωνικό δικαίωμα του παι-

διού στη σχέση μητρότητας – πατρότητας, ως μια εξελισσόμενη βιο-

κοινωνική σχέση.

Το ΚΚΕθεωρεί ότι η γονεϊκότητα είναι η σχέση του γονιού με το παιδί,

που σε ατομικό επίπεδο αντανακλά τις υφιστάμενες κοινωνικές σχέ-

σεις. Βάση της θέσης του ΚΚΕ είναι τα δικαιώματα του παιδιού, δηλα-

δή η κοινωνική του ανάγκη να έχει δεσμούς με τη μητέρα – τον πατέρα.

Αυτή η ανάγκη έχει αντικειμενική βάση: Την αμφίπλευρη σχέση μητρ-

ότητας – πατρότητας, που προκύπτει από τη συμπληρωματική λειτο-

υργία άνδρα – γυναίκας στη διαδικασία τεκνοποίησης. Οι νόμοι που

θεσπίζονται πρέπει να υποβοηθούν αυτό το δικαίωμα και όχι να το ανα-

τρέπουν.

Ο άνθρωπος είναι ένα κοινωνικό φυσικό ον, δηλαδή η ικανοποίηση

των φυσικών αναγκών του, όπως και των κοινωνικών, μπορεί να συντε-

λεστεί αποκλειστικά με κοινωνικό τρόπο. Άρα η ανθρώπινη μητρότητα

και η ανθρώπινη πατρότητα είναι εγγεγραμμένες στο είδος «άνθρω-

πος». Ο άνθρωπος είναι το σύνολο των κοινωνικών του σχέσεων,

γεγονός που δεν αναιρεί τη βιολογική υπόσταση, αλλά την περιλαμ-

βάνει. Αυτό σημαίνει ότι η πατρότητα και η μητρότητα δεν μπορούν να

ιδωθούν αποσπασμένες τόσο από το βιολογικό υπόβαθρο όσο και από

τις κοινωνικές σχέσεις.

Όσο ο άνθρωπος εξελίσσεται κοινωνικά, τόσο πιο συνειδητά πρέ-

πει να αντιμετωπίζει και την ατομική ευθύνη στην τεκνοποίηση, να

συνειδητοποιεί την ευθύνη του για τη νέα ζωή, που αντικειμενικά είναι

εξαρτημένη από τους γονείς και ιδιαίτερα από τη μητέρα για σημαντικό

χρονικό διάστημα. Ο αποκλεισμός της ανθρώπινης – κοινωνικής μητρ-

ότητας σημαίνει ότι αφαιρείται η μητρότητα ως κατάκτηση της μακρ-

αίωνης ανάπτυξης του ανθρώπου.

Το ΚΚΕ είναι αντίθετο με τον πολιτικό γάμο των ομόφυλων ζευγαρ-

ιών, γιατί κατοχυρώνει γονεϊκότητα σε άτομα του ίδιου φύλου, οδηγεί

στον αποκλεισμό είτε της μητρότητας, είτε της πατρότητας. Θεσμοθε-

τεί τη διπλή γονική μητρότητα ή διπλή γονική πατρότητα αντίστοιχα. Η

έννοια της διπλής ομόφυλης γονεϊκότητας στην ουσία αποκόπτει την

έννοια της γονικής ευθύνης από την αντικειμενική κοινωνική και βιολο-

γική βάση της. Γι΄ αυτό άλλωστε το 2015 το ΚΚΕ άσκησε κριτική, ενστά-

σεις και καταψήφισε το σύμφωνο συμβίωσης για τα ομόφυλα ζευγάρ-

ια, προβλέποντας ότι θα αποτελούσε προθάλαμο για τον πολιτικό γάμο

και την τεκνοθεσία».

«Άναψαν τις μηχανές» στην κυβέρνηση και

στο κόμμα της αξιωματικής αντιπολίτευσης,

που αναζητούν τα πιο κατάλληλα πρόσωπα

για τις ευρωεκλογές της 9ης Ιουνίου.

Η στρατηγική του Κυριάκου Μητσοτάκη, εξάλ-

λου, το τελευταίο διάστημα, είναι προφανές στο

ότι αποσκοπεί να διεκδικήσει, ακόμα και να μονο-

πωλήσει τον τίτλο του κεντρώου κόμματος για τη

Νέα Δημοκρατία, κάτι που δεν έκρυψε όποτε

μιλούσε για το «περίφημο» νομοσχέδιο για τα

ομόφυλα ζευγάρια, αλλά και με τα ανοίγματα που

κάνει κατά καιρούς σε στελέχη που προέρχονται

από την Κεντροαριστερά και δη το ΠΑΣΟΚ.

Θεωρείται σίγουρο ότι δεν θα διεκδικήσει τρίτη

θητεία ο Μανώλης Κεφαλογιάννης, ενώ εκτός

ψηφοδελτίου αναμένεται να μείνουν η Μαρία

Σπυράκη και ο Θεόδωρος Ζαγοράκης

«New entry» για την Πειραιώς και, όπως ακούγε-

ται, και για τα «γαλάζια» ευρωψηφοδέλτια, είναι η

πρώην υπουργός του ΠΑΣΟΚ, Εύη Χριστοφι-

λοπούλου, η οποία θα είναι, σύμφωνα με όλες

τις πληροφορίες, υποψήφια στις ευρωεκλογές.

Δεδομένη θεωρείται η υποψηφιότητα του

Δημήτρη Τσιόδρα, διευθυντή  του γραφείου Τύπου

του πρωθυπουργού, πρόσωπο που γνωρίζει καλά

τα ευρωπαϊκά θέματα.

Στα ονόματα που θεωρείται πως έχουν

«κλειδώσει» είναι και αυτό του Ολυμπιονίκη Πύρ-

ρου Δήμα, επίσης πρώην βουλευτή του ΠΑΣΟΚ,

ενώ ανοιχτό είναι το ενδεχόμενο υποψηφιότητας

της Βούλας Πατουλίδου, του Παραολυμπιονίκη

Αντώνη Τσαπατάκη, όπως και του δημοσιο-

γράφου Γιώργου Αυτιά (σ.σ. ξανά).

Οι πληροφορίες λένε πως στο «στόχαστρο»

Μητσοτάκη έχει μπει ο πρώην πρύτανης του ΑΠΘ,

Νίκος Παπαϊωάννου, αλλά και ο Ναπολέων

Μαραβέγιας, που ήταν υποψήφιος με τη ΝΔ στην

Κεφαλονιά στις εθνικές εκλογές.

Από τους σημερινούς ευρωβουλευτές της ΝΔ,

έχουν «κλειδώσει» οι υποψηφιότητες  του Ευάγ-

γελου Μεϊμαράκη και της Άννας Μισέλ Ασημα-

κοπούλου, του Στέλιου Κυμπουρόπουλου,

καθώς και της Ελίζας Βόζενμπεργκ, η οποία

συναντήθηκε πρόσφατα με τον Κυριάκο Μητσο-

τάκη στο Μαξίμου.

ΣΥΡΙΖΑ: Έκπληξη με Καπουτζίδη

Όλα δείχνουν ότι ο ηθοποιός και ακριβιστής της

ΛΟΑΤΚΙ+ κοινότητας, Γιώργος Καπουτζίδης θα

είναι υποψήφιος ευρωβουλευτής με τον ΣΥΡΙΖΑ.

Παράλληλα, ο πρώην μπασκετμπολίστας – και

παρ’ολίγον υποψήφιος δήμαρχος Αθηναίων –

Νίκος Παππάς, λέγεται πως έχει «κλειδώσει» στα

ευρωψηφοδέλτια της Κουμουνδούρου.

Ενδιαφέρον παρουσιάζει, επίσης, η περίπτω-

ση της εκπροσώπου Τύπου του κόμματος, Δώρας

Αυγέρη, που φέρεται να είναι επίσης υποψήφια

στις ευρωεκλογές, ενώ δεν θεωρείται απίθα-νη η

υποψηφιότητα του σημερινού διευθυντή της Κοι-

νοβουλευτικής Ομάδας, Γιώργου Τσίπρα.

Υπενθυμίζεται, πάντως, οι οι υποψηφιότητες

θα υποβάλλονται σε ειδική πλατφόρμα – μέσω

του isyriza – καθώς υιοθετείται ένα νέο μοντέλο

ενόψει των ευρωεκλογών.

Σύμφωνα με πληροφορίες, υποψήφιοι θα είναι

επίσης οι νυν ευρωβουλευτές Έλενα Κουντουρά

και Κώστας Αρβανίτης, ενώ έντονα ακούγεται

και το όνομα του Νικόλα Φαραντούρη, συμβούλου

Ευρωπαϊκής Πολιτικής του προέδρου του ΣΥΡΙΖΑ.

Εκπλήξεις, «αποστρατείες» και «new entries» 
στα ευρωψηφοδέλτια της ΝΔ και του ΣΥΡΙΖΑ
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Συχνά μου έχει ζητηθεί να δημοσιεύσω το χάρτη

της Πράσινης Γραμμής. Τελικά τον βρήκα στο

Μουσείο Στρατιωτικής Ιστορίας, συγκεκριμένα στο

Military Intelligence Museum στο Bedfordshire, όπου

συνοδεύεται με μια ιστορική ανάλυση/έρευνα με αυ-

θεντικό αντίγραφο του χάρτη της «Πράσινης Γραμ-

μής» με τους πρωταγωνιστές και τον σχεδιαστή. Η

έρευνα ανήκει στον συγγραφέα Malcolm Brooke, ο

οποίος έχει το copyright και ζήτησα την άδειά του

να αναδημοσιεύσω την έρευνά του με τις φωτογρα-

φίες και χάρτες, για ευρύτερη ενημέρωση του κοι-

νού για το τόσο ιστορικό μας θέμα. Τον ευχαριστώ

ιδιαίτερα για την άδεια. 

Το σύντομο ιστορικό μιας νύχτας του

«Χάρτη της Πράσινης Γραμμής» 

Μετά από πολύωρες συζητήσεις, γράφει το ιστορικό,

με τον Αρχιστράτηγο (Major General) Young και τους

τοπικούς στρατιωτικούς και πολιτικούς ηγέτες, ο Υπουρ-

γός Κοινοπολιτειακών Σχέσεων Duncan Sandys, που

είχε φθάσει στην Κύπρο στις 28 Οκτωβρίου 1963, διο-

ργάνωσε μια Πολιτική Επιτροπή Επαφής (Political Liaison

Committee) για την δημιουργία μιας γραμμής εκεχειρίας

μεταξύ των δύο κοινοτήτων. 

Η πρώτη συνάντηση έλαβε χώραν στην Βρετανική

Υπάτη Αρμοστεία το πρωί της 29ης Δεκεμβρίου. Ζητήθη-

κε και από τους Διοικητές των Ελληνικών και Τουρκικών

Δυνάμεων (ΕΛΔΥΚ/ ΤΟΥΡΔΥΚ) να παρευρεθούν εκεί

στις 9.20 π.μ.

Τα ανώτερα μέλη της Επιτροπής ήταν ο Υπ. Κοινο-

πολιτειακών Σχέσεων Duncan Sandys, o Major General

Peter Young (Commander Land Forces - Διοικητής Δυνά-

μεων Ξηράς) και o (Στρατάρχης Αεροπορίας) Air Chief

Marshal Sir Denis Barnett ( ο οποίος υπηρετούσε ως

Commander in Chief Near East Air Force and Commander

British Forces Cyprus – Διοικητής Στρατευμάτων Εγγύς

Ανατολής και Βρετανικών Δυνάμεων Κύπρου). Τα άλλα

μέλη ήταν ο Βρετανός Ύπατος Αρμοστής, οι Πρέσβεις

της Ελλάδας και Τουρκίας, αντιπροσωπείες των Ελλή-

νων και Τούρκων της Κύπρου, οι Διοικητές της ΕΛΔΥΚ

και ΤΟΥΡΔΥΚ και ο Colonel (Συνταγματάρχης) John

Sale, Σύμβουλος Άμυνας στη Βρετανική Ύπατη Αρμο-

στεία. 

Η Πολιτική Επιτροπή Επαφής ξανασυναντήθηκε στις

5μ.μ της Κυριακής 29 Δεκεμβρίου. 

Εδώ ο ερευνητής επικαλείται τον (Ταγματάρχη) Major

Perrett-Young (Αξιωματούχο Πληροφοριών του Αρχι-

στράτηγου Young). 

«Πιστεύω ήταν κατά την διάρκεια διαλείμματος που

μου ζητήθηκε από τον Αρχιστράτηγο Young και του έδωσα

χρωματιστά μολύβια από όσα είχα μεταφέρει μαζί μου

στη τσάντα των χαρτών μου. Το «πράσινο» δεν ήταν

στιγμιαία επιλογή. Το μπλε και το κόκκινο, σχετίζονταν

το ένα με τους Έλληνες και το άλλο με τους Τούρκους,

επομένως δεν ήταν κατάλληλα, το «πράσινο» ήταν το

λιγότερο που θα επικρινόταν…»

Στη συνέχεια ο ερευνητής/συγγραφέας αναφέρεται

σε δήλωση του Αρχιστράτηγου Young ότι δεχόταν πότε

από τους Τούρκους και πότε από τον Duncan Sandys,

να πάρει περισσότερο (προφανώς έδαφος) στο χάρτη

του, και ότι αντιστάθηκε όταν είδε πως του ζητούσαν να

κάνει περισσότερο από ό,τι μπορούσε στρατιωτικώς. 

Αυτή η σειρά γεγονότων επαναλαμβάνεται, προσθέ-

τει ο ερευνητής, και στο βιβλίο του Ταξίαρχου Michael

Harbottle με τίτλο «The Impartial Soldier».

Η συνάντηση συνεχίστηκε καθ’ όλη τη νύχτα με μόνο

ένα διάλλειμα, γράφει ο ερευνητής, για να διδόταν καιρ-

ός στους αντιπροσώπους να συνδιαβουλευθούν. Εν τω

μεταξύ και κατ’ επανάληψη το πράσινο μολύβι του Αρχι-

στράτηγου Young τραβούσε και ξανατραβούσε τη γραμ-

μή στον χάρτη, για να τη σβήνει και να αλλάζει κατεύθυν-

ση για να ικανοποιεί τις απαιτήσεις πότε της μιας πλευ-

ράς και πότε της άλλης. Τελικά, το μολύβι σταμάτησε –

και η Πράσινη Γραμμή κρατήθηκε αμετάκλητη. 

Η συνάντηση ολοκληρώθηκε στις 5.00 πρωινή της

Δευτέρας 30 Δεκεμβρίου 1963. Υπήρξε διάλειμμα 90

λεπτών στη 1.00 πρωινή – ο Duncan Sandys το είχε

κάνει ξεκάθαρο δεν θα σταματούσαν μέχρι να έφθαναν

σε συμφωνία και να υπογραφόταν. 

Και ολοκληρώνει ο Malcolm Brooke τονίζοντας ότι ο

Ταγματάρχης ( Major) Perrett-Young και ο Λοχαγός

(Captain) Christopher Meynell διαβεβαίωσαν ότι ο ίδιος

ο Αρχιστράτηγος Young έκανε το σχέδιο του χάρτη και

τις τροποποιήσεις, στην συνάντηση στην Βρετανική

Ύπατη Αρμοστεία, «με όλα τα ενδιαφερόμενα μέρη να

βρίσκονται στο σβέρκο του». 

Στη συνέχεια ο Αρχιστράτηγος Young έδωσε τον χάρτη

της «Πράσινης Γραμμής» στον Ταγματάρχη Perrett-

Young που περίμενε στο διπλανό γραφείο με τις οδηγίες

(του Αρχιστράτηγου Young) «get on with it» («προχώρα»).

Αρκετά αντίγραφα, τότε, τόσο του χάρτη όσο και της

συμφωνίας για διανομή στα διάφορα Τμήματα της Υπ.

Αρμοστείας και της «Truce Force» («Δύναμης Εκεχει-

ρίας») ετοιμάστηκαν από το «Intelligence Corp NCOs».

Είναι σημαντικό, γράφει ο συγγραφέας, να ξανατονι-

στεί ότι αντίθετα με άλλες περιγραφές που δημοσιεύθη-

καν, ο αυθεντικός (original) χάρτης της Πράσινης Γραμ-

μής σχεδιάστηκε αποκλειστικά και μόνο από τον Αρχι-

στράτηγο Young. 

Στο κείμενό του ο συγγραφέας αναφέρεται και στον

ρόλο του Συνταγματάρχη (Colonel) John Sale. Λίγες είναι

οι φορές, προσθέτει, που γίνεται περιγραφή στη περίο-

δο εκείνη του σημαντικού ρόλου που έπαιξε ο Συνταγ-

ματάρχης Sale. Είχε διοργανώσει και ήταν επικεφαλής

της αίθουσας επιχειρήσεων και κρατούσε αρχείο, δού-

λευε με τον Αρχιστράτηγο Young και ήταν σύνδεσμος

μεταξύ όλων των ενδιαφερομένων. Ως ο επί τόπου στρ-

ατιωτικός, γνώριζε όλους τους παίχτες, Έλληνες και Τούρ-

κους, τους διάφορους πρέσβεις και άλλους στρατιωτι-

κούς ακόλουθους. Ο Αρχιστράτηγος ως διοικητής των

Βάσεων είχε περιορισμένη γνώση εφόσον οι Βάσεις την

δεκαετία του 1960 λίγη επαφή είχαν με τους πολιτικούς

και άλλους στην Λευκωσία. 

Ο ερευνητής Malcolm Brooke 

«Για πολλά χρόνια εργάστηκε για τις Σχολές του Υπουρ-

γείου Αμύνης (Λονδίνο) ως καθηγητής/διευθυντής/σύμβου-

λος) και έζησε και εργάστηκε σε διάφορα ενδιαφέροντα

μέρη του κόσμου. Αρκετές από τις διαλέξεις του είναι

εμπνευσμένες από τον καιρό που έζησε στη Κύπρο και

στη Γερμανία. Το 1974, ως νεαρός δάσκαλος στη Κύπρο,

έζησε το στρατιωτικό πραξικόπημα και την τουρκική

εισβολή που ακολούθησε και, στα χρόνια του στην Γερ-

μανία, είδε τα γεγονότα του Νοεμβρίου 1989 με το τείχος

του Βερολίνου να πέφτει. Τώρα ζει κοντά στο York αλλά

μεταξύ Μαρτίου και Ιουλίου περνά ευχάριστα στην Κύπρο

και έχει το καιρό να κάνει παρουσιάσεις». (Διαμένει στη

περιοχή Λεμεσού όπως με ενημέρωσε). 

Ευχαριστίες

Εκφράζω τις θερμές μου ευχαριστίες στον ερευ-

νητή/συγγραφέα Malcolm Brooke για την άμεση ανταπό-

κρισή και πλήρη άδεια να χρησιμοποιήσω την εργασία

του με τις φωτογραφίες καθώς επίσης και για τις προφο-

ρικές πληροφορίες που είχε την καλοσύνη να μου δώσει

(μέσω mail). 

Η πρώτη διαχωριστική γραμμή

«Mason-Dixon» 

Τέλος, πρέπει να αναφέρω πως οι Βρετανοί, μετά από

τις πρώτες επιθέσεις των τουρκικών όχλων την δεκαετία

του 1950, στις 30 Μαΐου 1956 επέβαλαν την πρώτη διαί-

ρεση - διχοτόμηση στην εντός των τειχών Λευκωσία.

Όταν ομάδα του βρετανικού στρατού, με επικεφαλής τον

Ταγματάρχη Τάγκαρτ, με σιδερένιους στύλους και συρ-

ματόπλεγμα χώρισαν στα δύο την πόλη, από την Πύλη

Πάφου μέχρι τον Άγιο Κασσιανό. 

Αυτή η διαχωριστική γραμμή χαρακτηρίστηκε «Γραμ-

μή Μέισον-Ντίξον», (“Mason-Dixon”) σε ανάμνηση του

ονόματος της γραμμής διαχωρισμού νοτίων και βορείων

στις ΗΠΑ κατά τον αμερικανικό εμφύλιο. 

«Γραμμή Clements»

Το άρθρο, όμως, «Η πρώτη διαχωριστική γραμμή»

στην ίδια ιστοσελίδα του ΜΙΜ, μας δίνει περισσότερες

πληροφορίες μαζί με το χάρτη.

Η ιδέα λοιπόν, για διαχωριστική γραμμή με συρμα-

τοπλέγματα από τη Πύλη Πάφου δια μέσου της οδού

Ερμού μέχρι την Πύλη Αμμοχώστου (Άγιο Κασσιανό)

μαθαίνουμε ότι ήταν του τότε Επαρχιακού Επιτρόπου

(District Commissioner) Martin Clements. Έτσι οι Βρε-

τανοί την γνωρίζουν ως « γραμμή Clements». « Η γραμ-

μή Κλέμεντς έγινε η πρώτη φυσική διχοτόμηση του νησιού

και καθόρισε το δρόμο της «Πράσινης Γραμμής»…αυτά

αποσύρθηκαν μετά το τέλος της εκστρατείας της

ΕΟΚΑ…Αργότερα η διαχωριστική γραμμή ακολούθησε

βορειότερη καμπή…» σημείωσε ο συγγραφέας. 

Επισήμανση – παρεξηγήσαμε την

«Πράσινη Γραμμή»

Πρέπει, κλείνοντας, να τονίσω ότι η « Πράσινη Γραμ-

μή» έχει παρεξηγηθεί μετά τις δύο τουρκικές εισβολές

του 1974. Και ασυνείδητα, θα έλεγα, πολλοί (της γρά-

φουσας μη εξαιρουμένης) κάνουμε το λάθος όταν μιλά-

με για την γραμμή αντιπαράταξης μεταξύ κατεχομένων

και ελεύθερων εδαφών της ΚΔ, να αναφερόμαστε σε

«Πράσινη Γραμμή». Είναι λάθος. Γιατί το 1974 δεν δημιο-

υργήθηκε «Πράσινη Γραμμή» αλλά ΜΙΑ ΑΙΜΑΤΗΡΗ

«ΓΡΑΜΜΗ ΑΤΤΙΛΑ» ή αλλιώς «Γραμμή Κατάπαυσης

του Πυρός». Ενώ η «Πράσινη Γραμμή» καλύπτει τη

διαχωριστική γραμμή στη Λευκωσία το 1963/64 όπως

δείχνει και ο χάρτης της η «Γραμμή Αττίλα» τις δύο τουρ-

κικές εισβολές το 1974. 

Η ιστορία της «Πράσινης Γραμμής» 1963 
ΓΙΑΤΙ ΧΡΗΣΙΜΟΠΟΙΗΘΗΚΕ ΤΟ «ΠΡΑΣΙΝΟ» ΜΟΛΥΒΙ
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Πολλή μαυρίλα πλάκωσε, μαύρη σαν καλιακούδα. Βρέ σας λέω,

σκοτείνιασε ο ουρανός. Πολύ συντηρητισμός έχει πέσει. Ελάχιστοι

αυτοί που θέλουν να ενσκήψουν στο πρόβλημα με όλες τις συνέ-

πειες της επίκυψης. Ό,τι ήθελε προκύψει τελικά από την επίκυψη.

Εμείς κάναμε το καθήκον μας, διατηρήσαμε τα μηνιαία καταβαλ-

λόμενα και παντελονιαζόμενα οκτώ ολοζώντανα χιλιάρικα. (Γλυκύτα-

τα, ό,τι θέλουν θα ψηφίσουμε).

Γράφει 
ο Φοίβος 

Ιωσήφ

Δηλαδή τι θέλετε, να τα χάσουμε; Δεν είμαστε και τόσο βλάκες!

Εμείς ψηφίζουμε, εσείς σκάστε και ακολουθήστε όπως ακριβώς

προβλέπει ο νόμος και η σύγχρονη πολύχρωμη φύση. Τι θα κάνε-

τε, δεν θα συμφωνήσετε και θα θελήσετε να χαρακτηριστείτε συντηρη-

τικοί και οπισθοδρομικοί πολίτες; Δεν το νομίζω, άλλωστε ο προο-

δευτισμός είχε πάντα την δική του απόχρωση και αριστερόστρο-

φη επεξήγηση. Ας πούμε αν επί Στάλιν, γνωστού και ως φιλόστο-

ργου Πατερούλη, είχες την άποψη ότι ο εμπνευσμένος σύντροφ-

ος Γραμματέας δεν έβαλε ένα κόμμα σε μία φράση του, πήγαινες

σιδηροδρομικώς και άνευ περαιτέρω επεξήγησης στα δροσερά

δάση της άπω Ασίας για εκδρομή ζωής και επιμόρφωσης των κομ-

ματικών αντιλήψεων. Τα μάθαινες καλά και παρέμενες εκεί, επί

τόπου, τελικά διά βίου για περισσότερη εμπέδωση των γνώσεών

σου, υπό συνθήκες που διατηρούσαν τα πτώματα εκτός ψυγείου

για περισσότερα από πενήντα χρόνια.

Τώρα αυτά πάνε, τελείωσαν, δεν θα μπορεί κανένας να σε ψέξει,

ούτε να σε ψύξει αν αρχίσεις τα οπισθοδρομικά σλάλομ. Θα γίνο-

υμε επιτέλους οι πλέον πρωτότυποι σκιέρ, θα κατεβαίνουμε τις χιο-

νισμένες πλαγιές ανάποδα, τέτοια πρωτοτυπία πουθενά αλλού.

Θα τους τρίψουμε τη μούρη. Θα γίνουμε όλοι γελαστοί με όμορφα

χειλάκια πετροκέρασο και μάγουλο βερίκοκο. 

Ήδη, εντάσσομαι από τους πρώτους στο κλάμπ των πρωτοπόρων

και γνωστοποίησα κιόλας στην γυναίκα μου να φύγει από το σπίτι,

γιατί θα έρθει ένας προοδευτικός τύπος να γίνουμε ταίρι πιασμέ-

νοι χέρι- χέρι. Να θυμηθείτε, σε λίγο καιρό τα παιδιά που θα τα

πηγαίνει η Μητέρα τους στο σχολείο θα είναι δακτυλοδεικτούμενα

ως ανώμαλα από τα ομαλά παιδάκια που θα τα πηγαίνουν στο σχο-

λείο οι δύο πατεράδες, κρατώντας ο ένας το θήλαστρο μέσα από

το πουκάμισό του.

Η δική μας εποχή θα γραφεί στην ιστορία ως εποχή διεστραμ-

μένων, ανώμαλων και τυχάρπαστων ετερόφυλων ζευγαριών. Στα

πάρτι που κάναμε εμείς με βερμούτ και ξηρούς καρπούς θα συχνά-

ζουν τώρα αγόρια με πρόθεση να χορέψουν ένα σφιχτό μπλούζ με

αγόρι γνωστής καλής οικογένειας για να αποφύγουν καμιά ξετσίπωτη

με μπουτάρες και βίζους παραπλανητικών διαθέσεων. Ααα, τα παι-

διά θα φυλάγονται αγνά μέχρι την ηλικία της στράτευσης, μέχρι να

γνωρίσουν εκεί κανά λεβέντη Λοχία με μουστάκι από ορεινό χωριό

και να αποκατασταθούν εντός του στρατεύματος, με κουμπάρο τον

διοικητή του στρατοπέδου. Όλοι αυτοί οι μάχιμοι φρουροί του έθ-

νους θα γίνουν η παγίδα για τους μουσουλμάνους αντιπάλους με

το γνωστό και περίεργο έθιμο του Οθωμανικού δικαίου. Θα αλλά-

ξει στο τέλος και η έννοια της στράτευσης. Όχι θητεία περισσότε-

ρη των είκοσι ημερών, με άδεια απόλυσης δέκα ημερών. Ταχύρ-

ρυθμη θητεία.

Μήπως δεν είστε
προοδευτικοί;

Χ Ρ Ο Ν Ο Γ Ρ Α Φ Η Μ Α Ήταν μόνο θέμα χρόνου η εισβολή των
χούλιγκαν στο νέο γήπεδο της Λεμεσού
Το στάδιο ΑΛΦΑ-ΜΕΓΑ της Λεμεσού είναι

ένα σύγχρονο(;) γήπεδο που κατασκε-

υάστηκε προσφάτως για να καλύψει τις

ανάγκες των ποδοσφαιρικών ομάδων της

Λεμεσού: του Απόλλωνα, της ΑΕΛ και του

Άρη. Η κατασκευή του ξεκίνησε με προο-

πτική, μετά την ολοκλήρωση του, να μπο-

ρεί να φιλοξενήσει περί τους 14.500 φιλάθ-

λους. Από αστοχία στους αρχικούς υπο-

λογισμούς, τελικά προέκυψε γήπεδο χωρη-

τικότητας κάτι λιγότερο από 10.000 φιλάθ-

λους! Υπήρξε ακόμα μεγάλη καθυστέρηση

στην αποπεράτωση των έργων, καθώς και

μεγάλη απόκλιση από τον αρχικό οικονο-

μικό προϋπολογισμό: με αποτέλεσμα η

κατασκευή του σταδίου να υπερβεί κατά

τέσσερις φορές τον αρχικό προϋπολογι-

σμό. Για όλα αυτά κανένας δεν κλήθηκε ποτέ

να δώσει εξηγήσεις! Στην Κύπρο του σήμε-

ρα φαίνεται πως όλα επιτρέπονται… 

Δρ Αυγουστίνος 

(Ντίνος) Αυγουστή

Καθηγητής 

Παν/μιο Θεσσαλίας

Από το Μονάγρι 

Λεμεσού 

av.avgoustinos@gmail.com

Ύστερα από αρκετές παλινωδίες, το στάδιο

δόθηκε για χρήση στις τρεις ποδοσφαιρικές

ομάδες της Λεμεσού. Η πρόσβαση στο γήπε-

δο τραγική. Παντού προχειρότητες. Δρόμοι και

χώροι στάθμευσης προβληματικοί. Πήγα από

τους πρώτους στο ΑΛΦΑ-ΜΕΓΑ για να παρα-

κολουθήσω ένα ποδοσφαιρικό αγώνα. Για να

φθάσουμε στο γήπεδο χρειάστηκαν περισσό-

τερες από δύο ώρες! Γιατί άραγε; Διότι κτίσα-

με ένα γήπεδο σε λάθος θέση, χωρίς να κατασ-

κευασθούν παράλληλα τα απαιτούμενα έργα

υποδομής. 

Όλα αυτά θα αποφεύγονταν αν το ΑΛΦΑ-

ΜΕΓΑ κατασκευαζόταν ανατολικώς της Λεμε-

σού, κάτι που θα βοηθούσε τα μέγιστα στην

πρόσβαση στο γήπεδο του μεγάλου όγκου

φιλάθλων που προέρχονται από την Λευκωσία,

τις ελεύθερες περιοχές της Αμμοχώστου και τη

Λάρνακα. Τρεις περιοχές με ποδοσφαιρικές

ομάδες (ειδικά η Λευκωσία) πρωταθλητές σε

αριθμό φιλάθλων! Προτίμησαν όμως οι «φωστήρ-

ες» να αναγκάζουν χιλιάδες φιλάθλους, προ-

κειμένου να φθάσουν στο γήπεδο, να διέρχον-

ται μέσα από κατοικημένες περιοχές με τα γνω-

στά προβλήματα (κυκλοφορίας και άλλα) που

δημιουργούνται. Η δικαιολογία ότι στην περ-

ιοχή που κτίστηκε τελικά το γήπεδο υπήρχε

κρατική γη μόνο ως αστεία ακούγεται. 

Το πρώτο πράγμα που παρατήρησα μπαίνον-

τας στο ΑΛΦΑ-ΜΕΓΑ ήταν η έλλειψη προστα-

τευτικών κιγκλιδωμάτων μεταξύ των κερκίδων

και του αγωνιστικού χώρου. Σίγουρα τα κιγ-

κλιδώματα είναι μια ασχήμια, παρόλα αυτά

όμως αναγκαία ώστε να δυσκολεύει την εύκολη

πρόσβαση των ανεγκέφαλων (φιλάθλων;) στον

αγωνιστικό χώρο. Κάτι που δεν άργησε να

συμβεί. Προς τι λοιπόν η απορία για την προχθ-

εσινή εισβολή των χούλιγκαν εντός του αγωνι-

στικού χώρου! Ήταν θέμα χρόνου να συμβεί….

Υστερόγραφο: Για όλα αυτά τα απαράδεκ-

τα που συμβαίνουν εντός και εκτός γηπέδων

(και όχι μόνο στα γήπεδα), δεν φταίει το ποδό-

σφαιρό. Η ανατροφή που δίνουμε στα παιδιά

μας είναι που φταίει και τα πρότυπα* ζωής και

ύπαρξης σε μια κοινωνία που οδεύει από το

κακό στο χειρότερο.

*Πρότυπο = Υπόδειγμα προς μίμηση

Στις 19.12.2023 υπογράφηκε στις Βρυξέλλες,

από 26 Ευρωπαϊκές κυβερνήσεις, δεσμευτικό

κείμενο βάσει του οποίου τα υπογράφοντα Κράτη

Μέλη δεσμεύθηκαν να λάβουν τα μέτρα που περ-

ιγράφονται στο Πακέτο Αιολικής Ενέργειας (Wind

Power Package) που δημοσίευσε η Ευρωπαϊκή

Επιτροπή τον Οκτώβριο του 2023. Πρόκειται για

15 άμεσες ενέργειες για ενίσχυση της ανταγωνι-

στικότητας της αιολικής αλυσίδας στην Ευρώπη.

Γράφει

ΤΑΣΟΥΛΑ

ΚΥΠΡΙΑΝΙΔΟΥ

Με την υπογραφή τους οι κυβερνήσεις δείχνουν

να έχουν κατανοήσει τη στρατηγική αξία της αιο-

λικής ενέργειας και την επείγουσα ανάγκη ενίσχυσης

της αιολικής βιομηχανίας της Ευρώπης.

Εκτός από τις εθνικές κυβερνήσεις, 300 εταιρ-

είες και οργανισμοί από τον τομέα της αιολικής

ενέργειας της Ευρώπης, έχουν υπογράψει τον

Ευρωπαϊκό Χάρτη Αιολικής Ενέργειας.

Με την υπογραφή του Χάρτη αυτού, οι 26 χώρες

δεσμεύονται να εφαρμόσουν επειγόντως αλλα-

γές σε τομείς όπως η αδειοδότηση, η χρημα-

τοδότηση και στους διαγωνισμούς χρήσης αιολι-

κής ενέργειας. Δεσμεύονται επίσης να επενδύσουν

στην αλυσίδα εφοδιασμού της αιολικής ενέργειας

της Ευρώπης και να υποστηρίξουν τις υποδομές

που απαιτούνται για την επέκταση της χρήσης της

αιολικής ενέργειας.

Μεταξύ άλλων, θα πρέπει να υπάρξει ταχεία

εφαρμογή των νέων κανόνων αδειοδότησης βάσει

της νέας οδηγίας για τις ανανεώσιμες πηγές ενέρ-

γειας και ψηφιοποίηση των διαδικασιών.

Στους διαγωνισμούς, τα Κράτη Μέλη θα χρη-

σιμοποιούν περισσότερο κριτήρια προεπιλογής,

όπως η κυβερνοασφάλεια και η προστασία των

δεδομένων. Θα διασφαλίσουν επίσης ότι οι τιμές

των διαγωνισμών θα αναπροσαρμόζονται για να

αντικατοπτρίζουν τις αυξήσεις στο κόστος. Η έλλειψη

τιμαριθμικής αναπροσαρμογής είναι πρόβλημα

αφού τα αιολικά πάρκα κερδίζουν μια δημοπρασία

με μια δεδομένη τιμή αλλά όταν παραγγέλνουν τις

ανεμογεννήτριές τους, το κόστος έχει αυξηθεί.

Τα Κράτη Μέλη δεσμεύονται επίσης να δημο-

σιεύουν σαφή χρονοδιαγράμματα διαγωνισμών

και 10ετή σχέδια για την επέκταση της αιολικής

ενέργειας.

Στον τομέα της εφοδιαστικής αλυσίδας, τα Κράτη

Μέλη θα κάνουν πλήρη χρήση της ευελιξίας που

παρέχεται βάσει των αναθεωρημένων κανόνων

της Ευρωπαϊκής Ένωσης για τις κρατικές ενισχύσεις.

Αυτοί επιτρέπουν στις κυβερνήσεις να καλύπτουν

ένα ορισμένο ποσοστό του συνολικού κόστους

για μια επένδυση π.χ. σε ένα νέο εργοστάσιο για

την παραγωγή εξαρτημάτων ανεμογεννητριών.

Επίσης, οι κυβερνήσεις δεσμεύονται να προω-

θήσουν επενδύσεις σε λιμάνια, δρόμους και δίκτυα

ηλεκτρικής ενέργειας για να υποστηρίξουν την

επέκταση της χρήσης αιολικής ενέργειας.

Ευρωπαϊκός Χάρτης Αιολικής Ενέργειας

Ω ευλόγησε τον οφθαλμό μου

Ίνα στρεφόμενος έσω,

Οράται τη Δόξα Του,

Και ιδού,

Ο Κύριος ημών και Βασιλεύς,

Βροντά εντός μας.

Με αίνο υμνούμε Αυτόν…

Ω δώρησε εις τον οφθαλμό μου,

Να αγαπά το νόμο Σου,

Διάνοιξε την καρδία μου

Εις τον άνθρωπο,

Επειδή ευλογητός είσαι,

Και ενίοτε άγνωστος,

Εις λύπη και εις πόνο,

Τη Νίκη του Κυρίου

Ο οφθαλμός μου διεκδικεί.

Ω ακλόνητε οφθαλμέ, 

Εις την εντολή του Δημιουργού μας,

Θέλεις αγαπήσει το Πνεύμα Μου εντός

εσού,

Ο οφθαλμός μου αναπαύεται.

Jo-Anne Colombo Μαρινάκη

*Ρωμαίους 8:11

Ο Ακλόνητος Οφθαλμός



Μικρό τεχνοκριτικό 
Είναι η Σιωπή Μεγάλη Τέχνη; Βέβαια και είναι! Όσο και η

Ποίησις. Δεν είναι καθόλου εύκολη η Τέχνη της Σιωπής. 

Ενδεχομένως η Τέχνη της Ποιήσεως τυγχάνει ευκολωτέρα.

Αλλιώς, σιγοντάροντας Ύμνους (ιδέ στο παράδειγμα ευπρεπώς

ενδεδυμένου νεανίου), δεν θα μας έμενε στους δύο Ηλίους μοίρα.

Θάπαιρνε ο Άνεμος τη γραβάτα μας στα πτερά του. Τα πέλαγα,

αι νεφέλαι, οι ουρανοί, διά χειρός Στυλιανού Βότση, θα κείτον-

ταν στερεμένοι και από την Ποίηση και από την Σιωπή. 

Ευτυχώς, δόξα Σοι ο Θεός, αντάμα μετά του ζωγράφου, πάλ-

λουν αδάμαστες, άσπρες και κυανές, οι επτά (7) καρδιές του

καθενός μας. 

Α.Κ.Η. 
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Το κοινό μας Ταξίδι
Κάθε στιγμή κάποιος "φεύγει" 

από κοντά μας...

.Είμαστε όλοι, στην «αίθουσα αναμονής»

ενός ιδιόμορφου "αεροδρομίου",

χωρίς να γνωρίζουμε

τη σειρά προτεραιότητας…

Το μόνο που μπορούμε 

να κάνουμε είναι

κάθε στιγμή να μετράει,

σ’ αυτό τον κόσμο,

με τα χαρίσματά μας...

Να φερόμαστε σε κάποιον ασήμαντο

σαν να είναι ο πιο σημαντικός.

Να προσέχουμε τα μικρά

που εξελίσσονται σε μεγάλα,..

Να μοιράζουμε χαμόγελα…

Να κάνουμε έρωτα.//

Να βάζουμε τέλος στις "εχθροπραξίες".

Να λέμε στους ανθρώπους μας

ότι τους αγαπάμε.

Να ζούμε την κάθε μέρα,

σαν να ήταν η τελευταία μας, 

αλλά και η πρώτη,

του υπολοίπου της ζωής μας!

Στο τέλος της παραμονής μας εδώ,

θα ευχόμασταν να είχαμε

λίγα λεπτά ακόμη...

Ας μη διστάζουμε να το υπενθυμίζουμε

με κάθε ευκαιρία στον εαυτό μας

και στους αγαπημένους μας…

Γιατί η ζωή είναι ένα δώρο 

για να το χαιρόμαστε

και να το αξιοποιούμε   

στο έπακρο!

Αλέξανδρος Μαρινάκης

ΙΣΤΟΡΙΚΗ ΜΝΗΜΗ

Η Κύπρος στην Εθνική Παλιγγενεσία (1821-1829)
ΜΕΡΟΣ 101oν

Κύπριοι Αγωνιστές επί

Οθωνικής περιόδου

1. ΑΓΑΘΑΓΓΕΛΟΣ ΜΥΡΙΑΝΘΟΥΣΗΣ,

Μητροπολίτης Λοκρίδος. Γεννήθηκε το

1780 στο Μηλικούρι Μαραθάσας. Επί Όθω-

νος τοποθετήθηκε στη Μητρόπολη Λοκρίδος

το 1833 και διετέλεσε μέλος της Ιεράς Συνό-

δου της Εκκλησίας της Ελλάδος. 

2. ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ, από

τη Λάρνακα. Πολέμησε στην Επανάστα-

ση, υπηρέτησε στον Τακτικό Στρατό κατά

την Οθωνική περίοδο. 

3. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΔΑΥΙΔ ΟΙΚΟΝΟΜΙΔΗΣ.

Γεννήθηκε το 1801. Επί βασιλείας Όθω-

νος, διετέλεσε Νομοδιευθυντής Αττικής. 

4. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ

ΦΡΑΓΚΟΥΔΗΣ. Γεννήθηκε στη Λεμεσό

το 1785. Επί Όθωνος διορίστηκε Πρόξε-

νος στη Ζάκυνθο, το 1841. 

5. ΓΙΩΡΓΑΚΗΣ ΠΕΤΡΑΚΙΔΗΣ (ή

ΧΑΤΖΗΠΕΤΡΟΥ). Γεννήθηκε στην Κυθ-

ρέα. Διετέλεσε μέλος της Σωματοφυλακής

του Όθωνος. 

6. ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΘΩΜΑΛΗ (ΘΩΜΑ)

ΡΟΥΣΟΣ ή ΡΩΣΣΟΣ. Κύπριος. Υπηρέτ-

ησε καθ’ όλη τη διάρκεια του Αγώνα και

του απονεμήθηκε το Χαλκούν Αριστείον

στις 30/9/1835 από τον Όθωνα. 

7. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΑΔΝΡΕΟΥ. Κύπριος.

Σώζεται πιστοποιητικό απονομής του Σιδ-

ηρού Παρασήμου από τον Βασιλέα Όθωνα

προς αυτόν, για τη συμμετοχή του στον

Αγώνα. 

8. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΑΒΒΑΣ. Κύπριος.

Υπηρέτησε στον Ελληνικό Στρατό με τον

βαθμό του Συνταγματάρχη το 1844 επί

Όθωνος (βλέπε φωτό).

9. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΙΩΑΝΝΟΥ. Κύπριος.

Κατά την 4η Μαΐου 1853 παρεδόθησαν

εις τον Βασιλέα Όθωνα και επέμφθησαν

εις το επί των Στρατιωτικών Υπουργείον. 

10. ΘΕΟΧΑΡΗΣ ΑΒΡΑΑΜ. Κύπριος.

Υπηρετήσας απ’ αρχής του Ιερού Αγώνος

μέχρι της ελεύσεως του βασιλέως Όθω-

νος εις τον Ελληνικόν Στρατόν ως αξιω-

ματικός, του εδόθη το Αργυρούν Νομι-

σματόσημον και επί του Κυβερνήτου το

γραμμάτιον των 500 φοινίκων ως ταξιάρχου

με τον βαθμόν του Ανθυπολοχαγού. 

Τα γεγονότα

25/5/1832: Υπογράφεται στο Λονδίνο

η Συνθήκη, με την οποία η Ελλάδα ανακ-

ηρύσσεται βασίλειο. 

25/1/1833: Ο Βασιλεύς Όθων φθάνει

στο Ναύπλιο. 

Αύγουστος 1833: Επαναστατική εξέ-

γερσις των Κυπρίων που πνίγεται στο αίμα. 

18/9/1834: Η Αθήνα ονομάζεται πρω-

τεύουσα του ελληνικού κράτους με διά-

ταγμα της Αντιβασιλείας. 

1/12/1834: Ο Βασιλεύς Όθων και η

Κυβέρνησή του εγκαθίστανται στην Αθήνα,

τη νέα πρωτεύουσα του ελληνικού κρά-

τους. 

15/3/1838: Ο πρώτος εορτασμός της

25ης Μαρτίου που καθιερώθηκε ως Εθνι-

κή Εορτή της Ελλάδος, με διάταγμα του

Βασιλέως Όθωνος. 

Αντώνης Κυριάκος  Γεωργίου

Καλοψιδιώτης

Κύπριος Ιστορικός  – Ερευνητής

George Savas Chypriote, Colonel au Service Grec – 1844, 

Υδατογραφία από τον Benjamin Mary (Ιδιωτική Συλλογή) 

Στης ζωής το μυστικό  
Σιγοπλέει σε μεταξένια των παραμυθιών μαγεία

ωσάν φιλντισένιος κύκλος της ψυχής μου η φαντασία.

Κι αποφεύγει τις νεράιδες τις κρυμμένες στη σιγή,

για να μη της ξελογιάσουν την αρμονική φυγή. 

Σε κρυστάλλινον καθρέφτη, σε ασημόλουστα νερά,

η νυχτιά με νοσταλγίες αισθημάτων ξαγρυπνά. 

Άστρα της ψυχαγωγίας ζευγαρώνουν σε χορό,

σε βαθιά νερά με παίρνει το όνειρο το απατηλό. 

Μελωδία της Αγάπης μέσω λάμψης σεργιανίζει,

μαγεμένη κι η Σελήνη το χαμόγελο σκορπίζει. 

Είμαι του Μορφέα κύκνος. Να ξυπνήσω αμελώ.

Σιγοπλέω μέσ’ τη λίμνη, στης Ζωής το μυστικό.

Μερσίνη MacFarland





The invitation-only event was held at the Dugdale Arts

Centre in Enfield on the 25th January, where local reli-

gious and civic dignitaries attended, including Mayor

Cllr. Suna Hurman.

Acting Leader, Cllr. Ergin Erbil welcomed guests in

his opening speech followed by speeches from leader

of the opposition, Cllr. Alessandro Georgiou, Rabbi

Emanuel Levy, Rabbi Meir Shindler and Rabbi Danny

Rich. 

This year's Holocaust theme was "Fragility of Freedom"

and pupils from Wolfson-Hillel primary school in Southgate,

gave a film presentation of testimonies of relatives who

perished and survived the Holocaust including the expe-

rience of the kinder transport children who arrived in

Britain in the late 1930's.

Marija Hamza from the Roma Support Group gave a

presentation of her communities experiences in Nazi-

occupied Europe and gave a personal account of her

family's tragedy in former Yugoslavia. 

In attendance, representing Southgate ward, Cllr.

Chris Joannides said, " Holocaust Memorial Day should

act as a solemn reminder that we must never forget

some of the darkest and heinous acts in human histo-

ry. Today's event provides the opportunity for Enfield to

reflect on those who lost their lives and those who sur-

vived and Holocaust and other atrocities".

Cllr. Ergin Erbil closed the event in thanking guests

and Council staff.

Enfield Council held its annual
Holocaust Memorial Day

Omonia Youth FC, a community football club

sponsored by Diamond Corp. Ltd., show-

cased their prowess on the field in a thrilling

weekend of matches. From exceptional victo-

ries to stunning goals, the teams exhibited

determination and skill, leaving fans eager for

more.

By Ali Emir
Omonia Youth FC Social Media Rep & U11

Wildcats White Lead Coach

U11 Wildcats White Shine in GSL Clash:

Despite initial complacency, the U11 Wildcats White

secured a hard-fought victory, displaying growth

and resilience. A wonder strike from a free-kick

sealed the win, showcasing the girls' evolving abil-

ities.

U13 Greens Maintain Unbeaten Streak: With

an impressive 11-0 win, the U13 Greens contin-

ued their unbeaten run. Strategic positioning and

effective communication, honed in training, reflect-

ed in their dominant performance.

Men I Bounce Back with 5-3 Win: After a chal-

lenging spell, Men I returned to winning ways with

a 5-3 victory. Sharp finishing from Steven and

Donaldo, along with Captain Solos' contribution,

highlighted a confident display.

U18 Gold's Comeback Victory: Trailing 3-0 at

halftime, U18 Gold orchestrated a remarkable

comeback, winning 4-3. Trusting in rotation and

adaptability, they showcased resilience and style,

clinching a thrilling victory.

U13 White Advances in Challenge Cup: U13

White secured a 2-0 win in the WFL Challenge Cup

3rd Round, overcoming Whetstone Wanderers.

Aref's penalty save and Roman and Chris's goals

led them to the quarter-finals.

U16 Gold's Disciplined Win: Against a formi-

dable opponent, U16 Gold displayed disciplined

football, winning 3-2. Tactical focus, avoiding get-

ting dragged in, and a late-game chip by Oscar

secured a hard-fought victory.

U8 Silvers Show Resilience: Despite a chal-

lenging game, U8 Silvers displayed good dribbling

and passing. Adjusting to late kick-offs, their devel-

opment journey is evident as they become more

adaptable.

U9 Green's Encouraging Performance: Focused

on quick pressing and sound decision-making, U9

Green showcased significant improvement. Passing

with confidence and effective pressing reflected a

positive Sunday morning performance.

Omonia Youth FC's weekend of match reports

paints a picture of growth, determination, and

success. 

Each team's unique journey on the field

reflects the club's commitment to nurturing tal-

ent and fostering a winning spirit. The positive

momentum from these matches sets the stage

for an exciting season ahead.

Omonia Youth FC's 
Weekend of Unforgettable

Match Reports
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Omonia U13 Gold

Omonia U8 Green

Should you feel enthused and want to know more about Omonia

Youth FC, you can email the club at queries@omoniayouthfc.com,

via the form on our Contact Us page on the club's website, as well

as following the club on X @OmoniaYouthFC, Facebook OmoniaY-

outhFC and Instagram @omoniayouthfc1994.
Omonia U18 Gold

Picture  Left to Right- Cllr. Emma Supple, Cllr. Joanne Laban, Cllr. Jim Stevens, Cllr. Chris Joannides,

Rabbi Danny Rich, Rabbi Meir Shindler, Rabbi Emanuel Levy, Cllr. Ruby Sampson, Cllr. Pat Gregory

and Cllr. Alessandro Georgiou



On Monday, 29 January,

Father Gregory and

Father Peter from St Mary's

Cathedral Wood Green, vis-

ited students at St Andrew the

Apostle Greek Orthodox

School and shared with them

in a service, celebrating the

three Hierarchs (St Basil, St

Gregory, St John Chrysostom).

Pupils gave readings which

reflected the values of these

saints, such as defending the

Holy Trinity, giving to the poor

and needy and being grateful

for what we have been given

from God.

Father Gregory reflected on

the importance of education and

how these three saints were all

high-level scholars and men of

action. 

Father Peter discussed the

importance of freeing ourselves

from the grip of material pos-

sessions, the better to give to

the poor and needy.

At the end of the service, they

sliced up a delicious vasilopita

kindly provided by Mrs Angela

Nicholas, a Senior Maths teacher

at the school, before being given

a tour by Dr Hills, the Head

Teacher and Mrs Argyro Koveri,

Assistant Director of Sixth Form

at St Andrew the Apostle. 

Both priests, but particularly

Father Peter who has had a con-

nection with the school since

2012, were very excited to see

the rapid development of the

new school buildings, which will

be finished by summer 2025.

LGR -  London Greek Radio -  Weekly Broadcasting Schedule 
 Monday Tuesday  Wednesday  Thursday Friday Saturday Sunday NEWS 
 

6.00- 7.00 
#CommunityChest 
LGR’s WISH 
[W.eekly I.nformation 
& S.upport H.our] 
® Repeat Show 

#CommunityChest 
Repeat Show or  
LGR’s Jukebox 

#CommunityChest 
Repeat Show or  
LGR’s Jukebox 

#CommunityChest 
Repeat Show or 
LGR’s Jukebox 

#CommunityChest 
Repeat Show or 
LGR’s Jukebox  

 
LGR’s Jukebox 
 

 
LGR’s Jukebox 

 
7am-  ERT 
 
 

 
7.00- 8.00 

 
The Big Greek 
Breakfast 
Agiologio Tis Imeras  
 

 
The Big Greek 
Breakfast  
Agiologio Tis Imeras  

 
The Big Greek 
Breakfast  
Agiologio Tis Imeras  

 
The Big Greek 
Breakfast  
Agiologio Tis Imeras 

 
The Big Greek 
Breakfast  
Agiologio Tis Imeras  

 
The Big Greek 
Breakfast  
Agiologio Tis Imeras  

 
The Big Greek 
Breakfast  
Agiologio Tis Imeras  

 
7am-  ERT 
8am -  LGR 

 
8.00- 9.00 

 
The Big Greek 
Breakfast  
8.30am – Sports Update 

 
The Big Greek 
Breakfast  
 

 
The Big Greek 
Breakfast  
 

 
The Big Greek 
Breakfast  
 

 
The Big Greek 
Breakfast   
8.30am – Sports Update  

 
The Big Greek 
Breakfast  

  

 
The Big Greek 
Breakfast  

 
8am -  LGR 
9am-  RIK  

 
9.00- 10.00 

 

 
The Big Greek 
Breakfast  

 
The Big Greek 
Breakfast  

 
The Big Greek 
Breakfast   

 
The Big Greek 
Breakfast  
 

 
The Big Greek 
Breakfast  
 

 
The Big Greek 
Breakfast  

 
The Big Greek 
Breakfast  

 
9am-  RIK 
10am-  ERT 
 

 
10.00- 11.00 

 
Ligo Prin To 
Mesimeri 
 
 

 
Ligo Prin To 
Mesimeri 

 
Ligo Prin To 
Mesimeri 

 
Ligo Prin To 
Mesimeri 

 
Ligo Prin To 
Mesimeri 

 
Mid- Morning 
Madness 

Children’s 
Programme  
Followed by  
Church Broadcast 
From St J / 12 A / AA 

 
10am-  ERT 
11am–CyBeat 

 
11.00- 12.00 

 
Ligo Prin To 
Mesimeri  
 
Recipe of the Week 

 
Ligo Prin To 
Mesimeri  

 
Ligo Prin To 
Mesimeri  

 
Ligo Prin To 
Mesimeri  

 
Ligo Prin To 
Mesimeri 

 
Mid- Morning 
Madness  

 
Church Broadcast 
From St J / 12 A / AA 
 
 

 
11am–CyBeat  
12pm-  RIK 

 
12.00- 13.00 

 
Ligo Meta To 
Mesimeri  
 
 

 
Ligo Meta To 
Mesimeri  

 
Ligo Meta To 
Mesimeri  

 
Ligo Meta To 
Mesimeri  

 
Ligo Meta To 
Mesimeri  
 
 

 
Laiko Apogevma   

 
Church Broadcast 
From St J / 12 A / AA 
 
 

 
12pm-  RIK 
1pm- NewsHub  

 
13.00- 14.00 

 
Apogevmatini 
Apólafsi  
 
 

 
Apogevmatini 
Apólafsi  
 
 

 
Apogevmatini 
Apólafsi  
 

 
Apogevmatini 
Apólafsi  
 

 
Apogevmatini 
Apólafsi  

 
Laiko Apogevma   
 
 

 
The Cypriot Hour /  
Sunday Afternoon 
Show 

 
1pm- NewsHub 
2pm-  RIK 

 
14.00- 15.00 

 
Apogevmatini 
Apólafsi 
 
 

 
Apogevmatini 
Apólafsi  
 

 
Apogevmatini 
Apólafsi  

 
Apogevmatini 
Apólafsi 

 
Apogevmatini 
Apólafsi 

 
Sporty Saturday 

 
Sunday Afternoon 
Show 

 
2pm-  RIK 
3pm-  LGR  
 

 
15.00- 16.00 

 
Apogevmatini 
Apólafsi 
 
 

 
Apogevmatini 
Apólafsi 

 
Apogevmatini 
Apólafsi  

 
Apogevmatini 
Apólafsi  

 
Apogevmatini 
Apólafsi   

 
Sporty Saturday  

Sunday Afternoon 
Show 

 
3pm-  LGR  
4pm-  ERT 

 
16.00- 17.00 

 
Home- Run  
 

 
Home- Run  
 
 

 
Home- Run  
 

 
Home- Run  
 

 
Home- Run  
 
 

 
#SaturdayShoutOut   
 
 

 
#WeekendWindDown 
 
 

 
4pm-  ERT 
5pm- NewsHub 

 
17.00- 18.00 

 
Home- Run  
 

 
Home- Run  
 

 
Home- Run  
 

 
Home- Run  
 

 
Home- Run  
 
 

 
#SaturdayShoutOut   
 

 
#WeekendWindDown 
 
 
 

 
5pm- NewsHub 
6pm- NewsHub  

 
18.00- 19.00 

 
Home- Run  

 
Home- Run  
 
 

 
Home- Run  

 
Home- Run  

 
Home- Run  
 

 
#SaturdayShoutOut  

 
#WeekendWindDown  

 
6pm- NewsHub  
7pm- NewsHub 

 
19.00- 20.00 

 
LGR’s WISH 
[W.eekly I.nformation 
& S.upport H.our] 
#CommunityChest 

 
Scandalous  
                                                            
  

 
Alternate 
#CommunityChest or 
#WednesdayWisdom 

 
Alternate 
#CommunityChest or 
#ThrowbackThursday 

 
The Live Gentle 
Touch 
 

 
#SaturdayStyle 
 
 

 
#SoothingSunday  

 
7pm-  NewsHub 
8pm-  ERT  

 
20.00- 21.00 

 
Chai, Kanella Je 
Kouventa 

 
Scandalous  

 
#WednesdayWisdom  

 
#ThrowbackThursday 

 
The Live Gentle 
Touch 
 

 
#SaturdayStyle 
 

 
#SoothingSunday 
 
 

 
8pm-  ERT  
9pm- NewsHub 
 

 
21.00- 22.00 

 

Chai, Kanella Je 
Kouventa 
 
 

 
Scandalous  

 
The Wednesday 
Late Show 

 
#ThrivingThursday    

 
The Live Gentle 
Touch 
 

 

#SaturdayStyle 
 

 
#SoothingSunday 

 
9pm- NewsHub 
10pm-  ERT 

 
22.00- 23.00 

 

 
#MondayMoods 
 
 

 
#TuesdayTunes 

 
The Wednesday 
Late Show  

 
#ThrivingThursday    

 
#FridayFunday   

 
#SaturdayShowdown    

 
#SundayFunday 
 

 
10pm-  ERT  

11pm-  RIK 

 
23.00- 0.00 

 

 
The Golden Hour  
Best of the 1950s 
 

 
The Golden Hour  
Best of the 1960s 

 
The Golden Hour  
Best of the 1970s 

 
The Golden Hour  
Best of the 1980s 

 
The Golden Hour  
Best of the 1990s 

 
The Golden Hour  
Best of the 2000s 

 
The Golden Hour  
Best of the 2010s 

 
11pm-  RIK 
 

 
0.00- 1.00 

 
LGR Nightshift 

 
LGR Nightshift 

 
LGR Nightshift 

 
LGR Nightshift 

 
LGR Nightshift 

 
LGR Nightshift 

 
LGR Nightshift  
 

 
 

 
1.00- 7.00 

 
LGR Nightshift 

 
LGR Nightshift 

 
LGR Nightshift 

 
LGR Nightshift  

 
LGR Nightshift  

 
LGR Nightshift 

 
LGR Nightshift  

 
7am-  ERT 

 

Schedule is subject to change.  Enquiries / Suggestions to Pieris Petrou, Head of Programming pierre@lgr.co.uk  
On 103.3 FM in London, on DAB+ Plus Digital Radio in Birmingham, London & Manchester, online at lgr.co.uk, on your mobile via the LGR App, and on your 

Smart Speaker – “Play London Greek Radio” -  Bringing You Closer To Your Culture. 

LGR - London Greek Radio

- Weekly programme

Thursday 1st February 2024 ELEFTHERIA ● 23CοmmunityNews

ΠΕΜΠΤΗ 1η ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ

09:30 Από Μέρα σε Μέρα
16.30 Κουζίνα Σε Ρόδες 
18:00 Βραδινό Δελτίο Ειδήσεων – ΡΙΚ
19.00 Νέα Κυπριακή Σειρά: Τρικυμία
20.00 Προκλήσεις (ΡΙΚ)
21.05 Υγεία και Ευεξία 

με τη Βασούλα Χριστοδούλου
21.35 Ελληνική Ταινία: 

Ο Ερωτόγυφτος Με 
Το Ντάτσουν

23.00 Ελληνική Ταινία: 
Δοκιμασία

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ 2 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ

10.00 Από Μέρα σε Μέρα 
12:00 Μεσημβρινό Δελτίο Ειδήσεων 
16:00 Απογευματινό Δελτίο Ειδήσεων
16.30 Κουζίνα Σε Ρόδες 
18:00 Βραδινό Δελτίο Ειδήσεων – ΡΙΚ
19.00 Νέα Κυπριακή Σειρά: Τρικυμία
20.30 Ελληνική Ταινία: 

Ζητείται Ψεύτης

21.55 Ελληνική Ταινία: 
Μουσικός Και Τζέντλεμαν

23.15 Ελληνική Ταινία:
Αποκόμματα

ΣΑΒΒΑΤΟ 3 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ

12:00 Δελτίο Ειδήσεων – ΡΙΚ
14:00 Να Με Προσέχεις
18:00 Δελτίο Ειδήσεων – ΡΙΚ
19.00 Παραδοσιακή Βραδιά (ΡΙΚ)
21.00 Αύριο είναι Κυριακή, 

με τον Πρωτ. Ιωσήφ Παλιούρα
21.30 Με τον Φακό του Hellenic TV
22.50 Ελληνική Ταινία

Τα Οπωροφόρα Στην Αθήνα

00.15 Ελληνική Ταινία
Η Κυρία Του Κυρίου

KYΡIAKH 4 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ

11.00 Ζωντανή μετάδοση 
Θείας Λειτουργίας

18:00 Βραδινό Δελτίο Ειδήσεων – ΡΙΚ
19.00 Σατιρική Εκπομπή: Ο Ακάλυπτος

19.30 Παραδοσιακή Βραδιά στο ΡΙΚ
19.45 Πρόσωπα με 

τον Βασίλη Παναγή
20.20 Ελληνική Ταινία: 

Θηλυκό Θηριοτροφείο

21.45 Με τον φακό του Hellenic TV

ΔΕΥΤΕΡΑ 5 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ

10.00 Από Μέρα σε Μέρα
16.30 Κουζίνα Σε Ρόδες 
18:00 Βραδινό Δελτίο Ειδήσεων – ΡΙΚ
19.00 Στα Όρια
20.00 GreekStories με 

τον Αυγουστίνο Γαλιάσσο
20.30 “Ανάδειξέ το” 

με την Άννα Νικολαΐδη 
και τη Ρούλα Σκουρογιάννη

21.00 Θεατρική Παράσταση: 
“Μάριος - Φανή - Καίσαρ”

22.55 “Το Ταξίδι Της Ζωής” με 
την Άντζη Λουπέσκου

ΤΡΙΤΗ 6 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ

10.00 Από Μέρα σε Μέρα
16.30 Κουζίνα Σε Ρόδες 
18:00 Βραδινό Δελτίο Ειδήσεων – ΡΙΚ
19.00 Στα Όρια
20.00 Δράξασθε παιδείας με τον 

Πρωτ. Ιωσήφ Παλιούρα
20.30 Ελληνική Ταινία: 

Στα Καλά Καθούμενα

22.00 Ελληνική Ταινία: 
Κατάχρησις Εξουσίας

ΤΕΤΑΡΤΗ 7 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ

09:30 Από Μέρα σε Μέρα 
16.30 Κουζίνα Σε Ρόδες 
18:00 Βραδινό Δελτίο Ειδήσεων – ΡΙΚ
19.00 Νέα Κυπριακή Σειρά: Τρικυμία

20.40 Οι Ταινίες της εβδομάδας με την
Τζίλα Ζυλυφτάρι

21.20 Ελληνική Ταινία: 
Ένας Δον Ζουάν Για Κλάματα

22.05 Ελληνική Ταινία: 
Ο Μικές Παντρεύεται

ΠΕΜΠΤΗ 8 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥΥ

09:30 Από Μέρα σε Μέρα
16.30 Κουζίνα Σε Ρόδες 
18:00 Βραδινό Δελτίο Ειδήσεων – ΡΙΚ
19.00 Νέα Κυπριακή Σειρά: Τρικυμία

20.00 Προκλήσεις (ΡΙΚ)
21.05 Υγεία και Ευεξία 

με τη Βασούλα Χριστοδούλου
21.35 Ελληνική Ταινία: 

Κάθε Κατεργάρης 

Στον Πάγκο Του

23.00 Ελληνική Ταινία: 
Πιλότος Της Κολάσεως

Three Hierarchs Day celebrated
at St Andrew School
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